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Vážení čtenáři,
dubnové číslo Blovických novin vychá-
zí tentokrát netradičně ve čtvrtek, tedy 
poslední pracovní den před Velikono-
cemi. Liturgicky jsou Velikonoce nej-
významnějším křesťanským svátkem, 
ukončením doby postní a oslavou 
Zmrtvýchvstání Páně. Obecně jsou 
tyto svátky vní-
mány jako oslavy 
jara, konce zimy, 
doba hojnosti jídla 
a pití, doba potká-
vání se v rodinách, 
chozením s po-
mlázkou. Na titul-
ní straně vám za 
město Blovice pře-
ji, abyste tyto dny 
prožili v klidu, v pohodě a ve zdraví.
Na této straně vás určitě zaujme infor-
mace o setkání na blovickém náměstí 
u příležitosti oslav 77. výročí osvoboze-
ní našeho města americkou armádou. 
Po třech letech společně přivítáme tra-
diční konvoj historických vojenských 
vozidel. Také se zde dočtete o hos-
podaření v našich městských lesích, 
poslední roky byly spojeny masivním 
napadením stromů kůrovcem, vloni 
pak velké škody způsobily opakující se 
větrné kalamity. Zástupci spolků a or-
ganizací již určitě netrpělivě čekají na 
zveřejnění rozdělení dotací na jejich 
činnost v aktuálním roce. Plánů mají 
určitě dost, což mohu sám potvrdit po 
návštěvě výročních schůzí, na které 
jsem byl pozván, za což ještě jednou 
děkuji. Detailní informace o výši pod-
pory jsou k dispozici na webových 
stránkách města. 
Po určité době se na stránky našich 
novin vrací aktuální informace od Po-
licie ČR. Následuje čtení o drobných 
sakrálních stavbách, jejichž obnově 
se Blovice dlouhodobě věnují. Rubri-
ka Symboly ochrany přírody se věnuje 
také jaru, resp. jeho symbolu z ptačí 
říše, slavíkovi obecnému. Městské 
kulturní středisko Blovice a Muzeum 
jižního Plzeňska přináší zájemcům 
bohatou nabídku kulturního a spole-
čenského vyžití na následující týdny. 
Mnozí z čtenářů určitě přivítají článek 
o historii blovického kostela a program 
bohoslužeb na velikonoční období.  
Milda Šipla vás ve svém příspěvku 
doplněném fotografiemi seznámí již se 
4. ročníkem Rallye Úslava Revival.
Přeji vám příjemné čtení a klidné dny.

S úctou Bc. Robert Zelenka, 
starosta města

ÚVODNÍ SLOVO
Aktuální dění v Blovicích ve vAzBě nA uprchlickou krizi
V minulém vydání BN jsme vás informovali o aktuálním dění v našem městě v souvislosti 
s válečnými událostmi na Ukrajině a následným příchodem uprchlíků. V době kdy vzniká 
tento příspěvek, je situace v našem městě stabilizovaná a do Blovic do této chvíle dorazilo 
několik desítek uprchlíků. Jsou ubytováni převážně v soukromí, s vazbami na již dříve zdržují-
cí se obyvatele Ukrajiny. Pro děti Je v provozu 
tzv. adaptační skupina při DDM Blovice a jeho 
pobočce ve Spáleném Poříčí. Několik ukra-
jinských dětiček již navštěvuje naši základní 
školu. Blovice jsou jako obec s rozšířenou 
působností součástí krizového řízení v rámci 
celé České republiky a právě v souvislosti 
s nařízením vlády a následným rozhodnutím 
hejtmana Plzeňského kraje jsme byli vyzvá-
ni ke koordinaci nouzového ubytování. Na 
základě tohoto rozhodnutí bylo starostům 
ORP v Plzeňském kraji, tedy i mě, uloženo 
neprodleně zajistit dočasná nouzová přístřeší 
s kapacitou minimálně 50 osob. Krizový štáb 
našeho města, ve spolupráci s TJ Sokol Blo-
vice a JSDH Blovice, vybudoval tyto kapacity v objektu místní sokolovny a jsou k dispozici 
od 26. března. Chtěl bych všem, kteří se na tom podíleli velmi poděkovat. Poděkování patří 
i těm, kteří darovali potřebné vybavení. O rozmístění uprchlíků rozhoduje krizový štáb Pl-
zeňského kraje, prostřednictvím HZS PK. Doposud nebylo naše nouzové ubytování využito, 
počet příchozích do KACPU Plzeň v posledních týdnech ustává. V dané věci máme zatím 
povinnost toto nouzové ubytování držet v pohotovosti. Předpokládám, že do několika dnů, 
bude tato povinnost omezena a sál opět bude sloužit ke sportovním, společenským a kul-
turním událostem. Pro ty, kdo chtějí pomoci, je stále možnost přispět na humanitární sbírku 
v kanceláři Městské policie Blovice.

 Bc. Robert Zelenka, starosta města

v letošním roce si připomínáme již 77. výročí osvoBození 
od fAšistické Agrese A ukončení ii. světové války.
Je to již 77 let, kdy bylo i naše město v roce 1945 osvobozeno americkou armádou. Po dvou letech, 
kdy jsme si tyto historické milníky našich dějin připomínali v komorní atmosféře, letos opět přivítá-
me „konvoj svobody“. Zvláště k aktuálnímu děni na Ukrajině a hrůzám, které místní obyvatelstvo 
během napadení ruskou armádou prožívá, nabývá toto uctění na důležitosti.

Zprávy z radnice

Sbírka  

humanitární pomoci 

pro Ukrajinu 
kancelář Městské policie Blovice 

 

oslava 77. výročí osvobození města americkou armádou v květnu 1945 
se uskuteční v sobotu 7. května 2022 na náměstí v Blovicích.

program:
16.00 hod.  příjezd kolony vojenských historických vozidel Klubu 3. armády Plzeň
16.10 hod.  slavnostní zahájení oslav
  – hymny USA a ČR
  – proslovy hostů
  – položení věnců k pamětním deskám
17.00 hod.  odjezd kolony vojenských historických vozidel Klubu 3. armády Plzeň
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lesy městA Blovice vstupují 
do nového hospodářského plánu
historie lesních majetků města Blovice
Lesní hospodářství patří mezi samosprávné činnosti města Blovice již 
od dob Rakouska Uherska. Aktuální pozemky lesů v majetku města Blo-
vice byly až do konce roku 1992 spravovány Západočeskými státními 
lesy se sídlem v Plzni, konkrétně pod Lesním závodem Spálené poříčí.  
Město Blovice nabývalo svých lesních majetků postupně. Největší část, 
přibližně 249 ha, získalo na základě prohlášení o přechodu vlastnické-
ho práva k nemovitostem na obec dle zákona ČNR 172/91 Sb. §2 ze 
dne 19. 3. 1993. Jednalo se o historický majetek města z první poloviny 
20. století. Další majetek přibližně 34 ha následoval na základě stejného 
prohlášení ze dne 21. 2. 2001. Další přibližně 4 ha získalo město Blovice 
stejným způsobem dne 14. 4. 2009. Následovalo rozšiřování majetku 
nakupováním od soukromých vlastníků a zalesňováním nevyužívaných 
zemědělských pozemků. Od začátku samostatného hospodaření až do 
konce roku 2003 byl odborným lesním hospodářem (OLH) pan Václav 
Kibic. Od ledna 2004 do února 2015 zastával funkci OLH pan František 
Bočan. Od března do května 2015 jsme spolupracovali krátce s panem 
Václavem Kibicem, od 1. 6. 2015 byl OLH pan Martin Šertl. Od 1. 1. 2022 
funkci OLH převzal po získání dostatečné praxe pan Radek Šindelář. 
Město Blovice vždy hospodařilo samostatně podle platného lesního 
hospodářského plánu (LHP). Od r. 2012 do r. 2021 jsme se řídili podle 
plánu zpracovaném Ing. Stanislavem Jánským. Nový lesní hospodářský 
plán platný na dobu deseti let od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2031 zpracoval 
Ing. Václav Patera. LHP čeká na schválení na Krajském úřadě Plzeňské-
ho kraje. V současné době má město Blovice s lesy o výměře 302,90 ha, 
v katastrálních územích Blovice, Hradiště u Blovic, Hradišťská Lhotka, 
Louňová, Smederov, Spálené Poříčí, Struhaře, Štítov u Blovic, Vlčice u 
Blovic, Vlčtejn, Zdemyslice, Žákava, Ždírec u Blovic. Město Blovice od 
roku 2015 je členem Sdružení vlastníků obecních, soukromých a církev-
ních lesů v ČR (zkr. SVOL). Sdružení je dobrovolnou organizací s celo-
republikovou působností, která sdružuje vlastníky a správce nestátních 
lesních majetků a chrání jejich zájmy.
vyhodnocení lhp 2012–2021
Máme za sebou desetileté lesní hospodaření – „decenium“, které nebylo 
rozhodně jednoduché. Bojovali jsme zejména se škůdci, vývoj podnebí 
jsme však ovlivnit nedokázali.
V lesních porostech ve vlastnictví města Blovice se vyskytují škody způ-
sobené zvěří, hnilobou oddenkových částí, václavkou, lidmi, suchem, vě-
trem a v neposlední řadě kůrovcem. Škody způsobené zvěří je v nejvyšší 
míře okusem a vytloukáním. Zvěř černá poškozuje oplocenky nadzvedá-
váním pletiva. Tento průlez poté použije i zvěř srnčí, která následně celou 
plochu zalesněnou nejčastěji dub (DB), buk (BK) popř. jedli (JD) důkladně 
projde a nevynechá jediný terminál. Sazenice mimo oplocenku natíráme 
proti zimnímu okusu. Zde probíhá škoda vytloukáním zvěří srnčí a dančí, 
zejména na borovici (BO) a modřínu (MD). Co se týče zvěře černé, ta 
poškozuje porosty i vyrýváním čerstvě zalesněných sazenic. 
Hniloba oddenkových částí se vyskytuje v některých porostech četněji. 
Jedná se převážně o dřevinu smrku (SM) v porostech stojících na kame-
nitém nebo mokřadním podloží. Václavka se v porostech také vyskytuje 
naštěstí v omezené míře. 
Bohužel se škůdcem stává i člověk. Co se týče poškozování porostů 
lidmi, jedná se v menší míře o krádeže soušek a podrostů, a ve větší 
míře krádeží vánočních stromečků. Speciálně jeden porost JD bude za 
nedlouho v podstatě na rekonstrukci. Kradou se v největší míře JD, BO 
a také SM. Vše převážně ze zajištěných kultur. Také nám byly v roce 
2021 ukradeny sazenice SM (cca 2 000 ks) z již zalesněné holiny v ka-
tastrálním území Vlčtejn. Případ byl předán Policii České republiky k ře-
šení.
Boj s kůrovcem
V druhé polovině decénia, přesněji od roku 2016, se začíná zvyšovat 
podíl kůrovcem napadených porostů ruku v ruce se začínajícím obdo-
bím sucha. To mělo za následek postupný rozvrat některých porostů, 
které následně trpí větrnou kalamitou v podobě zlomů a vývratů. Vzniklo 
spousty kalamitních holin i v porostech v předmýtním věku. Prohlubující 
sucho mělo na svědomí usychající sazenice a na základě této skuteč-
nosti se razantně zvýšila potřeba vylepšování. Kůrovci se musí nadále 
věnovat zvýšená pozornost a včas zpracovávat kůrovcem napadené 
dřevo. V posledním roce decénia zasáhly lesní majetek města Blovi-
ce dvě velmi silné bouře, které způsobily obrovské škody v porostech 

v podstatě ve všech věkových stupních. Jedná se o majetky v Kamen-
sku, na Rohaté, v Hradišťské Lhotce apod.
zhodnocení dosavadního hospodaření
Pokud jde o těžbu, někdy má laická veřejnost pohled, že se těží příliš 
a zbytečně. U nás tomu tak rozhodně není. LHP nám určil limit plánova-
né úmyslné těžby po dobu desetiletí ve výši 23 000 m3, z toho měla být 
těžba mýtní (vzrostlé stromy určené k těžbě) ve výši 21 000 m3 a před-
mýtní (prořezávky, probírky) 2 000 m3. Skutečná těžba po dobu de- 
cennia byla 22 361 m3, z toho pouze 562 m3 těžba úmyslná a 16 719 m3 
těžba nahodilá vyvolaná kalamitami. Ve velké míře převažovala těžba 
jehličnatých dřevin, 89 % tvořil smrk, následován borovicí 7,5% a mod-
řínem 2%. Dub jako nejtěženější listnatá dřevina tvořil jen 0,6% těžby. 
Ostatní dřeviny mají ještě menší zastoupení.
Dále sledujeme plochy výchovy porostů do 40 let. Jedná se o již zmí-
něné prořezávky a probírky. Předpis LHP byl 63,9 ha, z toho prořezávky 
53 ha a probírky 10,5 ha. Skutečnost byla téměř dodržena. Prořezávky 
se uskutečnily na ploše 54 ha a probírky dle plánu 10,5 ha.
Nedílnou součástí lesního hospodářství je zalesnění. Tato činnost stojí 
dlouhodobě nejvíce finančních prostředků. Zalesnění probíhalo ve spo-
jitosti s vznikajícími holinami. V první polovině decénia holiny vznikaly 
pouze těžbou úmyslnou mýtních porostů podle předepsaného plánu. 
V menší míře probíhalo i vylepšení. Od roku 2016 začínalo stoupat 
množství kůrovcem napadených porostů a v návaznosti na tuto skuteč-
nost, stoupal přírůstek holin z těžby nahodilé. Zalesnění probíhalo ihned 
vzápětí. Jelikož ve spojitosti se začínající kůrovcovou kalamitou nastou-
pily i velice suché roky, zalesnění bylo neúspěšné v čím dál větší míře. 
V druhé polovině plánu nastala, z důvodu sucha a usychajících sazenic, 
nutnost razantně navýšit míru vylepšování. Toto úsilí se ke konci plánu 
jeví jako celkem úspěšné. Většina kultur postupně odrůstá buřeni, jeví se 
vitálně a jsou postupně zajištěné. Vylepšení musí probíhat nadále, aby-
chom do následujících letech zajistili hospodářsky perspektivní porosty.
rozšiřujeme lesní majetek
V druhé polovině roku 2016 jsme se rozhodli vyřezat a zalesnit nevyu-
žívanou ornou půdu v katastrálním území Vlčice u Blovic navazující na 
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pomáháme centru hájek
Rada města Blovice dne 28. 3. 2022 rozhodla o poskytnutí provozního 
příspěvku na činnost Centra Hájek z.ú. ve Štáhlavicích, které pomáhá 
i dětským handicapovaným klientům z Blovicka. Centrum Hájek podpo-
rujeme finančně pravidelně, nyní se jedná o částku ve výši 15 tisíc Kč.

dAr pro hospic sv. lAzArA
Rada města Blovice rozhodla o poskytnutí daru pro Hospic Svatého 
Lazara v Plzni na léky a zdravotnický materiál ve výši 15.000 Kč. Zaří-
zení užívají rovněž klienti z řad blovických občanů.

nový chodník ve vnitroBloku
Město Blovice na základě usnesení Rady města ze dne 16. 3. zadalo 
další stavební zakázku na úpravu veřejných ploch v blovickém sídlišti. 
Na základě výsledku poptávkového řízení provedla blovická firma Mi-
roslav Lodl lmstav.cz stavební akci „Blovice – chodník vnitroblok u čp. 
661/662“. Jak už název napovídá, jedná se o chodník propojující byto-
vé domy čp. 661 a čp. 662 v ulici 5. května v Blovicích. Cena díla činí 
36.615,30 Kč bez DPH (19.05 Kč vč. DPH). Akce byla již dokončena ve 
velmi dobré kvalitě, přestože původně dohodnutý termín byl do června 
2022. Veřejné prostranství dále vylepšíme instalací nového dětského 
hřiště, a to do konce května.

porost, pro který byl v roce 2016 vytvořen dodatečný plán. Jednalo se o 
lokalitu s místním názvem na Šimínech nad Starou Hutí. Rozloha činila 
3,86 ha. Plocha byla nevyužívanou ornou půdou, která byla zarostlá na 
75 % své rozlohy trnkou a šípkem. Přes zimu jsme porost vyklučili půdní 
frézou a na jaře v roce 2017 jsme provedli zalesnění SM a DB. Plochu 
jsme rozdělili do čtyř bloků SM a čtyř bloků oplocenek s DB. 
V roce 2019 jsme se zapojili jako město Blovice do aukce o lesní po-
zemky v blízkosti našeho majetku v jižní části Suchých dolů. Jednalo se 
o plochu lesních pozemků 1,29 ha. Pozemky byly neobhospodařované, 
v podstatě jevili známky nezájmu vlastníka. Les byl zjevně vytěžen a po-
nechán přírodě. Koupili jsme jej ve stavu, kdy bylo třeba kompletně celou 
plochu vysekat od ostružin a vyřezat od několikaletých trnek, bezů a šíp-
ků. Tento porost máme v plánu zalesnit na jaře v roce 2022 kombinací 
dřevin SM, DB a JD.
V roce 2020 a počátkem roku 2021 jsme vykoupili několik lesních po-
zemků v katastrálním území Vlčtejn od soukromých vlastníků. Přesně 

šlo o 8 parcel PUPFL. Šlo o kalamitní plochy, se kterými si původní vlast-
níci nevěděli rady. Rozlohou jde o 25 ha lesních pozemků. Část jsme 
zalesnili již v roce 2020 a zbytek ploch jsme zalesnili na jaře v roce 2021.
Při zalesnění ctíme větší druhovou rozmanitost, jehličnaté dřevo již 
netvoří tak velké procento. Více se sázejí listnáče. Za období decenia 
bylo vysazeno celkem 30 ha ploch. Smrkové porosty tvoří 13,7 ha, tj. 
5 % z celkové plochy. Na druhém místě jsme vysadili duby, tj. na plochu 
8,5 ha, což tvoří 28 % plochy. Na třetím pomyslném místě máme borovi-
ce, které tvoří 13 % zalesněné půdy, jedná se o  ha ploch.
Někdy nás mrzí, že se objevují články o „rabování“ lesů, o tom, že les 
„už není“. Vězte, že naší snahou je zachování lesních majetků pro naše 
budoucí generace v co nejlepším stavu. Jisté je, že to díky klimatickým 
změnám nebude lehké. Máme před sebou nové decenium, tak se mů-
žeme pustit do práce…   

Radek Šindelář, DiS., OLH
Ing. Michal Hodek, místostarosta města Blovice
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recykluj! neskládkuj!!!
Starosta města Robert Zelenka převzal dne 2. 3. 2022 ocenění RE-
CYKLUJI! NESKLÁDKUJI! od společnosti AZS RECYKLACE ODPA-
DU s.r.o. za nejvyšší přínos ve využívání recyklovaného kameniva 
za rok 2021 na Recyklačním centru Blovice. Akce byla konána pod 
záštitou náměstka hejtmana pro oblast ŽP a zemědělství Josefa Ber-
narda, MŽP a MPO. Díky existenci recyklačních center se zbytečně 
neskládkuje využitelný stavební odpad (beton, cihly, asfalty apod.), 
méně se zatěžuje naše životní prostředí a recykláty se vrací zpět do 
stavebnictví s nemalou úsporou nákladů.
Foto – z předání ceny.

progrAm podpory spolků 2022 rozdělen
Stejně jako každý rok i v roce 2022 vyhlásilo město Blovice Program 
podpory spolků. V rámci programu jsou každoročně podporovány kul-
turní, zájmové a sportovní spolky, organizace a osoby, které nejsou pří-
mo napojeny na rozpočet města Blovice. Při vyhodnocení podpory byla 
zohledňována především práce s dětmi a mládeží do 18 let, práce se 
seniory, práce s handicapovanými spoluobčany apod. Podporu mohli 
získat i ti, jejichž činnost má společenský význam pro město Blovice 
a přispívá k jeho propagaci. Podmínkou rovněž bylo, že žadatelé musí 
vytvářet činnost na území města Blovice. Oproti loňskému roku bylo na 
podporu spolků vyčleněno z rozpočtu města o 50.000 Kč více, konkrét-
ně 600.000 Kč. Žádosti mohly být podávány do dvou částí programu. 
Zatímco Část I byla zaměřena na konkrétní akce, na které mohlo být 
zažádáno až do výše 7.000 Kč, Část II poskytovala podporu na celoroč-
ní provoz daného spolku či organizace a maximální výše zde mohla být 
až 50.000 Kč. 
V letošním roce se sešel rekordní počet více než 80 žádostí od 28 žada-
telů, ve kterých bylo žádáno o 1.355.000 Kč. Oproti loňskému roku, kdy 
byl počet žadatelů 18 a žádaná částka o téměř 300.000 Kč nižší. Byl tedy 
daleko více kladen důraz na individuální rozdělení peněz dle výše zmí-
něných kritérií. Rada města Blovice tak schválila 28. března rozdělení 
příspěvků pro 25 žadatelů. Mezi žadatele s největší přidělenou podporou 
patří i letos organizace pracující zejména s mládeží. Jedná se o SK Inter 
Blovice, TJ Sokol Blovice, Sportovní klub JUDO DDM Blovice, Doupě, 
SDH Blovice a místní organizace rybářů. Seznam rozdělení je umístěn 
na webových stránkách města Blovice. V následujících dnech budou 
žadatelé vyzváni k uzavření veřejnoprávní smlouvy.

výročí nAší vlAjky
Dne 30. března jsme si připomněli malé výročí – přesně 102 let od 
schválení československé státní vlajky. Ke schválení došlo tehdejším 
parlamentem – Národním shromážděním 30. března 1920 podle návr-
hu blovického rodáka Jaroslava Kursy, tehdejšího pracovníka Minister-
stva vnitra. Jsme hrdi na to, že naše česká státní vlajka byla převzata 
z té československé a že má „kořeny“ u nás v Blovicích.
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vrácení peněz zA neuskutečněná 
předstAvení je v nedohlednu.
Na ZM 6. 12. 2021 jsem se poprvé dotázal, 
jakým způsobem budou odškodnění všichni, 
kteří si zakoupili vstupenky na představení 
v LD, která se do těchto dnů neuskutečnila.
Od té doby bylo vícekrát jednáno na Radě 
města a na dalších jednáních Zastupitelstva 
města a to i za pomoci právníků. Ředitel LD 
dostal za úkol pravidelně v BN informovat, jak 
se situace vyvíjí. Dosud se v BN vyjadřoval 
velmi nenápadně, po posledním jednání ZM, 
kde bylo přijato určité řešení, se už on, ale i ve-
dení města odmlčeli úplně.
Připomenu, co se stalo. LD na plakátech ozná-
mil konání několika představení a číslo účtu, 
kam poslat peníze za vstupenky. Já a mnoho 
dalších nepostřehlo, že peníze posíláme na 
cizí účet jakéhosi Rostislava Meiera do Frýd-
ku-Místku skrývajícího se za firmou Drama 
Production o počtu zaměstnanců 1 osoba. 
Ten získal tak od blovických občanů několi ti-
síc Kč, městu pak zaplatil tisíce za nájem sálu 
na jedno představení (není ani na režii sálu). 
Představení pak údajně z důvodu covidu ne-
uskutečnil a v listopadu 2021 vyhlásil na sebe 
insolvenci a zkrachoval. Snažil jsem se s pa-
nem Meierem spojit, ale adresa na vstupence 
byla neplatná. Při dotazu na Magistrát města 

Frýdek-Místek jsem se dozvěděl, že uvedenou 
osobu pronásleduje ČOI, FÚ a mnoho podve-
dených. Jak jsme se k takové osobě dostali 
v Blovicích? Dříve to bylo tak, že LD sám vybral 
peníze za vstupenky, zaplatil účinkujícím a ur-
čitá část většinou zbyla LD na další činnost.  
Měli bychom se důsledně pozastavit na tom, 
že i když jednotlivec s falešnou adresou zkra-
choval, kde jsou peníze z Blovic za neusku-
tečněná představení v řádu několik set Kč od 
několika stovek lidí! Z hlediska práva se údajně 
může do insolvence přihlásit každý poškozený 
sám. To je ale velmi složité a hlavně u jednotliv-
ce téměř beznadějné. V posledních dnech zno-
vu při komunikaci s Magistrátem Frýdek-Mís-
tek jsem se dozvěděl, že jejich město s tímto 
podvodníkem nic uzavřeno nemělo, na rozdíl 
od informace, která byla poskytnuta na jednání 
ZM. Dále se podivili, že město nemá žádnou 
fakturu za hromadné odeslání peněz, která by 
šla uplatnit pro podání trestního oznámení. 
Způsob, že každý zájemce byl naveden na pří-
mou osobu je podle nich neobvyklé a rizikové. 
To se v Blovicích ukázalo v plné nahotě.
Nebudu smutný případ z naší kultury dále roz-
vádět. Bylo by toho ještě hodně.
Místo toho uvedu jak vedení města a 1/2 zastu-
pitelů šalamounsky rozhodla a co bych očeká-
val, že bude oznámeno v posledních BN.

Rozhodla se 1/2 zastupitelů:
Bude uspořádáno jedno představení s nákla-
dem do 100 tisíc Kč zdarma. Ale ne jen pro ty, 
kteří přišli i o několik tisíc Kč, ale pro každého, 
kdo přijde. Aby prý nedošlo k diskriminaci těch, 
kteří si žádné vstupenky nekoupili a divadlo 
také chtějí vidět.
A nemá se ani říkat, že je to náhrada pro po-
stižené. Prostě divadlo zadarmo pro každého. 
Nu, dobrý předvolební tah na neštěstí druhých.
Je to smutné divadlo, co se v blovické kultuře 
odehrálo a jak vedení města to řeší jako v Ko-
courkově. Mne tato situace a její řešení tak 
zklamalo, že žádnou kulturu v našem LD už 
nenavštívím.
Nemusel bych tak dlouhý článek do BN psát 
a mnohé čtenáře obtěžovat, kdyby v BN byly 
pravidelně otiskovány Usnesení Rady a Za-
stupitelstva města, kdy čtenáři byli dříve doko-
nale v obraze. Jistě někdo namítne, že vše lze 
dohledat na stránkách města. Ano, ale to pak 
nemusí být takto vydávány ani BN, které jsou 
také na blovických stránkách…
Na tomto případě nepodání informace o pro-
padlých vstupenkách mne napadá, že blovičtí 
občané nemusí všechno vědět.

Jan Poduška, 
člen ZM Blovice

reAkce nA článek pAnA podušky 
(vrácení peněz…)
Dovoluji si tímto reagovat na výše uvedený 
článek a přikládám vysvětlující závěrečnou 
zprávu, kterou obdrželi všichni členové Zastu-
pitelstva včetně pana zastupitele Jana Poduš-
ky v rámci podkladů k jednání Zastupitelstva 
konaného dne 9. 3. 2022. 

zpráva ke zrušeným představením

1) základní informace:
Pořadatel akcí a nájemce prostor Lidového 
domu byla agentura Drama Production za-
stoupená panem Rostislavem Meierem.
Předprodej vstupenek probíhal prostřednic-
tvím portálu ticket365.cz, který byl vlastním 
předprodejním systémem agentury Drama 
Production. V systému a na vstupenkách bylo 
uvedeno, že jediným pořadatelem je výše uve-
dená agentura (jednatel). Smluvní vztah vznikl 
mezi pořadatelem a kupujícím.
Jednalo se celkem o 4 akce (vše formou pro-
nájmu prostor):
• Žena za pultem 2
• Manuál zralé ženy (Halina Pawlowská)
• Velké lásky v Malém hotelu
• Kaktusový květ
– úspěšně se uskutečnila talkshow s Mirosla-
vem Donutilem dne 3. 9. 2020
Městské kulturní středisko Lidový dům Blovice 
zde figuruje pouze jako pronajímatel prostor.

2) prověření pořadatele:
(reakce na šíření nepravdivé informace, že ve-
dení MKS uzavřelo spolupráci s podvodníkem)
Ze strany Městského kulturního střediska byla 
agentura důkladně prověřena a v té době se 
o podvodníka nejednalo:
• pořádající agentura v té samé době spo-

lupracovala s desítkami institucí po celé ČR
• zároveň měla agentura domluvené jednot-
livé umělce na vystoupení – např. Divadlo Ka-
lich zastupující pana Kaisera a Lábuse (Žena 
za pultem 2) a Oskar Hahn Agency zastupující 
Halinu Pawlowskou
• v Lidovém domě ta samá agentura úspěš-
ně realizovala talkshow „Na kus řeči“ s Mirosla-
vem Donutilem
• rozsah pořádání akcí je snadno zjistitelný 
přes portál justice.cz, kde je patrné, kolik insti-
tucí po celé ČR s nimi spolupracovalo ve stejné 
době, jako MKS Blovice
• Informace z Kulturního domu Frýdek Mís-
tek:
– Podvodníkem pan Rostislav Meier nebyl 
ani ve Frýdku Místku, kde od roku 2020 úspěš-
ně pořádal několik hudebních akcí (koncert 
Kaliho, plesy, divadla a jiné) v Kulturním domě 
Frýdek Místek.
– Zároveň měl pan R. Meier od 1. 1. 2021 po-
depsanou smlouvu o pronájmu celého velkého 
sálu a přilehlých prostor (herecké šatny, ku-
chyň, sociální zařízení v 1. patře budovy) a své 
finanční závazky k pronajímateli vždy včas plnil.
– Od 1. 1. 2021 do listopadu 2021 uspořádal 
a organizoval mnoho těchto akcí – divadelních 
představení, koncerty – Sima, Kollárovci, Hra-
dišťan, Duo Yamaha, Čechomor, a jiné, taktéž 
představení pro děti – Fiha Tralala, Smejko 
a Tanculienka.
– Pronajaté prostory předal v pořádku zpět, 
vymalované a zvelebené (nové závěsy, kober-
ce, opravené a nově očalouněné židle – 420 ks, 
vybroušené a nalakované parkety a jiné).
– Originál emailu od správce KD Frýdek Mís-
tek je k nahlédnutí u ředitele MKS Blovice
Z výše uvedených informací je více než jasné, 
že MKS Blovice spolupracovalo s prověřeným 
subjektem, který v té době plnil (nejen u nás) 

své závazky a o „známého“ podvodníka se 
nejednalo. Tato informace je o to více zřejmá, 
že největší rozsah spolupráce měl zřejmě v sa-
motném Frýdku-Místku! 

3) pronájem prostor:
• jedná se o běžný způsob uskutečnění kul-
turních a společenských akcí
• v Blovicích v minulosti se dokonce jednalo 
o jediný způsob konání akcí (potvrzeno od bý-
valé ředitelky MKS zpětně cca 10 let)
• naopak dnes je značná část akcí pořádána 
přímo MKS Blovice
• u některých velkých osobností a interpretů 
je zprostředkování přes agentury jedinou mož-
ností, jak akci v místě zrealizovat. Individuální 
pořadatelství tito lidé neakceptují a nechávají 
se zastupovat! – viz. Karel Šíp, Miroslav Donu-
til, Lucie Bílá, Halina Pawlowská ve své době 
i Michal Nesvadba a mnoho dalších.
• rezervace termínů pronájmů probíhá nej-
častěji oficiální emailovou komunikací, případ-
ně telefonicky
• uzavření nájemních smluv probíhá stan-
dardně těsně před samotnou akcí v rámci 
předání klíčů od objektu, zaškolení, poučení 
atd., v případě vyžádání budoucím nájemcem 
může být uzavřena i dříve
– Jedná se o jednotný postup ke všem ná-
jemcům (pořadatelům) jakými v nedávné době 
byly například i maturitní třídy (dva maturitní 
plesy), Rybáři (MO ČRS Blovice), Svaz pěsti-
telů a zpracovatelů olejnin atd.

4) výše nájemného
• Ze dne 1. 1. 2015 byla až do mého nástupu 
platná směrnice o výši nájemného, kde částka 
za tyto pronájmy činila 2.500 Kč.
– výše uvedená částka byla i tak často ozna-
čována jako vysoká od tehdejšího vedení 
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Města Blovice (starosty) – informace od bývalé 
paní ředitelky MKS
• Dne 31. 12. 2018 došlo ke změně směrnice, 
kdy byl rozdělen časový interval akcí a nájem-
né pro větší divadelní představení bylo zvýše-
no na 4.000 Kč.
– i přesto se stále jedná o časově a nároč-
ností na prostory menší a krátkodobou akci

5) jediné oficiální vyjádření pana meiera 
ze dne 12. 11. 2021:
• „z důvodu covidu jsme se dostali do exis-
tenčních problémů řešíme celou situaci s naší 
advokátní kanceláří. Veškeré akce se bohužel 

ruší a informoval bych Vás o tom včas. Hledá-
me řešení této špatné situace a budeme Vás 
včas informovat o dalším postupu“
• po další urgenci odepsal to samé dne 
22. 11. 2021, od té doby už nereagoval

6) závěrem:
Celá vzniklá situace mě osobně velice mrzí 
vůči všem poškozeným, kteří se těšili na blo-
vickou kulturu. Bohužel výše uvedená agentu-
ra v zastoupení panem Rostislavem Meierem 
poškodila mnoho lidí nejen u nás v Blovicích, 
ale také po celé ČR. Zároveň jeho jednání po-
kazilo dobré jméno naší instituce Městského 

kulturního střediska a chuť návštěvníků na-
kupovat vstupenky v předprodeji. Toto ovšem 
zapříčinil i pád dalších institucí, které z důvodů 
pandemie nemohly plnit své závazky. Jako 
příklad uvedu jeden z největší předprodejních 
portálů TICKET ART PRAHA, s.r.o., který po 
20 letech působení skončil (viz oficiální prohlá-
šení na https://vstupenky.ticket-art.cz/). 
Pevně věřím, že tato špatná zkušenost neovliv-
ní nijak zásadně další kulturní akce v Lidovém 
domě.

Za MKS Lidový dům Blovice
Bc. Václav Podroužek, ředitel

Informace Policie ČR
další případ odcizené nafty 
z pracovního stroje
BLOVICKO – Neznámý pachatel před odci-
zením nafty odstranil fotopast umístěnou na 
stromě.  
Další případ odcizené nafty z pracovního stroje 
řeší policisté z obvodního oddělení v Blovicích. 
Ti přijali v pondělí 1. března oznámení o odci-
zení nafty z pracovního stroje v lese u jedné 
menší obce na Blovicku. Ke skutku mělo dojít 
nejspíše během uplynulého víkendu. Blovičtí 
policisté vyjeli na místo činu a po jeho ohledá-
ní zjistili, že pachatel z kmene stromu odcizil 
fotopast, která mířila na stojící pracovní stroj. 
Následně odstranil visací zámek z ochranné-
ho kovového krytu nádrže pracovního stroje 
a odčerpal celkem třicet litrů motorové nafty. 
Svým jednáním způsobil na odcizené naftě 
a fotopasti přibližnou škodu ve výši čtyři tisíce 
korun. Policisté se případem zabývají a ve věci 
zahájili úkony trestního řízení pro podezření ze 
spáchání přečinu krádeže.

 prap. Ondřej Hodan
 16. března 2022

kontrola chatových oblastí
PLZEŇ – VENKOV – Policisté při policej-
ní akci, která byla zaměřena na rekreační 
oblasti, zkontrolovali 921 objektů, 9 vozidel 
a 29 osob. Při akci nezjistili žádné proti-
právní jednání.  

Na územním odboru Plzeň-venkov dne 
2. března proběhla policejní akce, která 
byla zaměřena na kontrolu objektů v re-
kreačních a chatových oblastech. V rámci 
území policisté natipovali čtyři významné 
chatové oblasti podél protékajících říčních 
toků, které zkontrolovali v celkem dvanác-
ti úsecích. Neboť se blíží návrat rekreantů 
do těchto oblastí, hlídky v každém teritoriu 
zkontrolovaly rekreační objekty, jestli nedo-
šlo k jejich narušení. Dále chtěli zjistit, zda 
se zde nenachází možní pachatelé trestné 
činnosti a hlavně přítomnost hlídek působi-
la preventivně v daných lokalitách. Policisté 
zkontrolovali celkem 921 objektů, které byly 
nenarušeny a řádně uzamčeny. V souvis-
losti s touto akcí hlídky zkontrolovaly i 9 vo-
zidel a 29 osob, které se v rekreačních 
oblastech pohybovaly. Při této akci nebylo 
zjištěno žádné protiprávní jednání.
Policisté upozorňují chataře, kteří při svém 
návratu do svého víkendového obydlí zjistí 
narušení, aby v žádném případě nevstupo-
vali do vnitřních prostor, s ničím nehýbali, 
nic neodklízeli a svým jednáním tak nezni-
čili případné stopy, které jsou pro policisty 
důležité k dopadení pachatele a ihned ce-
lou věc oznámili na linku 158.

 por. Ing. Eva Červenková
 3. března 2022

reAkce rAdy městA nA článek 
vrácení peněz…
V dané věci bylo ze strany RM deklarováno, 
že většinově souhlasí s případnou finanční 
kompenzací za neuskutečněná představení. 
Současně však byla vyslovena obava, zda 
je v tomto případě právně proveditelné, pení-
ze z rozpočtu města či přeneseně z rozpoč-
tu MKS poškozeným vydat. S požadavkem 
na způsob řešení situace se RM obrátila na 
Advokátní kancelář Varga & Partners, která 
s naším městem dlouhodobě spolupracuje. 
Po obdrženém právním rozboru s násle-
dujícím závěrem: „Přestože  chápeme  Vaši 
snahu pomoci lidem, kteří si koupili vstupen-
ky  na  kulturní  představení,  které  se  patrně 

nebude  konat  a  nikdy  jim  nebude  vráceno 
zaplacené vstupné (popř.  jim bude vrácena 
nepatrná část),  tak na Vaši otázku musíme 
sdělit, že dle našeho právního názoru Město 
Blovice nemůže lidem refundovat cenu vstu-
penek  v  souladu  s  právním  řádem  České 
republiky. Naopak se domníváme, že v pří-
padě, že bylo rozhodnuto, že se bude zapla-
cené  vstupné  lidem  refundovat,  tak  každý, 
kdo  pro  takovéto  rozhodnutí  hlasoval  nebo 
ho rozhodl,  jedná protiprávně a vstavuje se 
riziku, že jeho jednání bude orgány činnými 
v  trestním  řízení  kvalifikováno  jako  trestní 
čin“ se tak RM rozhodla, řešit nastalou situ-
aci předložením návrhu usnesení na jednání 
ZM v tomto znění: uspořádat zdarma před-

stavení podobného žánru v rámci kulturních 
akcí města v roce 2022. No a jak ve svém 
příspěvku píše pan zastupitel Poduška, pro 
toto usnesení zvedla ruku těsná většina čle-
nů ZM Blovice. Každý sám ze zastupitelů 
mohl a může vždy, navrhnout svoji předsta-
vu znění usnesení a nechat o něm hlasovat 
a tak tomu bylo i v daném případě. Nakonec 
ani názor náš, členů RM, nebyl v daném 
bodě jednotný. Komunikaci s poškozenými 
má na starosti pan ředitel Podroužek. O jaká 
představení půjde a o termínech v jakých se 
uskuteční atd., bude veřejnost informována 
v následujícím vydání BN.

Rada města Blovice
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Drobné památky
svědkové dnů všedních
i svátečních
Slovní spojení „drobné památky“ je již za-
vedeným pojmem pro kapličky, boží muka, 
kříže, patníky, smírčí kameny a další objekty 
velké stylové a typologické pestrosti, kterých 
se v porovnání s jinými evropskými zeměmi 
nachází v české krajině i uvnitř měst a obcí 
nebývalé množství. Jako vizuální dominanty, 
body na trasách významných cest a jejich 
křížení, orientační a hraniční značky nebo 
svébytná architektonická a sochařská díla 
jsou kromě estetické hodnoty i nositelem sil-
ného duchovního a emocionálního náboje, 
protože jsou většinou spojeny s konkrétními 
událostmi a lidskými osudy. Většinou se 
s nimi nepojí jména významných architek-
tů, stavitelů, sochařů nebo dalších umělců, 
ale jako vyjádření díků za nějaké uzdravení, 
pomoc nebo jako místo pro odpočinek je 
nechávali místními řemeslníky stavět místní 
lidé bez ohledu na společenské postavení 
(vrchnost, sedláci, myslivci, rychtáři i chudi-
na, faráři). Jen velmi malé procento z nich je 
prohlášeno za kulturní památky. Z pohledu 
výtvarného tvarosloví představují drobné 
památky velmi rozmanitý soubor, pro který 
lze jen obtížně stanovit kritéria k rozčlenění 
do příbuzných skupin. Asi nejsnazší je jejich 
klasifikace podle funkce, pro kterou byly tvo-
řeny, i když i v tomto případě dochází k urči-
tému prolínání.
památky právního charakteru – mezníky 
a hraničníky – označovaly hranice jednotli-
vých pozemků (soukromých, vrchnosten-
ských, církevních, zemské hranice, lesní 
díly) nebo vymezení prostoru, který byl dán 
k nějakému účelu do dlouhodobého užívání, 
např. úsek řeky k rybaření, drobné domini-
kální (panské) pozemky, dědičně pronajaté 
poddaným pro pastvu dobytka, travaření, lá-
mání kamene atd. Pro vyhotovení hraniční-
ků nebyly stanoveny žádné normy, proto jich 
existují nesčetné varianty. Jen výjimečně byl 
vyroben větší počet téměř totožných hranič-
níků, např. při vyznačení sporných hranic 
sousedních panství. Mezi právní památky 
patří také milníky, které označovaly vzdá-
lenost od výchozího místa v mílích (např. 
milník na Vlčtejně při hlavní silnici u tzv. 
Dobiášova dvora – obr. 1) a dále šibenice, 
pranýře a smírčí kříže jako objekty spojené 
s výkonem trestního práva. Křížů spoje-
ných s mimosoudním vyrovnáním a tedy 
skutečně "smírčích" je ale velmi malé pro-
cento z celku, převážná část smírčích křížů 
vznikla až po Obnoveném zřízení zemském1 
a řadí se tedy spíše k památkám pietním. 
Ty upomínají na místa, kde se odehrála 
nějaká nešťastná událost. Do této skupiny 
zřejmě patří také smírčí (pamětní) kámen 
v lese nad Vlčicemi (obr. 2). Pokud měla 
událost šťastný konec, jedná se o objekty ex 
voto, tedy obětované Bohu jako poděkování 
za vyváznutí nebo uzdravení. Tyto objekty 
mívají různou podobu – nápisy na skalách, 
pomníčky, obrázky na stromech, domech či 
výklencích,  kapličky,  kříže  i  sochy – a také 

velmi různou uměleckou úroveň. Mnohé kří-
že, sochy nebo kaple byly po čase zařaze-
ny do tras zbožných procesí, začaly sloužit 
jako tradiční zastavení a tak se změnily ze 
světských pietních pomníčků na sakrál-
ní památky. Kromě již jmenovaných sem 
patří ještě boží muka, křížové cesty a další 
památky. Vznikaly z různých příčin, které 
nemusely mít nutně jen náboženský obsah. 
Pro svou formu však byly využívány jako 
místo pro příležitostnou modlitbu nebo jako 
oficiální zastavení při procesích nebo jiných 
liturgických příležitostech – v postním obdo-
bí, o svátku Božího těla, svátku Všech sva-
tých atd. Řada z nich vznikala na kostelních 
stezkách a cestách, vedoucích k blízkým 
poutním místům, na trase velikonočních jízd, 
u polních cest, kam chodívala místní procesí 
žehnat a děkovat za dar úrody, na kopcích 
nebo v centru obce. Samostatnou skupinu 
tvoří tzv. odpočivná místa – památky, které 
byly budovány na hranicích obcí u kostel-
ních stezek. U těchto památek se zastavova-
ly pohřební průvody, směřující z přifařených 
obcí k farnímu kostelu, ke krátké pobožnosti 
a k odpočinku účastníků průvodu. Až sem 

doprovázel nebožtíka při poslední cestě 
sbor zpěváků a muzikantů. Někdy však 
k odpočivným místům přicházelo, např. při 
oslavách dnů díkůvzdání přifařené obce, 
vstříc poutníkům i procesí z farní obce v čele 
s farářem. Po společné modlitbě se pak ve 
společném průvodu odebrali všichni věří-
cí k slavnostní bohoslužbě v kostele. Další 
skupinou jsou pamětní a oslavné památky 
jako např. obelisky,  válečné  pomníky  nebo 
pamětní  desky, připomínající významné 
události nebo osobnosti. Nedílnou součás-
tí české krajiny jsou megalitické památky, 
což je souhrnné označení pro objekty z vel-
kých, neopracovaných nebo nahrubo opra-
covaných kamenů budované po celém světě 
od pravěku do současnosti pro pohřební, 
kultovní, astronomické, léčebné a jiné účely. 
Vrcholným obdobím pro vznik drobných ar-
chitektonických a sochařských objektů bylo 
zejména období baroka, převážná většina 
dodnes zachovaných drobných památek 
pak vznikla v 19. století. K péči o tyto pa-
mátky nebyl nikdo nucen. U sakrálních 
památek ale nastal zlom v benevolentním 
přístupu k údržbě ve 30. letech 19. století. 
V rámci biskupských konzistoriálních kurend 
vyšlo roku 1835 nařízení, které si dalo za cíl 
sepsat a zabezpečit správu drobných nábo-
ženských památek. Tak byly následujícího 
roku na většině farností zpracovány sou-
pisy kaplí, křížů a soch, evidenci bohužel, 
až na ojedinělé výjimky, unikly obrázky na 
domech, stromech a ve skalních výklencích. 
Soupisy měly mít jednotný charakter a kro-
mě podrobného popisu každého objektu 
měly obsahovat jméno zřizovatele a ma-
jitele pozemku, na kterém se nacházejí, 
jméno osoby zodpovědné za jejich údržbu 
(tzv. patrona) a také informaci, zda existuje 
fond na údržbu nebo zda se někdo zavázal 
k péči o objekt. Pokud by tyto soupisy byly 
důsledně zpracovány, vznikla by velmi pre-
cizní pasportizace objektů k určitému datu 
s případnou revizí starých seznamů a dopl-
něním aktuálního stavu a nových patronů. 
Zdaleka ne na všech farnostech však byla 
evidence zhotovena s předpokládanou dů-
kladností. Někde došlo k téměř detektivnímu 
pátrání faráře, který se snažil dopídit jména 
zakladatele, aby pak na základě "morální 
zodpovědnosti za dílo předků" přinutil žijící 
potomky uvázat se do role patrona. Jinde 
došlo k pouhému sečtení sakrálních pamá-
tek, bez jakýchkoliv podrobností. U většiny 
drobných památek je dnes těžké získat in-
formace o důvodech jejich vzniku a o jejich 
historii. Dlouhou dobu také stály na okraji 
zájmu společnosti i institucionální památko-
vé péče a staly se tak jednou z nejohrože-
nějších kategorií našeho kulturního dědictví. 
Kromě toho byly drobné památky v průbě-
hu staletí ničeny, zejména když připomínaly 
předchozí doby nebo režimy. Rané křes-
ťanství se muselo vyrovnat s pohanským 
kultem stromů, kamenů a studánek, které 
bylo nuceno vtáhnout do své sítě a přezna-
čit novou vírou, podobný úkol měla i doba 

obr. 1 – milník na Vlčtejně

obr. 2 – smírčí kámen s křížem, Vlčice
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pozdější. Husitské brojení, které se obrátilo 
proti klášterům, zasáhlo i drobné sakrální 
památky. Po barokním rozkvětu následovala 
vlna racionalistického josefinismu. Z pout-
ních míst byla sňata jejich zázračnost a staly 
se doklady ideového útlaku lidu či jeho po-
věr a takto pokleslé byly degradovány na 
stavební materiál. Po historismu 19. století, 
který se sytil romantickým citem a vzniku 
nových památek přál, se objevuje při zrodu 
Československa tendence likvidovat památ-
ky, připomínající habsburský katolicismus. 
Jednalo se o největší vandalskou vlnu v čes-
ké historii, která byla podporována nebo 
dokonce organizována aktivními obecními 
úřady. Na přelomu let 1918–1919 bylo zni-
čeno velké množství zejména mariánských 
sloupů a svatojanských soch, ale i jiných 
soch a křížů a dalších památek. Z nejbliž-
šího okolí můžeme jmenovat poškození 
a potlučení sochy sv. Jana Nepomuckého 
na mostě přes řeku Úslavu ve Šťáhlavech 
v r. 1919. K projevům nenávisti vůči sochám 
a k devastaci drobných památek docházelo 
již dříve, na počátku první světové války. Zni-
čit české památky v pohraničí a později ně-
mecké pomníčky chtěl nacionalismus druhé 
světové války a doby poválečné. Po agresi 
komunismu vůči náboženským památkám 
a nezájmu přišla vlna ekonomického vanda-
lismu – památky byly kradeny za účelem pro-
deje nebo ničeny v uvolněné demokratické 
atmosféře konce 90. let. Přesto se zásadní 
změna, která se v naší společnosti odehrála 
po listopadu 1989, v oživení kulturní krajiny 
odrazila pozitivně, když prostřednictvím růz-
ných dotačních programů a jiných projektů 
ve spojení s nadšením místních lidí dochází 
k návratu mnohých drobných památek do 
života krajových společenství. 
Drobné památky nejsou jen záležitostí his-
torie. Vyjádřit svoji víru nebo poděkování 
nebo zanechat v krajině z různých důvodů 
svoji stopu potřebujeme i dnes, což dokládá 
nemalé množství drobných památek vzni-
kajících v posledních letech. Jen namátkou 
můžeme v našem kraji uvést např. kapli 
sv. Huberta2 v lese u Dolců vybudovanou 
v r. 2005 jako poctu české myslivosti (obr. 3), 

drobnou výklenkovou kapličku se soškou 
téhož světce při cestě z Kbelnice do Újezda, 
postavenou na památku myslivce pana Voj-
těcha Maška (obr. 4), kapli sv. Petra a Pavla3 

na návsi v Lipnici z r. 2006 (obr. 5), památník 
obětem totalitních režimů v polích nad Blovi-
cemi směrem k Seči z r. 1993 (obr. 6) nebo 

třeba menhiry4 postavené před 15 lety u Ha- 
jan nedaleko Blatné (obr. 7). Výčet je oprav-
du jen symbolický.  

Postupně si představíme jednotlivé druhy 
nejpočetnější kategorie drobných památek, 
a to památek sakrálních včetně příkladů 
z našeho města a širšího okolí Blovic. Mnozí 
z vás je ze svých cest po krajině znají, ale 
věřím a doufám, že jiní se za nimi teprve 
vydají a že následující díly potěší také ty, 
kterým to jejich věk nebo zdravotní stav už 
nedovolí. 

Poznámky v textu:
1. název pro historické zemské ústavy Čech 
(z 10. května 1627) a Moravy (z 10. května 1628), 
které mimo jiné obsahovaly ustanovení státního, 
soukromého a trestního práva a předpisy týkající se 
soudního řádu
2. sv. hubert (nar. 656 – zemř. 727) – patron lovců 
a myslivců; podle legendy prý jednou na lovu uviděl 
jelena, jemuž mezi parohy zářil kříž; jeho atributem 
je jelen
3. sv. petr (nar. okolo r. 3 – zemř. 67) – jeden z dva-
nácti apoštolů, první římský biskup – papež, zakla-
datel nové církve, spolu se sv. Pavlem šířili křes-
ťanství v tehdy dostupných zemích; patron papežů, 
církve, řady řemesel (například cihlářů, hodinářů 
aj.); jeho hlavním atributem jsou dva zkřížené klíče
sv. pavel (nar. okolo 6 – zemř. 67) – jeden z apošto-
lů, nazýván apoštolem pohanů a apoštolem národů; 
neúnavný misionář, absolvoval tři velké misijní ces-
ty, jeho život je popsán ve Skutcích apoštolů a jeho 
dopisy jsou součástí Nového zákona; patron mj. ka-
tolického tisku, teologů a duchovních správců; jeho 
atributy jsou meč a kniha. 
4. menhiry – megalitické památky tvořené jednotli-
vými vztyčenými kameny

Zdroje:
Hájek, T., Bukačová, I. Příběh drobných památek. 
Jaroslav Bárta, Studio JB. České Budějovice. 2001. 
ISBN 80-900903-9-7
Belisová, N. Drobné památky v krajině.  Publiková-
no v: Chraňte památky ... půjčte jim na zimu svetr. 
Správa Národního parku České Švýcarsko. Krásná 
Lípa. 2008. ISBN 978-80-25-3362-1
Attwater, D. Slovník svatých. PAPYRUS, Vimperk 
a JEVA, Rudná u Prahy. 1993. ISBN 80-85776-06-
5 (PAPYRUS), 80-901365-7-5 (JEVA)
Pracný, P. Český kalendář světců. EWA Edition. 
Praha. 199. ISBN 80-8576-05-9
Ostatní zdroje a foto – archiv města

obr. 3 – kaple sv. Huberta, Dolce, 
foto – Michal Hodek

 obr. 4 – kaplička sv. Huberta, Kbelnice

 obr. 7 – menhiry, Hajany u Blatné,
foto – Michal Hodek

obr. 6 – památník obětem totalitních režimů 
nad Blovicemi

obr. 5 – kaple sv. Petra a Pavla, Lipnice, 
foto – Markéta Šeflová
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Ze starých kronik...
pAmátnik ochrAnného městA Blowic 1839 roku
Pokračování přepisu od str. 95 vpravo

1940

Mrazy trvají, pumpy a vodovody úplně zamrzlé. trubky popraskány, 
dne 8 ledna bylo 30 % mrazu, zvěř hladová dochází až k domkům, 
vysoké závěje sněhu az 1 m. vlaky zpoždění, nedostatek uhlí jeví se 
všude, dříví není k dostání, stromky v polích ohryzány zvěří, bída zvěře 
jest přílišná, zvěř jest krmena loveckým klubem, spousta vran a strak 
ruší koroptve u krmítek.
Stálé mrazy působí na koně, stojící ve stodolách, několik koní zahynu-
lo, 20 koní odvezeno k léčení do Drážďan.
Říšské vojsko chová se klidně a vychází s občanstvem velice dobře, 
řádně své potřeby platí.
Výtržnosti proti říšským vojínům v opilosti dopustil se Frant. Tichý 
z Hradiště, který byl ihned k soudu převeden do vazby.
Dne 2. února počal znovu padati sníh, všude objevují se lyžaři, v lese 
započato s uklízením polomů, práce svízelná a nebezpečná.

Ubytování cikánů.
Dne 31/I dovezeno 16 cikánů do Blovic ze Spál. Poříčí nelegální cestou 
a téže noci byli vráceni do Spál. Poříčí z obce Hradiště, dne 1/2 znovu 
dovezeni do Blovic a znovu vráceni Spál. Poříčí, které pak je dopravilo 
do Nezvěstic.
Dne 5/II 940 dovezla tytéž cikány obec Žákava do Blovic, kočí se sa-
němi uprchl a cikáni znovu téhož dne dovezeni zpět do Žákavy. Dne 
6/II 1940 vráceni cikáni do obce Hradiště- Bohušova za doprovodu 
četnictva a ubytováni v zámku.
Dle sdělení referenta okr. úřadu v Plzni bude další řízení, prováděná 
akce selhala, vzniklo nepřátelství mezi obcemi, hlídky v obcích a le-
sích hlídaly hranice, navzájem přeháněly cikány z místa na místo, shá-
něny povozy na odvážení cikánů, obce zase vracely cikány zpět nebo 
odvážely do dalších obcí.
Jaký postup bude dále zachován, není známo, ale další svízele při-
jdou, těžko udržeti cikány při práci, ani kárný pracovní tábory nezajiš-
ťují stálý pobyt, utečou při každé příležitosti.

Oteplení.
5. února nastalo oteplení /4% tepla, sníh taje, pozvolna sedá, vody 
bude mnoho, snad jest to návrat k teplejším dnům, jest obava, že nově 
vysázené stromoví zmrzlo, půjde-li obleva rychle, shnijí kořínky stromů 
a tím vznikne značná škoda, bude nutno znovu vysazovati stromky, 
práce na podzim byla marnou nehledě k finanční škodě.

Opravy kostelů.
Opravami kostelů v Blovicích, Zdemyslicích a Žďáře vznikl schodek 
K. 197.000. Opravy prováděl děkan V. Buzek bez vědomí nadřízených 
úřadů, patronátu a přifařených obcích. Ježto mimo toho dopustil se 
zpronevěry zádušních peněz /33.000/ byl suspendován a dán jako 
kaplan do Vranovic u Bechyně.
Dodavatel Fr. Zelenka, říšský příslušník, obrátil se na říšské úřady 
a říšský Protektor nařídil vládě, aby do 24 hod. složila pro dodavatele 
K. 197.000, což se stalo.
Nyní vzniká otázka, kdo bude tento obnos hraditi, patronát i obce bu-
dou se brániti, ježto nebyl dán souhlas k úpravám.

Dnes končí masopust bez zábav a plesů, nikdo nepomýšlí na zába-
vy, hledají se potraviny, mýdlo, tuky, oděv, obuv, starosť o další bytí, 
palivo není k dostání, došlé uhlí obchodníkům zabírá vojsko pro svoji 
potřebu do Sokolovny a Lidového domu, sláma, seno, oves mizí z kra-
je, 320 koní jest krmeno v místě, celé okolí vybrakováno od krmiva, 
mouka nařízeno jednomletá, počítá se do března, že výživa bude, co 
potom, jest otázkou času a doby.

Otázka židů usnula, majetek sepsán, žijí v nejistotě, neví dne ani ho-
diny, kdy budou muset odejít, těžká doba nastala všem ujařmeným, 

síla a zlovůle panuje všude, udavačství bují, a bolí od rodáků, každý 
vyhrožuje „Gestapem“ není radno mluviti ani mezi vlastními lidmi, tak 
daleko dospěl národ XX století.

Změna počasí.
Dne 9. února uhodil silný mráz, který trval 3 dny, téhož dne vyšly do 
oběhu papírové koruny a 5 koruny opatřené razítkem Protektorátu. 
Drobné mince až do 5 K. zmizely z obchodu, nové papírové bankov-
ky rovněž jeví se ojediněle, nikdo nemá drobné, v obchodech žádají 
drobné peníze.
Oteplilo se, padá znovu sníh, pumpy zůstávají zamrzlé, nedostatek pa-
liva, v lese obtížná práce s odstraňováním polomů, sněhu v lesích na 
1 m vysoko.

Otázka cikánů.
Nařízení okr. úřadu, že nesmí býti cikáni převáženi z obce do obce, 
tedy došlo na to, že obec Blovice měla pravdu, cikány nepřijala po 
3 krát a vrátila tyto do Spál. Poříčí, která se chtěla za pomoci okr. úřadu 
v Plzni cikánů zbaviti na úkor zdejší obce.
Bude se hledati jiný způsob, jak cikány trvale usaditi, ale jest otázkou, 
zda cikáni na stanovených místech zůstanou.

Uzavření židovských obchodů.
Dne 19. února o 12 hod. polední uzavřeny obchody Maxe Orensteina 
v čp.117, Kamily Orensteinové v čp. 117 /textilie a kůže/ A. Löwidta 
v čp. 16 /kůže/ Terezie a Berty Krausových v čp. 73 /textilie/. Uzavření 
obchodů stalo se pouze v Blovicích, ostatní židovské obchody zůstaly 
otevřeny.

Počasí.
Sníh znovu počal se sypati, málo uhlí, stálá zima, závěje jsou denně 
odklízeny, obec zaměstnala 50 dělníků při odstraňování sněhu, moto-
rový pluh nestačí, jízdy po silnicích omezeny, na Vlčtejně a u Seče zů-
staly vozy vězet po dobu 24 hodin, než sněhové závěje byly odklizeny.
Velké škody na stromcích ovocných, vše ohryzáno až do korun zvěří, 
hlad řádí mezi ptactvem, velké mrazy, vysoký sníh, to vše přineslo zvě-
ři zkázu, vánice zasype zrní sypané koroptvím, seno rozvěje metelice, 
není místo, kam by živel nedosáhl, věru, že málo zvěře přežije zimu, 
které po dobu 200 let v Čechách nebylo.

Revise obecní.
Dne 20. února dostavila se revise na obecní hospodářství od zemské-
ho úřadu, která trvati bude as 14 dnů, dle sdělení protokolu sepsaného 
o revisi rozdělena agenda v důchodě tak, že sl. Mrázová povede mimo 
dávek deníky účetní, důchodní pak hlavní knihy, pokladnu a školní po-
kladnu.
Dále přidělen sl. Mrázové podací protokol administrativy.

Březen ohlásil se trvajícími mrazy a sněhem, už jest to k zoufání ne-
dostatek paliva, práce polní uzavřeny, stromy, hlavně třešně a hrušně 
jsou pomrzlé většinou, žita zničené, musí se zaorávat, práce podzim-
ní nebyly dokončeny, jarní nemohou se prováděti, brambory zmrzly, 
všeobecně stav jest špatný, zvířectvo čeká na příděly krmiv, není nic 
k dostání volně, ústředna požaduje odvádění vajec a mléka, sběrnu 
mléka obddržela Marie Červenková v Blovicích čp. 206, sběrnu vajec 
p. Frant. Hančík obchodník v Blovicích čp. 48.
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Polom lesů.
V lesích zaměstnáno dělnictvo na odklízení polomů, těžko se pracuje, 
spousty sněhu, kmeny zapletené korunami v sobě, vzniká nebezpečí 
úrazů.

Dnes vydán zákaz volného pobíhání psů, kteří chytají osláblou, hla-
dem zmořenou zvěř a nařízeno, aby toulající psi v polích a lesa byli 
podle § 40 lesního zákona odstřelováni.
5. března v době noční vznikla vichřice od západu spojená se sněhem, 
další škody na stromoví ovocném, promrzlé stromy snadno se lámou, 
kanály, pumpy zamrzlé nepřijímají svod vody, namrzá vše vrchem, tvo-
ří se nebezpečné náledí, o úrazy není žádné nouze.

Úprava hřbitova:
Okresním úřadem v Plzni nařízena úprava hřbitova, zřízení řádného 
plánu, vysázení stromoví a úprava cest hřbitovních.

Úprava náměstí.
Obec hodlá současně provésti úpravu náměstí a zřízení širokého 
chodníku na západní straně, který bude oddělovati náměstí od pří-
mého příchodu k okresní silnici. Tímto způsobem se náměstí srovná 
snížením as o 80 cm.

Střelnice.
Na Hradišti v bývalé cihelně panské zřízena střelnice pro říšské vojsko 
a skladiště nábojů zřízeno v Blovicích v čp. 297 u nádraží. v bývalé 
truhlárně Lad. Kvídery.

Dne 10 března odešla posádka z obce do Jinců u Prahy.
Dne 13. března vypukla vichřice provázená sněhem, která natropila 
mnoho škod, střechy poškozené, ploty dřevěné i zděné, Josefu Háčko-
vi rolníku v čp. 50 proražena 30 m dlouhá kůlna, poškozeny stroje, ško-
da činí 22.000 K, Boh. Fröchlichovi zničena zahrady a břehy povodí.

Počasí, povodeň. vichřice.
Počasí vzláštní 11 a 12 března hnuly se ledy, povodeň zaplavila vše, 
v pastušce vyveden dobytek, proud vody hrnul se přes okresní silnici 
občané brodili se vodou po silnici /30 cm. vody nad korunou silnice, 
do rána pak mráz a vánice sněhová, 15 března ledy propluly, lávka 
v Cecimě a u „Chudinky“ odneseny, denní zprávy přinášely články 
o povodních  a katastrofách v Štěchovicích, Troji, St. Plzenci, Sedlci. 
Kanály zamrzlé, voda valí se po silnicích a cestách, stále prší, do polí 
nelze jezditi, žita většinou musí se zaorati, bude špatná úroda řepa, 
brambory úplně zmrzlé, bude bída, 2/3 dávky mouky tvoří mouka žit-
ná, sádla a másla jest na mále, sběrny odvádí vše do Plzně, počítá 
se jen s průmyslovými městy. 21./3 první jarní den ohlásil se deštěm 
a větry, voda v řece stoupá, strhaly se hráze rybníků u Olšan a Ne-
pomuka, všude spousty vody a zbytky sněhu, silnice vymleté vodou 
a vyrvaným štěrkem, škod v lesích jest mnoho, nelze dosud pracovati, 
palivové dříví není, polomy mizí z lesů, řady lidí beztrestně odnáší vše, 
na co přijdou, bída a zima jsou zlé, dlouhá zima spotřebovala mnoho 
paliva kterého byl nedostatek a proto krádeže se množily.
Dne 29 března počal padati sníh, do rána napadlo 10 cm. sněhu, mra-
zivý vítr působil zhoubně na pučicí rostliny, práce v polích nelze prová-
děti, žita většinou zničeno, setí nového osiva brání nepříznivé počasí.

Pohotovosť zaměstnanců.
Dne 30 března nařízena pohotovosť státních zaměstnanců za účelem 
pátrání po Janu Smudkovi z Domažlic, na kterého vypsána byla od-
měna K. 120.000.- pro pokus vraždy na členu říšské policie a pode-
zření ze zabití 2 finančních strážníků v Březí. Zřízeny hlídky, které za 
dohledu úředníka okr. úřadu prováděly razzii až do 20 hod. večerní 
31. března t.r.

Dne 1 dubna nařízen letní čas a hodiny nařízeny o 1 hod. ku předu.

Dne 1 dubna nastal mráz, vše bílé, jest obava, že nebude možno 
stromky sázeti, úbytek ovocného stromoví jest značný, nové sázeny 
býti nemohou, úbytek ovoce ztrátou Slovenska a P. Rusi znamená 
velkou ztrátu, statisíce tun ubylo z našeho trhu, které nemohou býti 
nahraženy žádným způsobem.

Dne 3 dubna počalo pršeti, stav vody v řece se zvýšil, prší stále, dne 
6 dubna napadl sníh, pozemky pod vodou, není možno pracovati ani 
v polích, ani v zahrádkách, na setí jest pozdě a jak to vypadá, nebude 
možno zahájiti polní práce až v květnu, když to počasí dovolí. Není 
pamětníka takového počasí, uhynulé osení nelze nahraditi, možno síti 
jen oves a krmivo pro dobytek, hlavní obilina, žito, nemůže býti pěsto-
vána v tomto roce, sadba bramborová zmrzla ve sklepích, než najde 
se sadba náhradní, bude pozdě, nastane nouze o stelivo a krmnou 
slámu, každý zemědělec pěstuje hlavní obilinu, tj. žito jako nejnutnější 
věc pro rodinu a trh obilní, to vše odpadá a náhrady zde není.
Zahradníci nakoupili drahá semena, zaseli do pařenišť, toto vše zmrz-
lo, kupují se semena nová, znovu se seje, ranné zeleniny není a nebu-
de v dohledné době, škoda tato nedá se rovněž nahraditi.

Následky povodně.
Úprava zničených lávek přes potok Cecima a řeku Úslavu provedena 
nákladem K. 4 550.- cesty od Bohušova k okresní silnici ku Štítovu 
vymlety vodou do hloubky 50 cm, kořeny topolové aleje obnaženy 
a jest obava, že při větrném počasí topoly nevydrží v rozmoklé půdě, 
kde jsou zachyceny pouze slabšími kořeny, které topoly přes 20 m. 
vysoké před zkácením neudrží. Tyto topoly byly sázeny v roce 1905 
žáky škol v Blovicích pod dozorem p. Frant. Raušara, ředitele škol 
a předsedy Okrašlovacího spolku v Blovicích. Cesta k Bohušovu, 
v délce 250 m byla upravena před povodní, nyní návoz odplaven, 
práce zničena.

Kácení dříví v ob. lesích.
Provádí se těžba polomového dříví ccaa 970 m³, mzdy zvýšeny 
o 100% povoleno pouze 5% palivového dříví /odpadky/ ostatní spadá 
do dříví užitkového, brusné na papír a dřevitou vlnu.
Nařízeno obci odevzdati 10 m³ smrkové kůry na tříslo, orgánové našich 
i německých úřadů konají kontroly na provádění prací a druhování dříví 
dle nařízení.
Další opatření učiněno o potřebě dělníků na lesní práce, zavedena 
pracovní povinnosť do 60 let, dělnictvo, pracující na okresních silnicích 
musí do lesa na práci a okresní práce na silnicích se zastavují.

Stavební ruch omezen.
Stavby z nařízení min. vnitra se omezují a z části zastavují pro nedo-
statek betonového železa, kolejnic, travers atd.
Další stavební hmoty /cihly, tašky, vápno, cement/ omezeny, cihelny 
mají zaprodané cihly a tašky do října 1940 předem, takže není možno 
počítati se stavbami před uplynutím běžného roku.
Prodeje budov a pozemků podléhají povolní okresních úřadů za úče-
lem zjištění, zda nejedná se o spekulaci a uložení peněz.

Nové bankovky.
Dle oznámení provádí se tisk nových 5 K. bankovek Protektorátu dříve 
vydané byly jako původní čsl. bankovky přetiskovány razítkem Protek-
torátu. Tyto za několik týdnů byly tak poškozeny, že nebylo možno je 
používati jako platidel pro nehodnotnost papíru. Současně provádí se 
vydání 1. K bankovek v barvě hnědé.

Stejnokroje pro policii.
Nařízení o nových stejnokrojích pro policii a úředníky dle vydaných 
směrnic ministerstva vnitra v Praze.

Počasí.
Denně se opakují mrazy 5º- 6º provázené sněhem, nelze pracovati 
v polích a zahrádkách, zahradníci už podruhé sejí do pařenišť a jest 
obava, že ani tato sedba nebude zachována, vysázené rostliny na zá-
honech zmrznou, v pařeništích děje se totéž, špatné vyhlídky také na 
polích, nelze síti, podzimní práce nejsou dosud provedeny, nyní nelze 
síti nic jiného než oves a krmiva na zeleno, žita a jaře jsou vyloučeny 
pro tento rok, není pamětníků takového počasí, spousty vody na po-
lích, orati ani síti se nedá. nastává doba zlá.

říšská posádka:
Dne 29/IV 1940 přibyla do obce posádka říšského vojska /jízdní kolo-
na/ z Polska 110 mužů a 120 koní, ubytováni v Lidovém domě.
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Počasí.
Konečně dostavil se drobný déšť, který oživil osení a stromoví, přepr-
chalo až do 7. května. Dnem 12. května nastalo studené počasí, prová-
zené větrem, počal poletovati sníh. Dne 16/5. počalo pršeti, 17. května 
vyjasněno, 21/5 vysvitlo slunko, značně se oteplilo a jest zde možnost, 
že obilí z části se vzpamatuje.

Krmiva.
Pro koně nebyl uznán příděl ovsa, nahradí se suchou melasou, pro 
drůbež nebyly určeny žádné příděly.

Sliby funkcionářů a zaměstnanců.
Dle nařízení stát. presidenta ze dne 8. března 1940 čís. 83 Sb. z. a nař. 
složili funkcionáři obce, spořitelny a zaměstnanci následující slib:

Odevzdáno za obec 51 slibů, za spořitelnu 14. slibů.

Úprava Jirotovy ul.
Jaroslavu Fialovi staviteli odebráno další provádění úpravy ulice ježto 
nevyhověl podmínkám zadávacím a úpravu ku škodě obce prodlužo-
val.

Počasí.
Následují slunečné dny, v noci lehké mrazíky, třeba deště, půda vy-
prahlá, vysušená větry, teprve nyní ukazuje se škoda, způsobená 
mrazy na stromoví, v každé zahrádce  2/3  stromků odumřelých, zčer-
nalých ční k obloze, přímo žalují, nelze jinak, než vykopati, sázeti nové 
nelze, zahrádky zejí prázdnotou, volného místa lze použíti ku pěstová-
ní zeleniny do podzimu, než bude možno nové stromky vysázeti.
Mrazy v roce 1929 a 1939 zničily na celou řadu let tisíce stromů ovoc-
ných, škoda jest nedozírná, hrušně, třešně a čásť jabloní zmrzla úplně 
až do kořenů, náprava škod po 10 letech znovu zničena, školky vyple-
něny, není vyspělých stromků k sadbě, a vysazují se náhradou keře.

Bankovky. rušení těchto:
Do 31. května t.r. stahují se 1 K. a 5 K. bankovky opatřené přetiskem 
Protektorátu, týmž dnem pozbývají platnosti a budou vyměňovány jen 
u Národní banky v Praze.

Sbírka na N.Č.K
sbírka starého železa a papíru.
Dne 26. května t.r. provádí se sbírka na Německý Č. Kříž dům od domu 
z příkazu okr. úřadu v Plzni ze dne 16/V. 1940 čj. 41.702/40 a sbírka 
kovů /staré železo/ ve prospěch továren, kde hrozí propuštění dělnic-
tva pro nedostatek surovin.
Několik již konaných sbírek kovů vyprázdnilo obce důkladně a snad 
ještě něco se najde, sběr papíru rovněž prováděn bude v obci za po-
moci mládeže N.S. a hasičstva.

Úprava sadů.
Okrašlovací spolek provedl úpravu volného prostranství u cihelny na 
Hájku výsadbou stromků ovocných, Těl. J. Sokol úpravu sadu na Joná-
kové s ovocným stromovím dle povolení obce na 15 let za roční nájem 
K. 10.- a svolením, aby sad nesl název „Sokolský sad“.

Počasí:
Konečně 26. května dostavil se vydatný déšť, pršelo po 2 dny, vše oži-
lo, jest zase naděje na lepší sklizeň, krmiva jest dostatek, ovšem žito 
bude scházeti, velké ztráty této obiliny jeví se všude v okolí a v jiných 
okresích, snad více brambor a ovsa nahradí z části úbytek žita.

Oslavy.
Nařízeno vyvěšení praporů dne 5/VI 940 na dobu 8 dnů k poctě vojí-
nům na západní frontě a zvonění podobu 3 dnů.

Počasí.
Větrno, studené noci nepřispívají vzrůstu zelenin a obilí, červen, který 
dosud býval nejlepším letním měsícem, podobá se říjnu, těžké mlhy, 
silná rosa, studený vítr panují denně, výletní místa jsou dosud opuště-
na a jest obava, že letní počasí nebude valné.

Lesní práce pokračují pomalu, dělnictvo odchází na stavby a úpravy 
okr. silnic, požadovaných 10 m smrkové kůry nelze dodati, polomy po-
stihly stromky mladé, slabé, k výrobě kůry neschopné, na ostatní dříví 
jest čilá poptávka.

Potrav. akce.
Dnem 10 června t.r. přichází v platnost nařízení o výdeji salámů, vuřtů, 
párků atd. pouze na lístky potravinové.
Dávky mouky a chleba sníženy, na osobu poukazuje se ½ kg. pšenič-
né měsíčně, ostatní mouka žitná, dávka cukru snížena. Nedostatek 
cibule jeví se všude, dovoz egyptské cibule nemožný, domácí zeleniny 
dosud není, pouze nové brambory za cenu K. 3.90  1 kg..

Počasí.
Denně prší, vláhy jest již dosti, brambory ukazují slibnou úrodu, sena 
těžko se sklízely, denně pršelo, nedostatečně suché seno bylo nutno 
odvézti a dosušiti na půdách.

Nařízení odstranění závad.
Nařízení, odstraniti veškeré znaky, pomníky padlých, desky pamětní, 
obrazy a vše, co připomíná doby republiky, v radnici odstraněna busta 
pres. T.G. Masaryka, obrazy 2, rodina Masarykova, znak na desce 
padlých, pamětní deska v zasedací síni, vsazená do zdi hlavní stěny 
pod obrazem + pres. T.G. Masaryka s nápisem: „T.G. Masaryk zaslou-
žil se o stát.“
Vyhlášky musí býti německo- české, veškeré označení podniků, úřadů 
obecních rovněž. Odstranění závad nařízeno do 1. července 1940 pod 
pokutou až K. 5.000.-

Úprava náměstí.
Dle usnesení ob. zastupitelstva z.d. 14/VI 940 má býti provedena úpra-
va náměstí zřízením 5 m. šir. asfaltového chodníku, schody do náměstí 
od západní strany, zřízení násypu do náměstí, úprava rygolů a svod 
vod do kanalisace uliček pod lekárnou a pivovarem.

Opravy obec. budov.
Zadány opravy budov čp. 143, 142 a 234 za K. 13.279.50 Frant. Zdrho-
vi zed. mistru v Blovicích.

Tímto zápis kronikáře končí, ježto zastupitelstvo usnesením ze dne  
26/IV 1940 zamítlo vyplácení odměny K. 200. ročně.                                                             
                                                                                        Frant.
              Dne 2/VII 1940                                                Konrád
                                                                                       kronikář.

Přepsala: D.Š.

zdroj: 
Památnik ochranného města Blowic, str. 95 vpravo – 99 vpravo, dostupné z: 
http://www.portafontium.eu/iipimage/30560322
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Vážení čtenáři,
blíží se polovina dubna, a to je pro mě 
den, kdy se k nám vrací ze zimovišť pravý 
ptačí symbol jara, o němž bude v dnešním 
díle Symbolů. Těším se, až se budu za 
teplého podvečera vracet domů a z křovin 
uslyším typické strofy různorodého zpěvu 
dnešního druhu ptáka. Flétnové tóny, ne 
nepodobné zpěvu kosa, budou střídány 
silným klokotem, hvízdáním a tlukotem. 
A pokud jsem teď uvedl typické znaky 
zpěvu tohoto druhu, mnohým z vás už je 
jasné, že pták, o kterém bude dneska řeč, 
je slavík obecný.
Slavík obecný je nenápadný pták velikosti 
většího kosa. V jeho zbarvení převládají 
hnědé a skořicové tóny, na břišní straně 
dominuje světle béžová až šedá barva. 
Typickým znakem je velké hnědé oko, nad 
kterým se táhne nevýrazný světlý prou-
žek.
Kosa uslyšíme zpívat brzy ráno, ihned po 
rozednění anebo pozdě večer, a většinou 
ho u toho také uvidíme, neboť s oblibou 
vyzpěvuje na vyvýšených místech. Slavík 
žije mnohem skrytěji; zpívá pozdě večer 
i v noci, většinou ukrytý v hustých křovi-
nách. Křovinami nebo obecně hustými 
pásy nízkých dřevin lze definovat prostře-
dí, kde se slavík u nás vyskytuje – lesy 
s hustým podrostem, zahrady, sady, pásy 
křovin kolem potoků nebo komunikací, ale 
i parky nebo pásy vegetace v příměst-
ských sídlištích.
Samci kosů přilétají o něco dříve, po ně-
kolika dnech začnou zpívat a poté přiletí 
samice. Páry se rychle dají dohroma-
dy, zahnízdí ve skrytém hnízdě v hus-
tých křovinách, do kterého nakladou asi 
4–6 vajec. Slavíci se s tím nemažou; za 
14 dní je vysezeno, za 11 dalších dní, při 
kterých zpočátku krmí jen samice, později 
i samec, opouští hnízdo a za další 3 dny 
mláďata létají. Po následujících 14 dnech 
se rodina rozpadá a staří i mladí ptáci mají 
na starosti získat do konce léta dostateč-
né množství tukových zásob, protože na 
konci srpna či začátku září zamíří do rov-
níkové Afriky. V tu dobu se kromě hmyzu 
a bezobratlých živí také dužnatými plody 
rostlin.

Slavík obecný se vyskytuje od jižní Anglie 
a kontinentální Evropy až po severozá-
padní Afriku. Vyskytuje se především v ní-
žinách, ale v poslední době se rozšířil i do 
středních poloh, tedy i na většinu území 
Plzeňska. V době mého mládí byl slavík 
nehojným druhem, proto mě aktuálně pra-
videlná každoroční přítomnost několika 
slavičích párů v Blovicích vždy vykouzlí 
úsměv na rtech a jeho večerní koncert 
zpomalí mé kroky. Slavík je ptákem „pou-
ze“ chráněným (tedy v nejnižším stupni 
ochrany), pro mne ale vždy byl a bude jed-
ním ze symbolů jarní přírody.  

Pavel Vlach 

Rozšíření slavíka obecného:
• hnízdiště
• zimoviště

Symboly ochrany přírody

Obr. 1. Slavík obecný. Foto: T. Araújo, 2013

 Obr. 2. Slavík obecný se živí hmyzem a dalšími bezobratlými. Foto: V. Pavlou, 2021
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Vážení a milí příznivci Muzea jižního Plzeň-
ska v Blovicích, p. o., během velikonočních 
svátků je muzeum otevřeno každý den od 
9.00 do 15.00. Interiér zámku Hradiště je 
v těchto dnech již tradičně vyzdoben jarní-
mi a velikonočními motivy. V měsíci dubnu 
a květnu máte možnost navštívit tři výstavy 
zpřístupněné v prostorách zámku Hradiště 
a také několik tematických akcí.
V úterý 26. dubna proběhne Xiii. zámec-
ký literární večer, který bude tentokrát 
věnován spisovatelce Boženě němcové 
a hraběti hanušovi krakovskému z ko-
lovrat. Hrabě Hanuš sponzoroval jednu 
z autorčiných studijních cest na Slovensko. 
Vlivy slovenského folkloru pak Němcová 
využila ve své románové tvorbě. Hrabě 
Hanuš se stal inspirací pro jednu z postav 
románu Pohorská vesnice, ve kterém Něm-
cová poutavě prolíná chodské a slovenské 
lidové tradice a zvyky. Hudební doprovod 
zajišťuje Základní umělecká škola Blovice. 
Ukázky z autorčiny tvorby laskavě přečtou 
Milena Durasová a Zdeněk Sviták.
V neděli 1. května proběhne v zámeckém 
areálu na Hradišti „den s historickými 
motocykly“. Touto akcí slavnostně zahá-
jíme letní návštěvnickou sezónu. Součástí 
programu jsou komentované prohlídky vý-
stavy „letem světem s naším motocy-
klem“. Vstupte s námi do světa motocyklů 
světoznámých značek Jawa a ČZ. Tato 
výstava provede návštěvníky historií i sou-
časností těchto firem a představí některé 
slavné modely, které jezdily a stále jezdí 

u nás i ve světě. Díky vřelé spolupráci se 
sběrateli se návštěvníci seznámí i s postu-
pem renovace motocyklů z padesátých let 
minulého století. Zámek Hradiště během 
dne navštíví jezdci na historických moto-
cyklech. Další částí programu je od 10 ho-
din žákovský koncert základní umělecké 
školy Blovice. Během dne také nabízíme 
komentované prohlídky „historického 
sklepení východního zámeckého kříd-
la“. Komentované prohlídky proběhnou i ve 
znakovém jazyce.
Ve středu 18. května se uskuteční mezi-
národní den muzeí. U příležitosti tohoto 
významného dne je vstup do celého muzea 
zcela zdarma. Návštěvníci si tak mohou 
prohlédnout stálé expozice, ale rovněž 
krátkodobé výstavy.
Navštivte také výstavu „naše paní Bože-
na němcová ii“, která představuje další 
část z bohaté literární tvorby přední české 
spisovatelky. Tentokrát se autoři Drahomíra 
Synáčová a Michal Červenka soustřeďují 
na spolupráci spisovatelky Boženy Němco-
vé s hrabětem Hanušem Krakovským z Ko-
lovrat, někdejším majitelem zámku a pan-
ství Hradiště. Mezi vystavenými exponáty 
naleznete bohatě ilustrovaná vydání řady 
autorčiných děl. 
Již pouze do 15. května si můžete pro-
hlédnout výstavu „z krejčovských dílen 
a salónů“, která pootevírá svět dovednosti, 
zručnosti i fantazie od nepaměti spojený 
s krejčovským řemeslem. Připomíná mj. 
historii Společenstva krejčích v Blovicích 

a činnost cechů a profesních společenstev 
v regionu jižní Plzeňsko. Zároveň návštěv-
níky ve zkratce provádí dobovými módními 
styly.
Více informací naleznete na našich webo-
vých stránkách, FB a IG. Během dubna 
máme otevřeno v běžné otevírací době, 
tj. od úterý do soboty od 9.00 do 15.00 
a v květnu od úterý do neděle od 10.00 
do 17.00.

kvíz

?

?
?

??

?
Jak se říkalo čarovným nitím, které se 
předly na Velký pátek?
a) VELKOPÁTEČNÍ
b) PAŠIJOVÉ
c) NITĚ JEŽÍŠE KRISTA

Odpověď naleznete ve velikonočně 
vyzdobené expozici našeho muzea.

Správná odpověď z minulého čísla: 
c) NORMA

Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

kAlendárium Akcí:

výstAvy

naše paní Božena němcová ii 
20. 1. – 13. 11. 2022

z krejčovských dílen a salónů
10. 2. – 15. 5. 2022

letem světem s naším motocyklem
1. 5. – 18. 9. 2022

Akce

velikonoční otevírací doba – 
15.–18. 4. 2022 od 9.00 do 15.00

Xiii. zámecký literární večer – 
Božena němcová 
a hanuš krakovský z kolovrat
26. 4. 2022 od 17 hodin

den s historickými motocykly na 
zámku hradiště – zahájení 
letní návštěvnické sezóny
1. 5. 2022 od 10 do 18 hodin

mezinárodní den muzeí – 
vstup do celého muzea zdarma
18. 5. 2022
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Blovické osoBnosti – 
historie jedné z význAmných 
Blovických rodin. 
tři stArostové s příjmením homAn
Dvě třetiny obyvatel českých zemí žily v 2. po-
lovině 19. století v maloměstech nebo na vesni-
cích. Proto se menší sídla stala velmi důležitou 
konstantou vývoje. Po vzniku moderní samo-
správy v polovině 19. století se jejich vedení 
chopily především původní měšťanské vrstvy 
živnostníků a řemeslníků. Mezi významné blo-
vické rody patřili Homanovi. V 19. a ve 20. sto-
letí se tak postupně jmenovali tři starostové.
Příjmení Homan se v Blovicích vyskytuje do-
dnes. Už ve 30. letech 19. století, kdy se narodil 
první významný představitel tohoto rodu Karel 
Blažej Homan (1835–1915), se toto jméno ob-
jevovalo ve všech sociálních vrstvách. Karel 
Blažej spatřil světlo světa poprvé 1. února 1835 
jako nejstarší syn hrnčíře Matěje Homana 
a jeho manželky Marie Velhartické. Oba dva 
rodiče pocházeli z Blovic. Kromě Karla se jim 
narodilo ještě dalších šest dětí. Pouze u sestry 
Marie a bratří Františka a Martina však nelze 
zároveň nalézt vedle matričního záznamu 
o narození i data o úmrtí v nízkém věku. 
Karel Homan se po dokončení blovické farní 
školy vyučil hrnčířem a kamnářem u svého 
otce. Jako nejstarší dítě a chlapec automaticky 
přebíral živnost svých rodičů. V únoru 1862 se 
oženil s Kateřinou Pužmanovou (1838–1920), 
dcerou hodinářského mistra Antonína Pužma-
na z Blovic. Postupně se jim narodilo osm dětí, 
z nichž se dospělosti dožily zřejmě pouze tři. 
Syn Karel (*1868), budoucí právník a zemský 
rada, se nejdříve usadil ve Vizovicích, kde se 
oženil s Marií Klečkovou. Jejich společný syn 
Rostislav Homan zemřel ve třech letech v roce 
1904 již v Blovicích. Karel pravděpodobně brzy 
ovdověl a posléze si vzal Marii Kundrátovou. 
Žili spolu v Blatné. Nápis na náhrobku Homa-
nových vypráví o další tragédii v rodině. Jejich 
syn Karel zemřel tragicky ve 25 letech. 
Dcera Karla Blažeje Homana Růžena Ma-
rie (1881–1964) se provdala za železničního 
úředníka, později vrchního oficiála Česko-
slovenských státních drah Jakuba Herdu  
(1874–1920). Přežila jej o 44 let. Do blovických 
análů se však nejvíce zapsal Kateřinin a Karlův 
syn Rudolf.
Karel Homan zasedal již v 80. letech 19. sto-
letí v městském zastupitelstvu a místní školní 
radě. V roce 1884 získal křeslo v městské radě, 
které držel například i v roce 1895. V roce 1886 
kandidoval ve druhé kurii, složené zejména 
z živnostníků a řemeslníků. V letech 1888 až 
1891 se jeho jméno objevuje i na seznamu 
členů okresního zastupitelstva. V roce 1891 
přebírá na několik měsíců mandát starosty po 
odstoupení mlynáře Františka Karlíka. V roce 
1892 ho na tomto postu vystřídá nově zvolený 
purkmistr František Šafařík. Jeho angažova-
nost v lokální politice skončila pravděpodobně 
v roce 1895. V době jeho starostování došlo 
k dokončení současného hřbitova.
Ve prospěch veřejného blaha pracoval Ka-
rel Homan i jako zakládající člen a pokladník 
Sboru dobrovolných hasičů nebo Sokola. 
Zároveň se vedle děkana Jana Kratochvíle 
zasloužil v roce 1885 o postavení důstojného 
pomníku na hrobě prvního blovického děkana 

Františka Jaroslava Vacka Kamenického. 
Dlouholetý mandát v obecním zastupitelstvu 
se na rozdíl od otce podařilo získat Josefu 
Rudolfu Homanovi (1872–1944). Ze svých 
dvou křestních jmen používal druhé „Rudolf“. 
Paradoxně se k jeho životu dochovalo méně 
informací než k biografii jeho otce. Narodil se 
7. dubna 1872. Stejně jako otec a dědeček se 
vyučil keramickému řemeslu. V říjnu 1901 se 
oženil s Marií Štětinovou. Společně přivedli na 
svět tři děti. Dcera Marie Růžena se narodila 
v roce 1902, syn Karel Josef v roce 1903 a třetí 
starosta Blovic z rodu Homanů Josef Rudolf 
v roce 1905.
Rudolf Homan zasedal v městském zastupi-
telstvu už ve volebním období 1911 až 1914. 
V době první světové války získal i křeslo 
v městské radě. V letech 1919 až 1923 se stal 
náměstkem starosty. V roce 1924 byl zvolen 
starostou Blovic. Tuto funkci vykonával dlou-
hých jedenáct let. V blovické kronice se docho-
val opis jeho blahopřání prezidentu republiky 
k jeho osmdesátým narozeninám v roce 1930: 
„Panu presidentovi T. G. Masarykovi, Praha –
Hrad. Pane presidente! Obecní zastupitelstvo 
města Blovice shromážděné na slavnostní 
schůzi při příležitosti Vašich 80. narozenin 
vzpomíná vděčně Vašich zásluh o naše osvo-
bození a přeje Vám hojně zdraví.“ Jako staros-
ta obce zasedal Rudolf Homan i ve spořitelním 
výboru. 
V březnu 1935 na starostenskou funkci rezig-
noval po jedenácti letech služby veřejnému 
blahu. Autor blovické obecní kroniky jej popsal 
jako „člověka čestného jednání, pracujícího 
pro rozkvět města“. Správu obce převzal že-
lezniční úředník Petr Hrach. Rudolf Homan ze-
mřel o devět let později v listopadu roku 1944 
ve věku 72 let. 
Jmenovec svého otce Josef Rudolf Homan 
mladší používal své první jméno. Narodil se 
1. ledna 1905. Po dokončení obecné školy 
v Blovicích studoval od jedenácti let na gymná-
ziu v Plzni, kde v roce 1924 úspěšně maturoval. 
Na rozdíl od svých řemeslnických předků se 
rozhodl pro dráhu vzdělance. Zahájil právnická 
studia na pražské Karlově univerzitě, která ale 
nedokončil. V roce 1929 přestoupil na učitel-

skou školu v Levoči. Od ledna 1932 vyučoval 
na řadě škol na Slovensku. V roce 1937 se 
oženil v Blovicích s Annou Tolarovou. V man-
želství se jim narodily čtyři dcery. 
Kvůli událostem v roce 1939 ukončil své půso-
bení na Slovensku a vrátil se do Čech. Působil 
na obecních školách ve Žďáru, v Seči a v Blo-
vicích. V červnu 1942 patřil mezi zatčené při 
razii gestapa v Blovicích na anonymní udání. 
Věznici opustil až na Štědrý den v roce 1942. 
Už na Slovensku působil v řadách sociální 
demokracie. Po osvobození Československa 
přestoupil do Komunistické strany. V břez-
nu 1946 byl zvolen starostou Blovic. V roce 
1952 na funkci rezignoval a znovu se věnoval 
školství. Mimo jiné se stal prvním ředitelem 
gymnázia v Blovicích. V roce 1967 odešel do 
starobního důchodu. Umírá o rok později v Ro-
kycanech 4. května 1968. 
Děd Karel, otec Rudolf i vnuk Josef zanechali 
v dějinách Blovic svou stopu. Občané Blovic 
na ně mohou zavzpomínat na blovickém hřbi-
tově, kde se nachází rodinná hrobka Homa-
nů. 

Mgr. Jaroslava Smetanová, 
Oddělení historie a společenských věd

Fotografie Karla Blažeje Homana 
(Archiv MJP v Blovicích).

Fotografie Rudolfa Homana v roce 1922 (Archiv 
MJP v Blovicích). 

Fotografie Josefa Homana. 
(Archiv MJP v Blovicích). 
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Genealogický  rozrod vybraných potomků Karla Blažeje Homana. Nejstarší člen  rodu se nachází v dolní části. 
Vytvořeno v programu Ahnenblatt..

prameny a literatura:
SOA Plzeň, Fond Sbírka matrik západních Čech,  
Matriky Blovic. Dostupné na portafontium.eu
SOkA Plzeň – jih, Fond MěNV Blovice, Kronika obce 
Blovice 1837–1954. Dostupné na portafontium.eu
SOkA Plzeň-jih, Fond Obecná škola Blovice, Kronika 
obecné školy 1870–1916. Dostupné na portafontium.
eu
Článek „Karel Homan“ na Wikipedii. Dostupné na 
https://cs.wikipedia.org/wiki/Karel_Homan
Článek „Josef Homan“ na Wikipedii. Dostupné na 
https://cs.wikipedia.org/wiki/Josef_Homan

Fotografie hrobky rodiny Homanů v roce 2019 
na blovickém hřbitově (Fotoarchiv MJP v Blovicích).
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Vážení čtenáři,
na začátek tohoto článku jsem si pro pře-
hled připravil pár statistických čísel z loň-
ského roku 2021. I přes nelehkou situaci se 
podařilo v prostorách Lidového domu usku-
tečnit celkem 57 akcí, což je o 58 % více 
než v roce předchozím, a to za pouhých 
šest měsíců! Kulturní sezóna se začala 
naplno realizovat až od června a z důvodů 
pandemie byla ukončena na konci listopa-
du. Mimo tento časový úsek jsme pořádali 
pouze menší akce, které aktuálním pod-
mínkám vyhovovaly. Z celkového počtu 
uskutečněných akcí bylo 84 % našich vlast-
ních a pouze 16 % ostatních. Celkem do 
Lidového domu přišlo 18 tisíc návštěvníků 
(včetně knihovny). Mezi nejúspěšnější akce 
řadím 3. ročník „Léta za Liďákem“, během 
kterého se uskutečnila tři promítání letního 
kina a open air koncert kapely Lucie Re-
vival. Dále se podařilo zrealizovat dvojná-
sobný podzimní kurz tance a společenské 
výchovy, do kterého se přihlásili i účastníci 
ze zrušeného kurzu v roce 2020. Pandemie 
však překazila samotné finále a oba závě-
rečné plesy jsme přesunuli na letošní rok 
(více informací níže). V září v prostorách 
sálu proběhla výstava na téma „Židovská 
obec v Blovicích“, kterou jsme zrealizovali 
ve spolupráci s Městem Blovice a Muzeum 
jižního Plzeňska v Blovicích. Vše probíha-

lo i v rámci městských slavností a výstavu 
jsme zakončili přednáškou pana Dr. Freda 
Chvátala na téma „Židé na Blovicku“. Závě-
rem roku jsme ještě stačili slavnostně roz-
svítit stromeček na náměstí a v prostorách 
knihovny vystavit přes padesát vánočních 
betlémů. Všem tímto za loňskou sezónu 
velice děkuji!

Co se dělo v Lidovém domě minulý měsíc?
V březnu se uskutečnil dlouho očekáva-
ný a přesouvaný maturitní ples 4. ročníku 
Gymnázia Blovice. O týden později náš 
sál rozhýbal velice populární Disco ples 
a už nyní řešíme podzimní navázání stejně 
populární Retro párty! Měsíc jsme ukončili 
tanečním podvečerem dua Václav Žákovec 
a Anička Volínová, kteří se stále těší velké-
mu zájmu.

Co nás čeká?
V dubnu do Lidového domu opět zavítá  
kapela Extra Band revival, která zahraje 
v sobotu 23. 4. a závěrem měsíce se mů-
žete opět těšit na taneční podvečer s ob-
líbeným duem. Stále probíhá předprodej 
vstupenek na Michala Nesvadbu, který 
u nás vystoupí 29. května 2022 (v minulém 
čísle novin došlo k uvedení chybného data,  
za což se omlouvám). Online nákup vstu-
penek spustila Michalova produkce přes 

kulturní přehled

23. 4. – extra Band revival
28. 4. – taneční podvečer 
  s v. žákovcem
3. 5.   – Akademie třetího věku – 
  zábavná historie medicíny
4. 5.   – seminář 
  ke kotlíkovým dotacím 
13. 5. – závěrečný ples – 1. skupina
20. 5. – závěrečný ples – 2. skupina

od 27. 4. do 29. 4. – čarodějnická 
stezka pro děti za ld

Bližší informace o dalších 
plánovaných akcích naleznete na:
 webu – www.lidovydumblovice.cz 
 facebooku –  
www.facebook.com/ldblovice 
 instagramu –  
www.instagram.com/ldblovice 
 telefon – 371 522 236
 email – info@ldblovice.cz 

Informace z Lidového domu

sezónní průvodce
muzeum jižního plzeňska v Blovicích, p. o.
Do našeho týmu hledáme nové kolegy/kolegyně na brigádu. Jedná 
se pracovní pozici „sezónní průvodce“. Nástup od 1. 5. 2022. Pra-
covní doba: soboty, neděle, svátky (případně zástup za dovolenou)  
9.30–17 hod. Vhodné pro studenty. 
Bližší informace PhDr. Radka Křížková Červená, 
tel. 777 468 770, e-mail: krizkovacervena@muzeum-blovice.cz.
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www.ticketportal.cz. Další podrobnosti 
a přímý odkaz naleznete na našich webo-
vých stránkách. Začátkem května (3. 5.) 
zahájíme první přednáškou Akademii tře-
tího věku, která bude mít pokračování na 
podzim. Nyní se můžete těšit na téma „Zá-
bavná historie medicíny“ od 17.30 v měst-
ské knihovně (vstupné 50 Kč). 

náhradní termíny závěrečných plesů
Jak jsem již výše v článku avizoval, z dů-
vodu nepříznivé pandemické situace jsme 
byli nuceni oba závěrečné plesy podzim-
ního kurzu tance a společenské výchovy 
v loňském roce zrušit a přesunout. Nyní 
Vám mohu sdělit detaily uskutečnění. Zá-
věrečný ples pro 1. skupinu se uskuteční 
v pátek 13. května od 19.00 a pro 2. skupi-
nu o týden později, tedy v pátek 20. května 
od 19.00. Prosíme tanečnice a tanečníky, 
aby se dostavili vždy v 17.30! Uskuteční se 
rychlá příprava a rekapitulace s tanečními 
mistry. Vstup pro veřejnost bude otevřen 
cca od 18.00. Předprodej bude probíhat 
v Lidovém domě ve čtvrtek 28. dubna od 
16.30 do 20.00.

příjem přihlášek do podzimního taneč-
ního kurzu 2022
Přihlášky bude možné podávat opět pouze 
elektronicky prostřednictvím formuláře na 
našich webových stránkách od 2. května 
2022!

Pro aktuální informace sledujte naše infor-
mační kanály a vývěsní plochy – web:
www.lidovydumblovice.cz, FB 
a INSTAGRAM@ldblovice.
  
Těším se na společné kulturní zážitky!

Za Lidový dům 
Bc. Václav Podroužek

ředitel MKS Lidový dům Blovice

Informace z knihovny
ohlédnutí zA již proBěhlými 
Akcemi
V měsíci březnu proběhla v knihovně akce 
ve spolupráci se spolkem Moudrá Sovička 
a s nadací Vodafone Česká republika, Di-
gitální odysea. Městskou knihovnu jeden 
pátek zaplnili senioři, kteří měli chuť učit 
se něco nového. Zájemci byli rozděleni do 
dvou skupin. Během výuky počítačových 
a mobilních dovedností se dozvěděli potřeb-
né informace, jak dobře využívat své chytré 
telefony a tablety. Zúčastnilo se 14 seniorů 
nejen z Blovic, ale i z okolních obcí. Všichni 
byli velice spokojeni. Velkou zásluhu na tom 
měla paní lektorka, která nové informace 
podávala zajímavou i vstřícnou formou, tr-
pělivě a ochotně odpovídala na všechny do-
tazy. Předběžně jsme se domluvili se spol-
kem Moudrá sovička, pořádající tuto akci, 
o možnosti podzimního kurzu. Kdo by měl 

zájem, může se přijít informovat do městské 
knihovny. 

Další akce v měsíci patřila dětem. Mohli si 
sami, nebo se svými rodiči projít Dračí stez-
kou a splnit připravené úkoly. Na konci se 
všichni zapsali do rytířského seznamu. Ve-
lice nás potěšilo, že se našlo bezmála 200 
dětských, statečných rytířů a princezen, kte-
ří poměřili síly s naším drakem.

připrAvovAná Akce pro děti
Čarodějnické úkoly za Liďákem – přijďte si 
užít volný čas s dětmi za Lidový dům a pl-
nit kouzelné úkoly. Akce se bude konat od 
středy 27. dubna do pátku 29. dubna, bude 
volně přístupná jako předešlé.
Začínat bude u zadního vjezdu k Lidovému 
domu. Tuto cestu hledejte pod restaurací 
Čabarda. Je to prašná cesta schovaná za 

všemi domy na pravé straně, před mostem 
přes řeku. Bližší informace v knihovně, na 
webových stránkách knihovny fb.

mAlá ochutnávkA z knižních 
novinek:
Alena jakoubková: líný manžel, holé ne-
štěstí
Nina zdědí po rodičích malý zámeček, ležící 
v překrásné šumavské přírodě, v němž pro-
vozuje penzion. Musí se hodně otáčet a na 
nějaké randění nemá čas, ačkoliv jí kama-
rádky dohazují jednoho ženicha za druhým. 
Pak v bance potká sympatického úředníka, 
který jí pomůže s vyřizováním jejích záleži-
tostí, a ona podlehne jeho ďábelskému šar-
mu. Marek si brzy uvědomí, že penzion je 
terno. Proto tlačí Ninu k svatbě… Když Nina 
zjistí, že si vzala lenocha, je už pozdě… 
Nebo není?
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nora roberts: hvězdy osudu, čarovná 
zátoka, skleněný ostrov
Úchvatná fantasy trilogie plná magie a my-
tologie od oblíbené autorky ženských romá-
nů. Každá kniha zavede čtenáře do jiného 
prostředí. První část se odehrává na ostro-
vě Korfu, kde hlavní hrdinka hledá tajemný 
šperk, který nesmí padnout do špatných ru-
kou. V druhé knize šest strážců spojuje své 
síly, aby našlo tři hvězdy, které ohrožují osud 
všech světů. Děj třetí knihy se odehrává v Ir-
sku, kde strážci pátrají po Ledové hvězdě.

karla kubíková: hájovna
Příběh o ztrátě svobody a mateřské lásce. 
Píše se rok 1985. Linda žije na hájovně, kte-
rá je součástí vojenského prostoru, v němž 
jsou umístěni ruští vojáci. Nemá je ráda 
a obává se jich, ale se svým osobním živo-
tem mladé manželky a matky je spokojená. 
Jedné noci změní hloupá legrace nezvaných 
hostů její osud v tragédii a Linda se ocitne 
ve vězení. Musí se vyrovnat s tvrdým tres-
tem a mnohaletým odloučením od manžela 
Vojtěcha a teprve čtyřměsíční dcery Aničky. 
Oporou jí je mimo manžela i kamarádka 
Hanka. Po propuštění z vězení se vrací na 
hájovnu, na které ji pomalu, ale definitiv-
ně nahradila Hanka. Rozhodne se bojovat 
o manžela i dceru, ale tento boj s nejistým 
výsledkem je ze všech nejtěžší.

karin ledecká: životice
Životice: malá vesnice uprostřed Těšínské-
ho Slezska. Po Mnichovu zabrána Polskem, 
po 1. září 1939 se jako dobyté území stává 
součástí Říše. Během války zde panovaly 
zcela jiné poměry než v protektorátu. Pro-
bíhala tu největší germanizační akce v Ev-
ropě. V noci ze 4. na 5. srpna 1944 zastřelili 

partyzáni v místním hostinci tři příslušníky 
gestapa. Následovalo tragické ráno 6. srp-
na, během kterého gestapo rozpoutalo krva-
vou mstu za zavražděné kamarády. Pojalo 
ji vskutku důkladně, protože odvetné akce 
pokračovaly až do února 1945. Během 
nich zemřelo mnoho lidí, desítky jich byly 
odvlečeny do koncentračních táborů. Vráti-
li se čtyři. Vzhledem k počtu obyvatel patří 
Životice k nejpostiženějším obcím na území 
České republiky.

cynthia harrod-eagles: tajemství zámku 
Ahhmore
První kniha z nové série od autorky úspěšné 
dynastie Morlandů se odehrává na samém 
počátku 20. století v jižní Anglii na svazích 
malebného údolí řeky Ash, s majestátní bu-
dovou zámku, kde sídlí několikátá generace 
váženého hraběcího rodu Staintonových. 
Historie rodiny a jejich služebnictva začíná 
tragickou smrtí lorda Staintona na lovu, po 
níž se musí ujmout titulu a rodinného majet-
ku nejstarší syn Giles. Zjišťuje, že nezdědí 
jen majetek, ale i tajemství, která rodinu tíží, 
a obrovské dluhy. Nezbývá mu než se bo-
hatě oženit, aby zachránil panství a postaral 
se o matku a sourozence. V románu, který 
se čte jedním dechem, nechybí romantika 
a jemný anglický humor.

jeffery deaver: komunita truchlících
Lovec odměn Colter Shaw se vydává do 
státu Washington, aby vypátral dva mladíky, 
kteří údajně poničili kostel a postřelili dva 
muže. Shawovi se podaří oba podezřelé do-
padnout poměrně snadno, ale během pátrá-
ní narazí na něco velmi znepokojivého.
Dozví se o existenci záhadné komunity ži-
jící ve washingtonské divočině. Vypadá to, 

že jejím posláním je pomáhat lidem, které 
potkala nějaká tragédie nebo ztráta. Ale je 
to opravdu tak? Co když se jedná o nebez-
pečný kult ovládaný sebestředným vůdcem?

pro děti

štěpánka sekaninová: Atlas řek pro děti
Pokud byste se podívali z výšky, viděli byste, 
že je naše planeta doslova protkána stuha-
mi řek. Řek divokých, dlouhých, prudkých, 
hlubokých i těch úplně mělkých. Chtěli byste 
se, vy všichni milovníci vody, ale i ti, kteří se 
s vodou zrovna nekamarádí, dozvědět, co je 
pro ty jednotlivé řeky typické? Jak vypadají, 
kdo v nich žije či kudy protékají? 

pavel vosoba: časohrátky
Tajemství příběhu se skrývá v dávných ča-
sech. Sněženka, dívka, které zmizela mat-
ka, je obdařena podivuhodnými vlastnostmi, 
které však zneužije. Za trest je proměněna 
ve starou ženu a přenesena do jiného času. 
Podle pověsti se však má narodit chlapec, 
který dokáže kouzlo zlomit. Tím chlapcem je 
Pavel, jako malého ho zachránil před podiv-
nou nemocí kouzelný lektvar. Lektvar, který 
změnil jeho osud. Pavla čeká střet s bytost-
mi, které nepatří do lidského světa.
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Zprávy ze školství
gymnázium blovice
AktuAlity z gB
lyžařský kurz 2022
Lyžařský výcvikový kurz žáků kvinty a 1. roč-
níku se letos uskutečnil v druhém březnovém 
týdnu. Vše začalo v neděli 13. března, kdy 

jsme se po překonání počátečních obtíží 
s uskladněním veškerého lyžařského vyba-
vení a zavazadel do autobusu vydali na cestu 
do Skiareálu Velká Úpa v Krkonoších.
Hned po příjezdu na nás čekala snad nej-
větší fyzická aktivita celého kurzu, a to vyjít 
část sjezdovky k našemu penzionu. Po téměř 
nekonečném kopci jsme dorazili do penzionu 
a mohli se jít ubytovat. Ještě téhož večera nás 
učitelé poučili o pravidlech lyžařského výcvi-
ku (které si ovšem někteří z nás, jak už to tak 
bývá, nebrali příliš k srdci).
V pondělí jsme začínali výletem na běžkách, 
sjezdem Černé hory s krásnými panorama-

ty a výhledem na Sněžku. Přestože většina 
z nás měla z běžek obavy, výlet se nám na-
konec líbil. V úterý tedy mohl začít lyžařský 
výcvik. Se základy lyžování se seznamovali 

žáci v družstvu paní učitelky Wiesnerové. 
Pokročilejším lyžařům se věnovala paní uči-
telka Polívková. Na zkušená družstva pak 
dohlížela paní učitelka Chalupová a pan uči-
tel Kazda. Sníh byl v ten den bohužel mokrý 
a těžký, a tak jsme lyžovali pouze dopoled-
ne. Odpoledne jsme se vydali na procházku 
do horské boudy Růžohorky.
Následující dva dny jsme jezdili skibusem 
do Skiareálu Pec pod Sněžkou. Tento areál 
nabízí mnohem více sjezdovek, které jsme 
mohli vyzkoušet. Na penzion jsme přijížděli 
vyčerpaní, ale i přesto jsme svůj volný čas 
věnovali společenským aktivitám, jako např. 
hraní společenských her a seznamování se 
se spolužáky z 1. ročníku.
V pátek bylo oblačno a sníh začal tát, takže 
po prosluněných pěti dnech byl pravý čas na 
odjezd.
I přes zdravotní potíže některých žáků a jed-
nu zlomenou hůlku se nám lyžařský kurz 
moc líbil a děkujeme všem zúčastněným 
učitelům za pevné nervy a odhodlání s námi 
jet.

Eliška Jelínková, kvinta

projektový den 
Na konci března jsme v rámci projektu Vzdě-
lávání 4.0 Plzeňského kraje uspořádali další 
projektový den pro žáky okolních základních 
škol. Přivítali jsme žáky ze ZŠ Blovice, Nepo-
muk, Nezvěstice, Spálené Poříčí a Žinkovy. 
Firma Nvias připravila skvělý program, který 
děti skutečně nadchl. Jsme rádi, že spoluprá-
ce se základními školami funguje takto skvěle 
a těšíme se na další setkání. 
A jak to vidí naši hosté? Přikládáme článek 
naší bývalé žákyně a kolegyně Mgr. Kateřiny 
Šabatové, která nyní působí na ZŠ Spálené 
Poříčí.

vzdělávání 4.0 projekt s gymnáziem Blo-
vice
Když jsem v některých třídách řekla, že je 
možnost se 29. března zúčastnit na Gym-
náziu Blovice programu o virtuální realitě či 
programování, přihlásilo se mi tolik zájemců, 
že jsem musela v rámci fair play jejich jména 
losovat. A pak už žákům nezbývalo nic jiného, 
než se na tento datum nachystat.
V ono úterní ráno jsme se sešli v 7.15 na za-
stávce a vyrazili jsme směr Blovice. Na gym-
náziu pro nás byl připraven bohatý program. 
Během 4 hodin jsme navštívili 4 stanoviště. Po-
kusili jsme se zachránit svět před ekologickou 
katastrofou pomocí nejnovějších technologií. 
Dále jsme pracovali s umělou inteligencí a pře-
mýšleli, jak ji pro lidstvo co nejlépe využít. Pak 
jsme hodinu věnovali kostičkovanému světu 
Minecraftu a nakonec jsme si naprogramovali 
vlastního Mbota či Ozobota. Dle reakcí žáků se 
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domnívám, že si všichni našli aktivitu, která je 
opravdu zaujala.
Na zpáteční cestu jsme se vydali pěšky, pro-
tože počasí nám opravdu přálo. Přestože se 
žáci posilnili před výstupem na Karlov keba-
bem, náš pěší návrat se protáhl a my se do 
Poříčí vrátili až ve tři hodiny. Přesto věřím, že 
pro všechny to byl příjemný zážitek po ještě 
příjemnějším dni.
Gymnázium projektový den v rámci projektu 
Vzdělávání 4.0 rozhodně nepořádalo napo-
sledy a naši žáci ani na dalším programu 
nebudou chybět.
Žáky bych chtěla pochválit i za jejich chování 
během celého dne a zároveň se poklonit je-
jich digitálním dovednostem, ze kterých mně 
osobně šla hlava kolem...

(Mgr. Kateřina Šabatová, 
ZŠ Spálené Poříčí)

krajské kolo chemické olympiády
V úterý 29. 3. 2022 se naši tři žáci nižšího 
gymnázia zúčastnili krajského kola chemické 
olympiády na ZČU v Plzni. Soutěž měla jako 
tradičně dvě části – teoretickou a praktickou. 
Díky naší pravidelné účasti již víme, že sou-
těž je poměrně náročná a žáci vždy musí pro-
kazovat hlubší znalosti chemie. Přípravu jsme 
tedy ani tentokrát nepodcenili a za pomoci 
paní učitelky Hany Chytré jsme se svědomitě 
připravovali.

A jak jsme se umístili? Kateřina Štěpánová 
z kvarty se umístila na krásném 4. místě, Jakub 
Lehner z tercie  se umístil na 10. místě a Daniel 
Newton z kvarty na 11. místě. Potěšilo nás, že 
všichni naši žáci byli úspěšnými řešiteli. Všem 
žákům moc blahopřejeme a děkujeme za vý-
bornou reprezentaci našeho gymnázia.

významný úspěch v soutěži gymnazista 
roku 2022

Dne 24. března 2022 proběhl 6. ročník vědo-
mostní soutěže pro žáky gymnázií Plzeňského 
kraje Gymnazista roku 2022. Soutěž je určena 
pro žáky čtyřletého gymnázia a vyššího stup-
ně víceletého gymnázia. 

Soutěžící řešili testové otázky z oblasti pří-
rodních a společenských věd a všeobecného 
přehledu. Za naše gymnázium významně 
zabojoval žák 4. ročníku Antonín Eret, který 
obsadil v konkurenci těch nejlepších krásné 
3. místo. 
Tondovi gratulujeme a děkujeme mu za pří-
kladnou reprezentaci školy!

poděkování
Naši milí čtvrťáci a milé čtvrťačky,
dovolte, abychom Vám poděkovali za krás-
ný večer, který jste pro nás připravili v pátek 
18. března. Uvědomujeme si, jak moc složité 
bylo v letošním roce uspořádat maturitní ples. 
Prakticky od začátku školního roku jsme sledo-
vali Vaše přípravy, vnímali jsme složitost celé 
situace, ale nikdo z nás si netroufl radit Vám, 
zdali ples zrušit, či posunout. Byly dny, kdy 
jsme nevěřili, že bude ples možné uspořádat. 
Vy jste mezitím nacvičovali předtančení v tělo-
cvičně a my jen žasli nad Vaším odhodláním 
splnit si jedno velké středoškolské přání. 
A povedlo se! Pánové zavzpomínali, jak se 
váže kravata, dámy oblékly večerní róby 
a s neskrývaným nadšením jsme všichni vy-
razili do Lidového domu v Blovicích, který se 
proměnil v kasino z Las Vegas. 

Večer jste zahájili ve velkém stylu, a to skvě-
lým maturitním předtančením pod taktovkou 
Lucie Vokurkové. Při šerpování jste sebe-
jistým krokem kráčeli po červeném koberci 
a my marně hledali ty nejisté tváře, které na 
nás z lavic hleděly v pondělí 3. září 2018.
Rádi jsme si s Vámi zatančili a ještě raději jsme 
pozorovali Vaše sóla s rodiči. Čas utíkal rych-
leji, než bychom si přáli. Odbila půlnoc a Vás 
čekala poslední oficiální část v podobě půl-
nočního překvapení. I to jste zvládli bravurně, 
všechny přítomné jste pobavili a potlesk nebral 
konce.
Tuto těžkou zkoušku jste zvládli na výbor-
nou. Přejeme Vám, abyste stejně úspěšní 
byli i při dalších zkouškách, které Vám život 
přinese. 

Vaše GB
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plzeňský montmArtre přinesl 
Aničce škodové 23 000 kč nA rehABilitAci
Dámský Lions Club Plzeň Ladies společně se Západočeskou ga-
lerií uspořádal ve středu 16. 3. 2022 ve výstavní síni Masné krámy 
koncert, jehož výtěžek byl předán těžce postižené dvouleté díven-
ce Aničce Škodové. 
Koncert z cyklu TROCHU LÁSKY NEUŠKODÍ měl tentokrát titul Pl-
zeňský Montmartre. V důsledku náhlého onemocnění hlavní sólist-
ky covidem došlo ke změně programu. Místo francouzských šan-
sonů si diváci vyslechli v hlavním bloku slavné árie francouzského 
skladatele G. Bizeta z opery Carmen. Vynikající operní pěvkyně 
DJKT Plzeň Ivana Veberová a Jana Foff Tetourová za klavírního 
doprovodu Marka Martina sklidily velký úspěch. Všichni přítomní 
poděkovali nejen za krásný výkon, ale i jejich lidský přístup a rych-
lou pomoc v nastalé situaci. Zásluhu a pochopení projevil též ředi-
tel DJKT Martin Votava.
Celý večer velmi pěkně a pohotově provázel Jiří Hlobil, který tra-
dičně objevuje pro Plzeň nové talenty. Tentokrát jako překvapení 
pozval sboreček krásných děvčátek Lukaváček z Dolní Lukavice 
pod vedením paní učitelky Nadi Květoňové a šikovnou vítězku reci-
tační soutěže z Gymnázia Blovice Anetu Bláhovou, která recitovala 
báseň J. Skácela. 
Anička Škodová je po mozkové obrně a pomůže jí předepsaná 
rehabilitace a vzorná péče celé rodiny, která si finanční podpory 
velice váží. Tatínek Aničky převzal šek s částkou 23 000 Kč, na kte-
ré se podíleli především diváci, kteří zaplnili zcela všechna místa, 
ale též sponzoři klubu Egyprojekt, Harvilla, Renata Havířová a dr. 
Lorenová. Akci podpořili také naši milí přátelé Vozíčkáři Plzeňska 
v zastoupení Aničky Stejskalové, LC Praha San Georgio a senioři 
ÚMO Plzeň 1. 
Dámský klub LC Plzeň Ladies, který byl založen v květnu 2018 
předal za dobu svého působení již 200 000 Kč potřebným. Za tuto 
dobu uskutečnil VARHANNÍ KONCERTY věnované plzeňským 
seniorům (terénním službám), koncertům TROCHU LÁSKY NE-
UŠKODÍ pro postižené děti a prostředky klub rovněž získává na 
charitativních golfových turnajích v Resortu Darovanský dvůr – 
dětským pacientům FN Plzeň, pro PESTROU psí asistenci, která 
vychovává asistenční psy pro děti plzeňského regionu aj. Velice 
záslužná činnost je akce LVÍ OČKO – testování zraku dětí v mateř-
ských školách s moderní kamerou Plusoptix 16, kterou zakoupila 
firma dioptra optik, sběr nepotřebných brýlí pro  třetí svět a  finanč-
ní podpora na zmírnění přírodních katastrof.

Prezidentka klubu MUDr. Eva Dortová a všech 25 členek děkují 
svým příznivcům, kteří naše akce podporují a pomáhají s námi po-
třebným spoluobčanům. Uvítáme i Vaše náměty pomoci. CHCEME 
KRÁSNOU A SPOKOJENOU PLZEŇ. 

Ing. Jana Flanderová,
Členka LC Plzeň Ladies

čtenáři tentokráte v divadle 
Členové čtenářského kroužku se ve středu 6. 4. vypravili do Divadla 
J. K. Tyla na inscenaci světoznámého muzikálu My Fair Lady.
Na návštěvu se poctivě připravovali: Seznámili se jak s literární před-
lohou, divadelní hrou Pygmalion od G. B. Shawa, tak s reportážemi 
o novém nastudování muzikálu v Plzni. 
Divadelní představení předčilo všechna očekávání: skvělé herecké 
a pěvecké výkony (Charlotta Režná v roli prostořeké květinářky Lízy 

Doolittleové a Lumír Olšovský jako morousovitý profesor Higgins), 
krásné kulisy a kostýmy, výtečné hudební provedení s živým orches-
trem na scéně atd.
Tvůrčí tým v čele s režisérem Markem Němcem si zaslouží opravdu 
velkou jedničku! 

Členky a členové 
čtenářského kroužku
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předstAvujeme nAše ABsolventy
rndr. mgr. zdeňka chocholoušková, ph.d. 
Pracuje v Národním pedagogickém institutu jako krajská koordinátorka 
podpory nadání a garantka přípravy asistentů pedagoga. Dvacet sedm 
let učila studenty v pregraduální přípravě učitelů biologie botanickým 
a didaktickým disciplínám na Fakultě pedagogické Západočeské univer-
zity v Plzni, kde zastávala různé pozice; byla pověřená vedením katedry, 
později vedla oddělení biologie, byla proděkankou pro vědu, výzkum 
a projekty. Je autorkou více než 100 vědeckých publikací, ale i řady 
učebnic a didaktických materiálů pro učitele. Lektoruje v programech 
Univerzity třetího věku na ZČU v Plzni, přednáší na Přírodovědecké 
fakultě UK v Praze, v kempech pro nadané děti, v dalším vzdělávání 
pedagogů, ale i v soukromé škole celostní a přírodní medicíny Kamate. 
Zajišťuje obsahovou náplň Výukového areálu s vodními prvky na hrázi 
Velkého boleveckého rybníka v Plzni. Věnuje se botanickým expertízám, 
je velmi aktivní v environmentální výchově a trvale udržitelném rozvoji. 
Ve volném čase se jezdí na kole, lyžuje, chodí po horách a její velkou 
vášní je i cestování.
1. Měla jste na gymnáziu radši biologii, nebo chemii?
Upřímně: biologii. Sice jsem pak studovala učitelství biologie a chemie 
a paradoxně pro mě chemie na vysoké škole byla jednodušší, ale o to 
větší výzvou byla biologie a hlavně botanika.
2. Kdo Vás učil biologii na blovickém gymnáziu?
Paní profesorka Maruška Pavlová. Byla mým velkým vzorem, jak už to 
bývá, obdivovala jsem rozsáhlé a ucelené vědomosti, schopnost jejich 
předávání, ale i její krásu, a to nejen elegantní oblečení a zářivý úsměv, 
ale i vlídné zacházení, spravedlivost a ochotu za nás studenty bojovat, 
i když mnohdy to nebylo jednoduché. Byla totiž i naší třídní.
3. Zajímala jste se o botaniku a rostliny už od dětství?
Ano, první botanické kompendium jsem dostala od dědečka ve 4. třídě 
k Vánocům. Dvoudílné Naše květiny od Deyla a Híska. Dodnes je mám 
v knihovně na čestném místě. Byly drahé a rodiče dědu nabádali, ať je 
nekupuje, že je stejně někam odložím… Byla jsem u toho a cítila jsem 
neskutečnou odpovědnost, abych dědu nezklamala (a snad ne…) 
4. Rozhodovala jste se i pro jiný studijní obor?
Určitě. Na základní škole jsem chtěla být oděvní návrhářkou. Navrho-
vala a šila jsem si oděvy, pletla svetry, tak, jak to holky v té době dělaly. 
V obchodech nebyl velký výběr a chtěly jsme se líbit. Přihlášku jsem ale 
pak po poradě s výchovnou poradkyní, která mě upozornila, že nejsem 
studijní typ (měla jsem asi samé jedničky nebo jednu dvojku…), nepo-
dala a za zády rodičů jsem se přihlásila na Gymnázium v Blovicích . 
A dnes jsem za to ráda.
5. Umíte namíchat čaj z několika druhů bylinek? Jaký čaj byste 
doporučila pro dobrou náladu?
To je moje veliká radost, postupem času jsem zjistila, že botanika se 
nejlépe učí přes to, co se dá sníst, co je jedovaté, nebezpečné,… A pro 
dobrou náladu bych přidala třezalku. Euforizuje, ale netlumí, takže si stu-
denti troufnou třeba i „na draka“, natož na zkoušku. K třezalce se hodí 
mateřídouška a lipový květ. Ale tuhle kombinaci jsem nevymyslela, je 
prověřena zkušeností mnoha generací v Bulharsku, kde se tradičně pije.
6. S kterou nejnebezpečnější rostlinou jste se setkala?
Já rostliny miluji, nevím, mám přednášku nebezpečné rostliny, ale tam 
vysvětluji, že se hrozbám ze strany rostlin můžeme snadno vyhnout, ob-
vykle žijí sesilním způsobem života a nedokáží nikoho pronásledovat… 
Trifidi a Adéla jsou naštěstí pořád jen sci-fi. Reálné rostliny nesežerou 
ani jezevčíka, ani detektiva, a dokonce ani Moniku Absolonovou. Jistou 
hrozbu představují invazivní rostliny, ale primárně ne pro člověka, ale 
pro přírodu.
7. Měla jste někdy alergickou reakci na některou rostlinu?
Mockrát. Tvářím se sice, že ne, ale jarní pyly mi trochu ztrpčují život. 
Jednou jsem na Moravě v kvetoucích habrech přišla při exkurzi o hlas. 
Větší pozornost jsem nikdy neměla: studenti bedlivě naslouchali a já jen 
šeptala . Měla jsem hlasivkové vazy zabalené v pylu. A také kontaktní 
alergie. Když vedu exkurze, což dělám moc ráda, tak často podávám 
rostliny frekventantům, aby si je prohlédli. 
A pak mám červenou ruku… 
8. Která je Vaše nejoblíbenější rostlina a proč?
Slunečnice – je žlutá, také užitková a rozhodně veselá. Když byl můj syn 
malý, četli jsme pohádku jedné švédské autorky „Jak sluníčko malovalo 
kytičky“ a tam se psalo o tom, že sluníčko se rádo zhlíželo v kalužích 
a tůních a tak, jak po obloze plulo, velice se líbilo samo sobě. A tak ma-

lovalo kytičky nejprve na žluto, a až když mu žlutá došla, začalo používat 
jiné barvy. Co myslíte, je hodně žlutě kvetoucích rostlin?
9. Jaký nejsložitější název rostliny jste slyšela?
Nejdelší název rostliny v květeně České republiky, co se počtu písmen 
týče, je odborný název kamejky modronachové (Buglossoides purpuro-
-coerulea). Před zrcadlem jsem si dlouho nacvičovala Eleuterococcus 
senticocus (eleuterokok ostnitý) – takový malý jazykolam. A pak jsem si 
jednou připadala úplně marná na exkurzi v maďarské oblasti Tokaj, kde 
po mně kolega z Maďarska chtěl, abych po něm opakovala maďarské 
názvy rostlin. To mi opravdu nešlo, i když jsem se hodně snažila.
10. Kam nejdál jste odcestovala za bylinkami?
Cestovala jsem po všech kontinentech, kde rostou cévnaté rostliny, vy-
jma Austrálie. Takže doufám, že nejvzdálenější cíl mám ještě před se-
bou.
11. Při cestách do zahraničí jste si jistě všímala rostlin. Myslíte, že 
rozsah českých rostlinných druhů je početně bohatší, či chudší?
Květena České republiky čítá 2350 až 2550 původních druhů a pod-
druhů vyšších rostlin. Nachází se v mírném pásmu, ve střední Evropě, 
převážně na kyselých horninách, takže rozhodně s tropickými zeměmi 
nemůžeme soutěžit. Dokonce ani co do počtu endemitů (tj. rostlin, které 
rostou pouze na jednom místě a nikdy se nevyskytovaly šířeji). Těch je 
více třeba na ostrovech. 
12. Která rostlina Vám připadá nejzajímavější?
Baví mě pozorovat rostliny, jak důmyslně dokáží využívat vodu, adaptují 
se na rozmanité prostředí, kde rostou, jejich pasti či zařízení, pomocí 
kterých přimějí opylovače, aby je opylil. Co se tvarů květu týče, určitě 
hrají prim vstavačovité rostliny (orchideje), ať už slepenými pylovými zrny 
do brylek, speciálními útvary v květech, tím, jak věrně některé z nich na-
podobují hmyzí opylovače. Pak třeba rostliny v mangrovech, které rostou 
ve slané vodě a selektivně nepřijímají soli. 
13. Co Vás přimělo k uskutečnění Dne otevřených zahrad?
Oslovili mě organizátoři. Nejprve, abych povídala o bylinkách a odvedla 
komentovanou prohlídku zahrady, která přiléhá ke klášteru dominikánů 
v Plzni na Slovanech a zároveň její část užívá Masarykova základní 
škola jako školní zahradu. Učitelé školy společně s žáky zde vybudo-
vali unikátní zahradu s prvky permakultury, včetně bylinkové spirály. 
A pak vznikl Výukový areál s vodními prvky na hrázi Velkého bole-
veckého rybníka, takže v posledních letech daleko více pracuji tam, ale 
obvykle nedělní dopoledne pořád věnuji příznivcům klášterní zahrady. 
Stejné plány mám i na letošní Víkend otevřených zahrad. Vloni jsme na 
zahradě křtili sochu vodníka Barchána a letos budou v sobotu 11. 6. po-
bíhat po zahradě děti v maskách vodníků a víl, a dokonce budou soutěžit 
o nejlepší výtvarné ztvárnění těchto bytostí. Srdečně Vás zvu a můžete 
se těšit i na písničky s tématem vody, a to v sobotu i v neděli. 
14. Jste neúnavnou organizátorkou řady akcí, vzpomenete si ještě, 
kterou akci jste organizovala jako první?
Tak to už si opravdu nepamatuji. Asi nějakou exkurzi na fakultě pro stu-
denty.
15. Věnujete se práci s nadanými studenty. Co všechno to obnáší?
Práce s nadanými studenty je veliká radost, výzva i motivace. Inspirují 
mě k práci na sobě. Nemusí se jim nic opakovat dvakrát, jejich vnitřní 
touha po poznání je neuvěřitelně silná a postačí jen dávat vhodná témata 
a oni je dokáží rozvíjet často až překvapivým způsobem. Na druhé stra-
ně jsou obvykle velice skromní a křehcí, vítají jen obyčejné popovídání, 
sdílení zkušeností. Často se také cítí osamocení, divní, či dokonce jsou 
spolužáky označováni za šprty. 
16. Co při této práci postrádáte?
Větší zájem společnosti o podporu nadání. Hovoří se o tom, že nada-
ní utíkají z republiky, přestože jsou velkým potenciálem dalšího rozvoje 
naší společnosti. Ale podpora nadání a nadaných je často nedostatečná 
až žádná. Dokonce ani legislativní ukotvení této problematiky není jed-
noznačné. Oni sami volají po nějaké zastřešující instituci, která by propo-
jovala všechny informace, odborníky a instituce zabývající se nadáním 
a zpřehlednila by tak tuto rozsáhlou problematiku.
17. Máte při tolika oborech a projektech, kterým se věnujete, čas na 
osobní zájmy? Popřípadě jaké?
Relaxuji – jako každý člověk. Volného času opravdu příliš mnoho ne-
mám, ale o to více si ho vážím a trávím ho aktivně, s lidmi, které mám 
ráda (s rodinou, přáteli), na kole, bruslích, cvičím jógu, chichung, cestuji 
a fotografuji (přírodu, kytky, lidi). Mám ráda kulturu, léta mám předplatné 
do Velkého divadla v Plzni, navštěvuji koncerty, výstavy. Ale ráda chodím 
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i na procházky, během sezóny při nich sbírám léčivé byliny, houby, ale 
i přírodniny na praktika.
18. Kde jste byla nejdál na dovolené?
Na dovolené? Asi vloni v Nepálu. Bylo to, pravda, poněkud komplikova-
né. Přijeli jsme tam do lockdownu v souvislosti s covidem, takže jsme se 
nedostali do míst, která jsme chtěli navštívit. Pak jsme stihli ještě před 
pandemií procestovat Střední Vietnam. Tam jsem se při pojíždění na sk-
útru poprvé setkala s nošením respirátorů, a to jsem ani netušila, že tuhle 
„parádu“ budeme nosit běžně i u nás. Za pár dnů se chystám odletět do 
Ekvádoru a na Galapágy, tak potom Vám povyprávím.
18. Jak u Vás probíhá psaní knihy? Kolik knih jste zatím vydala?
Buď mě někdo osloví, nebo vyvstane potřeba naplnit nějaké téma. Pak si 
o tom dlouho přemýšlím, kouknu se, co se o tématu už ví, pokud je to od-
borná kniha, udělám si rešerši známých informací. Pokud je to učebnice, 
nejprve dobře promyslím, proč se na ní chci podílet, co bude přínosem 
pro cílovou skupinu a co vlastně chci předat. Poté nastane vlastní tvůrčí 
činnost. Pak ještě formátování 
a úprava citací. Volba titulní stránky. Vybrat tiskárnu a zajistit distribuci. 
Vydané knihy jsem nikdy nepočítala, není jich málo, většinou jsem je 
nepsala sama, byla jsem součástí týmu autorů. Teď by měla každým 
dnem vyjít učebnice pro základní školy v nakladatelství Scientia, kde 

jsem spoluautorkou botanické části. Přínosem je zařazení nové syste-
matiky organismů, námětů pro nadané žáky a snad i zkvalitnění obrázků 
a fotek oproti předchozímu vydání.
19. Co Vás vedlo k zakládání zahrad?
O výukovém areálu už jsem hovořila. Byla jsem oslovena správci. Pak 
už jen následovala úvaha, čím zahradu naplnit, jakou filozofii a hlavní 
téma ponese. Vzhledem k poloze na hrázi Velkého boleveckého rybníka 
je to téma voda 
a modelace ekosystémů Bolevecké rybniční soustavy. A doma? Tam je 
mi hezky, když mohu obdivovat roztodivné rostliny, ale i se těšit z toho, 
jak rychle rostou ředkvičky, jestli se daří rajčatům, kdy rozkvete první 
květ na novém keři atp.
20. Máte pro nás nějakou radu, jak pomoci rostlinám v našem okolí?
Mějte je rádi, ctěte je a možná i maličko obdivujte. Těšte se z jejich krá-
sy i užitku a přemýšlejte o tom, že to není samo sebou, že tady s námi 
rostou. Čím více o nich budete vědět, tím účinněji jim můžete pomoci 
a rostliny Vám to určitě vrátí.

Děkujeme Vám jménem členek a členů čtenářského kroužku za rozho-
vor.

Členové a členky čtenářského kroužku

zŠ blovice
příprAvA nA soutěž Besip
Od podzimu se žáci, kteří se přihlásili do kroužku dopravní výcho-
vy, věnují přípravě na soutěž mladých cyklistů. Ta se bude konat 
6. května. A právě okresní kolo proběhne u nás v Blovicích. V rám-
ci přípravy na soutěž musí děti zvládnout základy zdravovědy, tes-
ty z pravidel silničního 
provozu, jízdu na do-
pravním hřišti a i trochu 
obávanou překážkovou 
dráhu. V rámci přípravy 
absolvovali žáci dva kur-
zy zdravovědy, které pro 
ně připravili studenti fa-
kulty zdravotnických stu-
dií obor záchranář. Bě-
hem výuky teorie první 
pomoci si děti i prakticky 
vyzkoušely vše, co by 
měly vědět při ošetření 
nejrůznějších poranění 
nebo při život ohrožu-
jících stavech. Další 
přednáška s praktickou 
částí se týkala pravidel 
silničního provozu – zna-
losti dopravních značek, 
chování v silničním provozu, správného projíždění křižovatek. Děti 
si pod dohledem dopravních policistů vyzkoušely i to, co mnohým 

 
řidičům může dělat potíže – průjezd křižovatkou, pokud je řízena 
policistou. 
Obě besedy a přednášky byly velmi přínosné, dětem se velmi líbily 
a my bychom chtěli touto cestou poděkovat všem, záchranářům 
i dopravním policistům, za skvěle odvedenou práci.

Mgr. V. Cuplová, 
Mgr. L. Kuglerová, Mgr. Š. Vlachová
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okresní kolo konverzAční soutěže 
v Anglickém jAzyce
Ve čtvrtek 24. 3. 2022 se konalo okresní kolo konverzační soutě-
že v anglickém jazyce. Soutěžící mohli zúročit nejen znalosti z da-
ných témat, ale především komunikační dovednosti. V I. A kategorii 
(6. a 7. ročník) se na 1. místě umístil John Alexander Maglić (6. A), 
na 5. místě skončila Josefína Velíková (7. A). Ve starší kategorii 
II. A (8. a 9. ročník) vítězství s postupem do krajského kola získala 
Kateřina Vlčková (9. C), na 5. místě skončil Matyáš Sýkora (8. A).
Všem soutěžícím děkujeme za pečlivou přípravu, plnění výzev 
a hlavně za reprezentaci školy. Postupující vítězce přejeme hodně 
štěstí v krajském kole soutěže, které proběhne v dubnu 2022.

Mgr. Dagmar Hrubá

literární čAjovnA
V rámci hodin českého jazyka a literatury jsme na naší škole založili 
Literární čajovnu. Jde o místo občasného setkání žáků a vyučujících. 
Cílem je podpořit či vzbudit u žáků zájem o literaturu, o vytváření 
vlastních textů, o recitaci, zájem podílet se o své výkony a práce 
s dalšími žáky napříč třídami a ročníky.   
Poprvé jsme se v literární  čajovně (učebně čtenářská dílna) setka-
li 29. března dopoledne na přehlídce našich dětských recitátorů ze 
6.–8. tříd. Sešlo se jich dvacet jedna. Nejvíce přednášejících bylo 
z 8. B a 8. C. Většinou si chlapci a děvčata vybrali pro recitaci poezii, 

zazněla i próza, dokonce žákyně 7. A Josefína Velíková přednesla 
svoji vlastní tvorbu. 
Každý recitátor obdržel od paní ředitelky Pamětní list. Pak násle-
dovalo, tak jak to v pravé čajovně bývá, posezení při čaji, u něhož 
nechybělo ani drobné občerstvení v podobě chuťovek a lahodných 
věnečků. Potom nastal čas na vzájemnou konverzaci, při které jsme 
hodnotili celou akci, výběr textů i výkony recitátorů. 
Podle ohlasu zúčastněných dětí se 1. literární čajovna vydařila, těší-
me se tedy na další. Co bude jejím obsahem? Nechme se překvapit.
Děkuji dětem za velmi hezké netradičně strávené dopoledne, za je-
jich výkony i za vítězství nad trémou. Děkuji kolegyni Punčochářové 
za spoluorganizaci, kolegyním, které pomohly s realizací této akce, 
děkuji vedení školy za podporu.

Mgr. Ivana Horová

nAši žáci úspěšně reprezentovAli školu 
nA olympiádě z německého jAzykA
V březnu proběhlo v Plzni okresní kolo olympiády v německém ja-
zyce. Toto kolo je pro nás trochu specifické tím, že zde soutěží děti 
v rámci dvou okresů. 

Naši školu reprezentovali čtyři žáci ve dvou kategoriích. V kate-
gorii žáků 7. ročníků se zúčastnili: Vanesa Skalová (7. A), která 
obsadila 4. místo, Jan Šlemenda (7. A) vybojoval bronzovou příčku 
a vítězkou celé kategorie se stala Jana Doubková (7. B). V kategorii 
8. a 9. ročníků obsadila Elen Kanalošová (9. C) 5. místo.

Všechny děti podaly skvělý výkon a vůbec se v konkurenci ostat-
ních soutěžících neztratily. Patří jim všem velká gratulace. 

Mgr. V. Cuplová
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košíková, volejBAl, Březen, duBen, 2022
23. března 2022 se v Přešticích konal okresní turnaj v košíkové star-
ších dívek.
Jedná se o žákyně z 8. a 9. tříd. Děvčata vybojovala výborné 2. místo.
Školu reprezentovaly tyto žákyně: Žaneta Šneberková, Martina Ba-
žantová, Nikola Vacíková, Eliška Rajnohová, Kateřina Šrámková, 
Kristýna Herejková, Petra Vaněčková, Magdaléna Tučková, Karolína 
Pojerová.
5. 4. 2022 se v Přešticích konalo okresní kolo v odbíjené starších 
hochů. Soutěže se zúčastnili žáci z 8. a 9. ročníků. Hoši skončili na 

hezkém 4. místě. Nejvíce oceňuji jejich bojovnost a obětavost ve 
všech zápasech. 
Soutěže se zúčastnili tito žáci: Denis Lajbl, Matyáš Balvín, Jan Vlč-
novský, Adam Duraj,
Tomáš Fiala, Tomáš Beneš, Lukáš Kazda, Jan Kašpárek, Lukáš Bři-
cháček, František Červenka. 

Děkujeme za reprezentaci školy, bojovnost a velké nasazení při jed-
notlivých utkáních.

mŠ blovice

zápis do mAteřské školy Blovice
na školní rok 2022/2023

organizace zápisu do mš Blovice na školní rok 2022/2023:
27. 4. 2022 (15.00–17.00 hod) – bez přítomnosti dětí  

• převzetí tiskopisů, předání informací, přidělení registračního čísla
(tiskopisy je také možné stáhnout na webových stránkách MŠ Blovice, 

registrační číslo bude přiděleno dodatečně po odevzdání vyplněných tiskopisů)
zápis do mš Blovice

11. 5. 2022 (15.00–17.00 hod)
• během zápisu odevzdají rodiče vyplněné tiskopisy: 

Přihláška dítěte do MŠ, Evidenční list dítěte, Souhlas se zpracováním osobních údajů, Kritéria přijetí, 
Zmocnění k zastupování, Záznamový arch dítěte – vše s podpisy obou rodičů (i v případě rozvedených rodičů).

8. 6. 2022 (16.00–18.00 hod) – bez přítomnosti dětí
• zveřejnění rozhodnutí o přijetí či nepřijetí dítěte, beseda rodičů přijatých dětí s učitelkami a s dětskou lékařkou

Děti budou do MŠ Blovice přijímány na základě stanovených kritérií. 
Bližší informace k zápisu jsou zveřejněny na webových stránkách MŠ Blovice https://www.ms-blovice.cz/. 
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Ametyst v mš Blovice
Ve středu 30. 3. 2022 se na zahradě MŠ konala zajímavá akce pro 
starší děti (3. a 4. třída). A koho jsme u nás přivítali? Byly to Štěpán-
ka a Danča z neziskové organizace AMETYST se sídlem nedalo od 
nás, v Prusinách u Nebílov. Tato společnost se zabývá ekologickou 
výchovou pro děti nejrůznějšího věku.   Workshopy pro obě třídy byly 
financovány z projektu MAP II, do kterého je naše mateřská škola 
zapojena. Každá třída měla své téma. První bylo „Jaro v zahradě“ 
a druhé „Pěstujeme si dobroty“. Děti nejprve přivítaly jaro a pozdra-
vily zahradu. Zahrály si hru na krtky a žížaly. Na zahradě hledaly 
a zkoumaly různé vzorky půdy. Na pracovním listu vyznačily znaky 
jara, které našly na zahradě. Dalším zajímavým tématem bylo se-
známení se s kompostem na zahradě, jeho založením a významem  

 
pro pěstování rostlin. Pomocí obrázků jsme sestavili typický životní 
cyklus rostliny a dále jsme si společně řekli, co všechno rostlinka ke 
svému růstu potřebuje. Společně jsme si vyrobili speciální pozoro-
vací květináč, který dětem pomůže názorně pozorovat růst rostliny 
(fazole) ze semínka. Další z názorných činností bylo zasazení me-
duňky a několika bylinek (petržel, řeřicha atd.). Děti se o ně budou ve 
třídách společně starat a pozorovat jejich růst, pečovat o ně, a pak je 
i ochutnávat. Tento program a celý jeho obsah byl velmi zajímavý, byl 
pro děti poučný a motivující, a musíme říci, že i přes nepřízeň počasí 
jsme si ho všichni užili. Poděkování patří i rodičům, kteří na tento den 
děti vhodně oblékli.

Za MŠ Blovice Dana Baxová

kritériA přijetí dětí do mAteřské školy Blovice nA školní rok 2022/23

Podle zákona č. 561/2004 Sb., (školský zákon) a vyhlášky č.14/2005 Sb. ve znění vyhlášky 43/2006 Sb., o předškolním 
vzdělávání ve znění pozdějších předpisů, jsou pro příjímání dětí do Mateřské školy Blovice stanovena níže uvedená kritéria.

hlavní kritéria:
1) Přednostně jsou přijímány děti, na které se vztahuje povinné předškolní vzdělávání, 
a které mají místo trvalého pobytu na území města Blovice a obcí Ždírec a Louňová

Předškolní vzdělávání je povinné od 1. září školního roku, který následuje po dni, kdy dítě dosáhne pátého roku věku, 
až do doby, kdy dítě zahájí povinnou školní docházku. Pokud dítě dosáhne pěti let do 31. srpna 2022, 

je zákonný zástupce povinen přihlásit je k předškolnímu vzdělávání ve školním roce 2022/2023.
2) Do mateřské školy jsou přijímány děti ve věku zpravidla od 3 do 6 let, nejdříve však děti od 2 let, 

které mají místo trvalého pobytu na území města Blovice.
Děti jsou přijímány v pořadí podle věku od nejstarších po nejmladší, do naplnění kapacity MŠ. 

Dítě mladší tří let nemá na přijetí do MŠ právní nárok.
3) Do mateřské školy jsou přijímány děti ve věku zpravidla od 3 do 6 let, nejdříve však děti od 2 let, 

které mají místo trvalého pobytu na území obcí Ždírec a Louňová.
Děti jsou přijímány v pořadí podle věku od nejstarších po nejmladší, do naplnění kapacity MŠ. 

Dítě mladší tří let nemá na přijetí do MŠ právní nárok.
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zuŠ blovice
slovAnská hudBA nA koncertech 
zuš Blovice
Základní umělecká škola Blovice se nejen 
v letošním školním roce chystá zařazovat 
do programu školních koncertů lidovou 
hudbu slovanských národů. Přestože pů-
vodně jsme plánovali uspořádat jeden 
velký tematický koncert, nakonec jsme se 
rozhodli toto široké téma rozdrobit a jed-
notlivé písně a secvičená čísla uvádět na 
žákovských koncertech v letošním i příštím 
školním roce průběžně. Učitelé ZUŠ se 
svými žáky studují lidovou hudbu třinácti 
zemí, mezi vybrané státy patří Slovensko, 
Ukrajina, Polsko, Makedonie, Chorvatsko, 
Bosna a Hercegovina, Bulharsko a další.
Během procesu přípravy hudebních ma-
teriálů jsme se setkali se zajímavými fakty 
(tradičními hudebními nástroji, skladateli 
a historickými milníky, které tradiční kulturu 
jednotlivých zemí formovaly), a ty na násle-
dujících stránkách čtenářům Blovických no-
vin každý měsíc přinášíme. Možnost slyšet 
živé provedení připravených lidových písní 
na koncertech žáků ZUŠ Blovice bude po-
tom logickým vyústěním našeho seriálu. 
Autorem následujících řádků je jako již tra-
dičně Bc. Vratislav Karpíšek. 

Bosna a hercegovina
Další v pořadí máme jihoslovanský stát, 
nástupnický stát bývalé Jugoslávie, který je 
pro nás dosud spojen s válkou a orientální 
kulturou. Řeč bude samozřejmě o Bosně 

a Hercegovině. Tato oblast byla ve starově-
ku původně osídlena Ilyry, ale Slované, kte-
ří přišli v 6. a 7. století n. l., brzy drtivě pře-
vládli a stali se většinovým obyvatelstvem 
a zůstávají jím dodnes. Z Byzantské říše se 
sem dostává křesťanství a místní Slované 
na něj postupně přecházejí. V 10. století 
vzniká srbské knížectví Duklja, které se 
jako první jihoslovanský státní útvar do-
máhá samostatnosti na Byzantské říši, ne 
však na dlouho. V době své největší slávy 
zahrnovalo knížectví zhruba dnešní Bosnu 
a Hercegovinu, Černou Horu, severní část 
Albánie a kus jižního Srbska. Do jižního 
Srbska se postupně přesunulo samo cen-
trum státu a jeho příběh končí s příchodem 
Turků na Balkán. V Bosně se ve 14. století 
dostává k moci bán Štěpán II. Kontromanić, 
který dobývá část Dalmácie a k bosenské-
mu státu připojuje Hercegovinu. Po něm 
přichází Tvrtko I., který bosenské území 
dále rozšiřuje a v této době dosahuje své 
největší slávy a rozmachu. Po Tvrtkově 
smrti ale přichází nestabilita a Osmanská 
říše se nezadržitelně roztahuje po Balkánu. 
V roce 1463 začíná na území Bosny a Her-
cegoviny více než 400 let trvající osmanská 
nadvláda, která jí vtiskla určitou orientali-
tu, jež je znatelná dodnes. Bosna se stává 
výspou Osmanské říše, důležitým opěr-
ným a strategickým bodem, o čemž svěd-
čí množství pevností a opevněných měst, 
které se mnohdy zachovaly do současnos-
ti. Obyvatelstvo, většinově křesťanské, se 

kvůli novým zákonům často pragmaticky 
vzdává křesťanství a přijímá islám, nejvíce 
ve městech, kde je soustředěna turecká 
moc a administrativa. Při mešitách byly 
zřizovány medresy, náboženské školy, do 
Bosny proudí islámská kultura a styl živo-
ta. Osmanská turečtina, státní jazyk a ja-
zyk administrativy, společně s arabštinou 
jakožto jazykem náboženství, zanechaly 
v jazyce místního obyvatelstva mnoho vý-
razů, které v jiných slovanských jazycích 
nenajdeme. Křesťanské obyvatelstvo bylo 
trpěno, ale bylo podřízeno mnoha daním 
a dokonce existovala povinnost odevzdá-
vat z každé rodiny jednoho syna na výcho-
vu, kterým se posléze říkalo janičáři. Když 
dospěli, měli všude dveře otevřené a byli 
takovou elitou Osmanské říše, často se 
dostávali na vysoká místa ve státní správě. 
Od 18. století  říše citelně slábne a evrop-
ské mocnosti obracejí svou pozornost na 
Balkán a přemýšlejí, jak si ho podmanit. 
Nejaktivněji v tomto smyslu vystupuje Ra-
kousko, které po sérii povstání mezi roky 
1875–1878 okupuje Bosnu a Hercegovinu, 
ale zatím pod patronátem Osmanské říše, 
nejspíš aby bylo zajištěno, že se nad míst-
ními muslimy nebude činit bezpráví. Pro 
Bosnu a Hercegovinu to znamená mnoho 
kulturních změn, ale také ekonomický růst 
a pomalu se rozvíjející národní uvědomění 
mezi místními Srby, muslimy (v pramenech 
se často píší s velkým písmenem, aby se 
dalo najevo, že tvoří určitý „národ“ mezi 

Dinarske hory – www.dinarskogorje.com
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ostatními etnickými, a tudíž ne nábožen-
skými, skupinami) a Chorvaty. Každá sku-
pina si představuje další směřování státu 
po svém, dochází k častému propojení ná-
boženské a národní identity („každý Srb je 
pravoslavný, Chorvat je jen katolík“), které 
vede k četným tenzím. Všechny skupiny 
vydávají svou literaturu a snaží se získat 
co největší podporu pro své směřování. 
V roce 1908 Rakousko oficiálně připoju-
je území Bosny a Hercegoviny ke svému 
státu a trhá tak veškeré vztahy s Osman-
skou říší. V roce 1914 dochází k osudnému 
atentátu na Františka Ferdinanda d’Este na 
Vidovdan (vlastně den sv. Víta) v Sarajevu, 
po němž následuje řetězec nešťastných 
událostí první světové války. 
Po první světové válce je založeno Krá-
lovství Srbů, Chorvatů a Slovinců, jehož 
součástí se stala i Bosna a Hercegovina. 
Povšimněte si, že o muslimech se v názvu 
vůbec nemluví a nejsou tedy chápáni jako 
samostatné etnikum. V roce 1929 je státní 
útvar oficiálně přejmenován na Jugoslávii.  
Po konci 2. světové války a vítězství komu-
nistického odboje v Bosně a Hercegovině  
se moci ujímá „drug Tito“ a Jugoslávie se 
stává socialistickou zemí. Po válce se daří 
pozvednout ekonomiku, hranice s okolními 
státy nejsou zcela uzavřené, ale třeba ná-
boženství je silně potlačováno, stejně jako 
projevy nacionalismu. To oddálilo o několik 
desetiletí nevyhnutelný střet, který přišel 
v 90. letech.
Mluvíme tu o válce v Bosně a Hercegovi-
ně, která trvala od roku 1992 do roku 1995 
a která byla výsledkem napětí mezi národy 
žijícími v Jugoslávii. Centrální vláda Jugo-
slávie byla spíše na straně Srbů, kteří měli 
v té době největší zastoupení v armádě 
a státní správě, kdežto národy Jugoslávie 
chtěly samostatnost a možnost rozhodová-
ní o vlastním osudu. Celou situaci kompli-
kovalo to, že národy nežily kompaktně na 
nějakém území. Proto si tato válka vyžáda-
la tolik obětí, tolik lidí se stalo běženci, pro-
tože byli systematicky vyháněni z dobytého 
území jednou nebo druhou stranou. Byly 
dokonce návrhy, že si Chorvatsko a Srbsko 
území Bosny a Hercegoviny rozdělí, aby 
jednou pro vždy tento konflikt skončil. Vše 
ale dopadlo tak, že je Bosna a Hercegovina 
nyní rozdělena na dvě hlavní části, Federa-
ci BiH, kde žijí především bosenští musli-
mové, někdy nazývaní Bosňáci (Bošnjaci) 
a Chorvaté, a Republiku Srbskou, kde žijí 
hlavně Srbové. Třetím je tzv. distrikt Brč-
ko, který rozděluje obě části v strategickém 
místě, a nárokovaly si ho obě strany. 
Výsledkem je současná situace, kdy Bosna 
a Hercegovina sotva drží pohromadě, její 
ekonomika je velmi slabá, přirozený pří-
růstek obyvatelstva je jedním z nejnižších 
v Evropě a lidé odsud masově emigrují na 
Západ. Napětí mezi národy a náboženství-
mi stále trvají, ačkoliv mají obě hlavní entity 
velkou míru autonomie a mohou si o svých 
záležitostech rozhodovat podle svého. Stá-
le jsou však  vázáni společnou vládou a do-
hodami, díky kterým Bosna a Hercegovina 
existuje jako stát. Mnoho mladých lidí, kteří 

válku nezažili, vystupuje otevřeně a přátel-
sky, ale vzpomínky na dávné křivdy jsou 
stále v pamětech lidí. 
Ještě bych rád řekl pár slov o jazycích, 
kterým se do rozpadu Jugoslávie říkalo 
souhrnně srbochorvatština. Kromě srbšti-
ny a chorvatštiny se objevují nové pojmy 
jako bosenština nebo černohorština, které 
se objevují postupně v průběhu 90. letech 
minulého století. Je to přirozená snaha 
o jedinečnost a propojení jazyka s etnickou 
příslušností, což je na Balkáně rozšířená 
tendence. Všechny jazyky vzniklé politic-
kým rozštěpením srbochorvatštiny jsou 
však vzájemně srozumitelné a liší se pouze 
v některých obratech nebo slovní zásobě 
a jsou to vlastně velmi blízké dialekty, které 
jsou neustále v kontaktu.  
Co se týče reliéfu v Bosně a Hercegovině, 
je převážně hornatý nebo kopcovitý a vý-
chod země je spíše nížinatý. Největší ře-
kou je řeka Bosna a nejvyšší horou vrchol 
Maglić, v hospodářství  je velký podíl ze-
mědělství, především v pěstování obilí, ze-
leniny, ovoce a tabáku. Turismus se v Bos-
ně a Hercegovině v poslední době pomalu 
rozvíjí, ale např. horskému turismu, který 
by vzhledem k hornatému terénu a panen-
ské přírodě jistě vzkvétal, stále ještě brání 
velké množství neobjevených min, a pobře-
ží je velmi krátké, vlastně jen kolem leto-
viska Neum, které obklopuje chorvatské 
pobřeží. Neznamená to však, že by Bosnu 
a Hercegovinu nemělo smysl navštívit, ka-
ždý si tu najde své a země je plná památek 
z osmanského období i nedávnější historie. 

Pro osobnější pohled na tuto zemi se ze-
ptám svého kamaráda z Bosny a Hercego-
viny Zlatana Begoviće. 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Ahoj Zlatane, mohl bys prosím říci pár 
slov o národech, které v BiH žijí a co je 
pro ně podle tebe typické? 
Myslím, že jsme si v Bosně všichni velmi 
podobní, stejně jako všude v bývalé Jugo-
slávii, umíme se nadchnout a rychle rozčílit, 
rádi gestikulujeme rukama a mluvíme dost 
nahlas. Rodina je pro nás velmi důležitá, 
máme rádi dobré jídlo a sport. 
Kde v BiH ses narodil?
Narodil jsem se v Mostaru, takovém neo-
ficiálním hlavním městě Hercegoviny. Asi 
nejznámější památkou, kterou tu máme, je 
Stari most, který byl během války v 90. le-
tech zcela zničen a dnes už je obnoven ve 
své původní podobě. Je to taková dominan-
ta města.
Když mluvíš o jídle, mohl bys nám do-
poručit nějaké speciality bosenské ku-
chyně?
Určitě ćevapi, v pitě (placce) nebo jen tak 
s nějakou přílohou, begovu čorbu, což je 

taková typická hustá kuřecí nebo slepičí 
polévka se zeleninou, citrónem, smetanou 
a luštěninou okra, nebo třeba burek, což je 
druh pečiva s náplní z mletého masa, exis-
tuje mnoho druhů. Kromě toho milujeme 
sýry, vyhlášený je tzv. sir iz mijeha, vyrá-
běný z ovčího a kravského mléka a nechá-
vá se v měchu uležet. Ze sladkého mohu 
doporučit tufahiji, vařené jablko s náplní 
a navrch se šlehačkou. 
A co nějaké nápoje?
Víno z Hercegoviny, to je základ. Kromě 
vinic si ho lidé pěstují i doma. A pak samo-
zřejmě rakija, na všechny možné způsoby 
a z ovoce, které je zrovna po ruce.
Jaké slavíte svátky?
To je trochu složitější. Oficiálně máme na 
celostátní úrovni jen Nový Rok a První máj. 
Protože máme tři hlavní náboženství, má ze 
zákona člověk nárok na několik dní v roce, 
kdy slaví podle svého kalendáře a víry. 
Ještě bych se rád zeptal na tvoji oblíbe-
nou lidovou píseň…
Nejraději mám písně U lijepome starom gra-
du Višegradu nebo Snijeg pade na behar na 
voće. 

Autor textu: Bc. Vratislav Karpíšek

lidová hudba
Hudba na území Bosny a Hercegoviny 
v sobě, vzhledem ke složitému historické-
mu vývoji, pojí vlivy různých kultur. Přede-
vším slovanské, turecké, středoevropské 
i středomořské. Oblíbenou formou lidové 
hudby je vícehlasý zpěv zvaný izvorna bo-
sanska muzika, neboli původní bosenská 
hudba. Zpěváci jsou obvykle doprovázeni 
houslemi, obdobou českých dud zvanou di-
ple a drnkacím nástrojem šargija. Zpěváci 
jsou obvykle dva, po tom co první odzpívá 
určitý počet slabik, připojuje se druhý a tím 
vytváří tzv. heterofonii. Jednotlivé hlasy 
jsou od sebe často vzdálené o půltón nebo 
celý tón, což je charakteristickým znakem 
tohoto žánru a na dnešního posluchače 
to působí nezvykle. V dnešní době se tato 
hudba už adaptuje na současný hudební 
jazyk a tak se stala, stejně jako většina 
lidové tvorby v Evropě, obětí elektrofonic-
kých ansámblů.
Součástí chráněného kulturního dědictví 
je expresivní zpěv zvaný ganga. Zpívají ho 
sice muži i ženy, zřídka kdy se ovšem ob-
jevují smíšeně. Opět se jedná o disonantní 
zpěv, hlasy jsou často od sebe vzdálené 
o půltón. První zpěvák obvykle nadnese 
melodii a k němu se pak přidávají další, 
stylem zpěvu který spíš připomíná kvílení. 
To proto, že se vyvinula mezi pastevci, kte-
ří na sebe halekali přes kopcovitou krajinu 
Dinárských hor a sdělovali si co je zrovna 
trápí. V dnešní době Evropská unie zašti-
ťuje podporu a studium tohoto oblastního 
kulturního odkazu.
Tradičním žánrem úzce se pojícím k území 
Bosny a Hercegoviny je Sevdalinka. Vy-
značuje se pomalým až středním tempem 
a pronikavými, melancholickými melodiemi. 
Opět se často pohybuje v půltónech a tím 
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evokuje orientální hudbu. Tempo ale i ryt-
mus se často podřizuje zpěvákovi, respek-
tive zpěvačce, protože písně jsou obvykle 
psány z ženské perspektivy. Tím rozhodně 
stoupá žánr na popularitě u nejedné sólist-
ky. V textech se často zpívá o nenaplněné 
nebo nešťastné lásce a jiných běžných 
útrapách obyčejné ženy pozdního středo-
věku.
První písemně dochovanou sevdalinkou je 
Bolest Muje Carevića, pravděpodobně na-
psaná kolem roku 1475. Je tedy jasné, že 
tou dobou byla už forma poměrně zaběhlá. 
Jak původně zněla se můžeme jenom do-
mnívat, ale předpokládá se, že postupným 
přechodem na modernější nástroje vymi-
zelo postupně používání mikrointervalů 
známých z orientální hudby.

Autor textu: Petr González
Sevdalinka – www.diplomacyandcommerce.rs

Šargija – zdroj https://en.wikipedia.org

inFoRmAce z DDm blovice

zprávy z judA

11.–12. 3. 2022 – plzeň 
tréninkové soustředění u13,u15
Výběr nejlepších mladších a st. žáků z Plzeň-
ského a Karlovarského kraje.
Z našeho klubu byli vybráni: michal fiala, 
Adam karas, jan javůrek
Po dva dny společně trénovali pod vedením 
zkušených trenérů.

12. 3. 2022 – táBor
krAjský přeBor jihočeského 
krAje – dorost a muži
Využili jsme pozvání na tento turnaj a moc 
nechybělo a mohli jsme mít krajského přebor-
níka tohoto kraje zásluhou václava karase. 
Pral se ve váze do 60 kg, byl to boj každý 
s každým Vašek porazil na ypon budoucího 
přeborníka v této kategorii, ale prohrál po 
vyrovnaném boji s dorostencem z Kaplice 
vlastní chybou, 3× zvítězil, 1× tedy neuspěl. 

Ani šimon javůrek nenechal nic na náhodě 
a vybojoval 3. místo ve váze do 81 kg. Oba si 
odvezli pěkné medaile.

19. 3. 2022 – ostrAvA 
český pohár mlAdších žáků 
Ve váze do 38 kg – 1. místo jan javůrek 
(40 žáků v této váze). 1. kolo výhra nad Vac-
kem z Pardubic, 2. kolo opět výhra, 3. kolo 
výhra nad žákem z Pardubic, v semifinále 
vítězství nad žákem z Hradce Králové, vše 
na ypony. O finále s velmi dobrým soupeřem 
z Vršovic výhra na wazari po taktickém boji. Ve 
finále porazil Muka z Ostravy na šido po vy-
rovnaném boji, kdy dohnal soupeře do pasivity.
Ve váze do 42 kg (31 žáků) 9. místo michal 
fiala – v 1. a 2. kole vítězství na ypony nad 
soupeři z Brna a Třebíče, ve 3. kole nestačil 
po vyrovnaném boji na Pavlece z Olomouce 
(ten vybojoval 2. místo) V opravách (o třetí mís-
to) opět po vyrovnaném boji ze Zacharkovem 
z Yawary Praha prohrál.
Ve váze + 66 kg získal 1. místo Adam karas 
– 2 × zvítězil na ypony. Adam měl tentokráte 
méně soupeřů někteří přihlášení žáci nepři-
jeli. Na tatami se dlouho nezdržoval, velmi 
rychle ukončil utkání hodem soupeře. Podle 

nových informací se bojovalo na tomto turnaji 
o účast na přebor ČR. Další republikové sou-
těže naše borce ještě čekají.

19. 3. 2022 – hrAnice nA morAvě
český pohár dorostenců A u23  
Současně s Ostravou probíhala republiková 
soutěž dorostenců, kteří se prali společně 
s juniory a muži také o postup na mistrovství 
(přebor) ČR.
Ve váze do 66 kg (50 účastníků získal 
9. místo petr hodek – v 1. kole výhra nad 
dorostencem z USK Praha, v 2. kole nesta-
čil na budoucího vítěze této váhy Otevřela. 
Ten jej vytáhl do boje o 3. místo. V opravách 
pak 2× zvítězil, ve třetím kole oprav prohrál 
s Procházkou z Brna (5. místo). Takže také 
výborný výsledek. 
Ve váze +90 kg (10 dorostenců) získal 
3. místo františek havlíček – 1. a 2. kolo – 
vítězství nad Vašutem a Morávkem z N. Rych- 
nova, pak prohra s budoucím vítězem Sed-
lákem z Vršovic. 3. místo si pak nenechal ujít 
a zvítězil nad Havlem z Hradce Králové. Oba 
dva Petr i Fanda také bojovali o možnost se 
účastnit Mistrovství ČR. Další turnaje včetně 
mezinárodních je ještě čekají. 
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26. 3. 2022 – pezinok
mezinárodní turnAj judA
slovenský pohár
U13 (ml. žáci)
38 kg 2. místo javůrek jan (25 žáků). 
Postupně zvítězil – 1. kolo nad Slovákem, 
2. kolo výhra s maďarským žákem, 3. kolo 
opět výhra nad Maďarem, v boji o finále ví-
tězství také s maďarským žákem. Ve finále 
této hmotnostní kategorii pak prohrál s žá-
kem z Rakouska (3. kyu) vlastní chybou,  
když 20 vteřin před koncem časového limitu 
vedl na wazari a soupeř měl 2 tresty (šida).
U18 (dorost)
81 kg javůrek šimon bez umístění, 2× 
prohra, z toho 1× v prodloužení (neoficiální 
9. místo.

26. 3. 2022 – velká cenA 
mAriánských lázní mláĎAt A žáků
U9 (7–8 let)
24 kg 1. místo  nachlinger matěj yamato                  
27 kg 1. místo  zeman jáchym
 3. místo šlais jakub 
 2. místo plachý jan
 4. místo hajšman daniel
32 kg  1. místo  vaník david
 2. místo pašek daniel
 2. místo hájková julie
38 kg 2. místo rybák stanislav
U11 (9–10 let)
28 kg 1. místo  kejhová Amálie
33 kg 1. místo  mašek štěpán
36 kg 1. místo  plachý ondřej
 3. místo vaníková nela
 5. místo ptáček matyáš
U13 (ml. žáci)
33 kg 2. místo zemanová Amélie
38 kg    kovář jakub 
(nepostoupil těsně ze skupiny).
42 kg 3. místo fiala michal (měl přinej-
menším na finálový blok, prohrál už skoro 
vyhrané utkání v 1. kole).
55 kg 1. místo  mottl václav
Všichni se prali velmi dobře, bylo opět vidět 
další zlepšení. Ne vždy se dařilo vítězit, ale bo-
jovali ze všech sil a soupeřům nic nedarovali.

Za SK judo DDM Blovice
F. Vlčnovský
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informAce z oddílu kArAte 
Dne 19. 3. 2022 se oddíl karate Blovice zú-
častnil krajské ligy žáků 
ve Kdyni. Naši žáci byli 
úspěšní v disciplíně Kata. 
michal svatoš získal 
ve své kategorii 3. místo 
a jiří dub byl ve své ka-
tegorii také třetí. Zahájení 
a účastníci družstva z Blo-
vic – viz obrázek.
Dne 2. 4. 2022 jsme uspo-
řádali seminář s tématikou kyusho, který se 
týkal práce s energií. Zúčastnili se jej zájemci 
z Prahy, Plzně, Rokycan a Klatov. Seminář 
vedl ing. Zdeněk Dvořák 5. Dan kyusho za asi-
stence Václava Radekovského 3. Dan. Tímto 
bych chtěl poděkovat za podporu vedení DDM 
a vedení Základní školy v Blovicích za poskyt-
nutí tělocvičny.

Ing. Karel Průcha
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Dům dětí a mládeže Blovice, Tyršova 807, 336 01 Blovice

nabízí

Vícedenní pobyt pro dospělé a děti 
v rekreačním zařízení Kodrea –

Nové Hutě na Šumavě

Termín: 17. 6. – 24. 6. 2022
(je možno si vybrat víkend, prodloužený víkend, všední dny, nejméně 2 noci)

Ubytování: Rekreační zařízení Kodrea
3.– 4. lůžkové pokoje s vlastním sociálním zařízením 
(při ubytování 2 osob ve 3 lůžkovém  pokoji se 3. lůžko neobsazuje)

Cena: 150 Kč – dítě do 2 let bez nároku na stravu
            280 Kč – dítě se stravou do 6 let
            430 Kč – dítě 6–15 let
            550 Kč – dospělá osoba

Strava: plná penze + pitný režim 
             snídaně formou bufetu, oběd + večeře výběr ze dvou jídel

Doprava: vlastní

Informace: Podrobnější informace na telefonu 604 293 473 (Šárka Fialová)

Pro zúčastněné budou v případě zájmu připraveny výlety do okolí.
Zájemci se mohou hlásti nejpozději do 30. 4. 2022 a zároveň zaplatit

zálohu 500 Kč/osoba. Doplatek na místě.

 

Dům dětí a mládeže Blovice 
Tyršova 807, 336 01  Blovice, Tel: 371 522 159, www.ddm-blovice.cz pořádá 

Letní tábor Svržno 
 

Kde: tábor již tradičně pořádáme v lokalitě vesničky Svržno, nedaleko Horšovského Týna,  

kde se nachází rodinný statek s chovem koní. Hřebčín Svržno byl součástí hřebčína Hostouň.  
 

Kdy:  od neděle 24. 7. 2022 do neděle 31. 7. 2022 
 

Ubytování: v dřevěných chatkách po třech dětech – s sebou slabé karimatky nebo deku, nejlépe 
napínací prostěradlo, spací pytel, malý polštářek 

 

Stravování:  3 × denně hlavní jídlo + 2 svačiny + pitný režim po celý den. Stravování začíná v den 
příjezdu večeří a končí v den odjezdu obědem  

 

Doprava na tábor: v neděli 24. 7. 2022 v podvečer dovezou rodiče děti na tábor a v neděli 31. 7. 
si je kolem 13.00 hod. zase vyzvednou. Podrobné info v pokynech k LT, které 
zašleme. 

 

Cena tábora: 2 700 Kč – 5 × denně jídlo, pitný režim + svezení na koních s exkurzí stájí a provozu 
statku, výlet do Horšovského Týna autobusem, popř. další výlet do okolí. 

 

                   Cena jezdeckého výcviku: kalkulaci ceny jezdeckého výcviku: pro táborové zájemce o intenzivní  
                                                                           ježdění 1 hodina výcviku 350 Kč, 5 hodin výcviku 350 Kč na hodinu,  
                                                                           10 hodin výcviku 300 Kč na hodinu. Poplatky za ježdění si hradí každý  
                                                                           sám podle odježděných hodin na místě.  

Jezdecký výcvik není podmínkou účasti na táboře, bude probíhat individuálně v průběhu 
táborového programu pod vedením zkušených licencovaných trenérů 

Celotáborová hra:  Osadníci z Katanu – budeme osidlovat 
 

Bližší informace: k programu a organizaci tábora Ing. Božena Šroubková (tel.: 604 293 419),  
Bc. Helena Jindrová (tel.: 605 867 348) 

 

Dále je možné nahlédnout na webové stránky www.konesvrzno.cz 

Dům dětí a mládeže Blovice 
Tyršova 807, 336 01  Blovice 

Tel.: 371 522 159, www.ddm-blovice.cz 
zve rodiče s dětmi k návštěvě zábavného centra 

 

AREA „D“ 
 
Termín:  29. dubna 2022 (pátek) 
 
Cena:  80 Kč/dítě (doprava vlastní) 

V případě zájmu zajistíme dopravu autobusem 
 

Rezervace zajištěna od 9:00 do 13:00 hodin 
 

Občerstvení zajištěno 
 
Informace: Šárka Fialová (tel.: 604 293 473) 
 
Přihlášky:  do 20. dubna 2022  

a zároveň je nutné výlet zaplatit! 

Dům dětí a mládeže Blovice
Tyršova 807, 336 01  Blovice, Tel.: 371 522 159, www.ddm-blovice.cz

zve rodiče s dětmi na výlet

MIRÁKULUM MILOVICE
Park Mirákulum – 10 hektarů originální zábavy a volnočasových aktivit 
s velkým množstvím nápaditých herních prvků (lesní hřiště, kontaktní ZOO, 
obří trampolíny, lanová centra, prolézačky, podzemní chodby, vodní svět 
a oázy s vodními hříčkami, aj.). Více informací: www.mirakulum.cz

Termín: 25. června 2022 (sobota)

Cena: Doprava: 300 Kč / osoba (při plně obsazeném autobusu)
Vstupné: zdarma (do 90 cm)

ostatní 270 Kč / osoba (včetně programu)

Doprava: autobusem s bezpečnostními pásy

Odjezd: v 8:00 hodin od DDM Blovice 

Příjezd: cca v 18:00–19:00 hod. před DDM Blovice
(po dohodě s účastníky)

Informace: Šárka Fialová (tel.: 604 293 473)

Přihlášky: do 15. května, do 31. 5. 2022 je nutné výlet zaplatit 

V případě neúčasti (předem neomluvené) na zájezdu či akci DDM Blovice se nevrací 
částka za dopravu a poměrná část za předem zaplacené vstupné. V případě 
nedodržení termínu platby bude vaše místo postoupeno náhradníkům.
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TJ Sokol Blovice

tj sokol Blovice odBor všestrAnnosti BilAncuje 
činnost zA rok 2021
Přestože velká část roku 2021 byla opět ovlivněna bojem s pandemií 
koronaviru, který šel ruku v ruce s nemožností pořádat sportovní, kul-
turní a společenské akce, odbor všestrannosti stihl uspořádat v době 
letního a podzimního uvolnění několik tradičních i nových akcí.
První tradiční akcí v roce je vždy Novoroční Šlápota. Ta se uskuteč-
nila 1. ledna 2021 za účasti několika nadšených turistů a turistek. 
Prošli se po obvyklé trase přes Kamensko, Zdemyslice a Seč zpět 
do Blovic.
Protože se nekonala Tříkrálová sbírka, do které se děti z odboru vše-
strannosti úspěšně zapojují, nemohly se zúčastnit, i když se velmi tě-
šily. Stejně tak se nekonal tradiční dětský maškarní bál, masopustní 
rej, Sportovní ples, závody sokolské všestrannosti ani rej čarodějnic. 
První akcí po dlouhé odmlce byla Noc sokoloven, která se konala 
v červnu. Je to akce, kterou každoročně vyhlašuje Česká obec so-
kolská. U nás v jednotě jsme se zapojili už počtvrté a uspořádali ji 
ve stylu posezení u táboráku spojené s opékáním vuřtů. Během toho 
se hodnotil uplynulý půlrok a plánovaly se akce na dobu po letních 
prázdninách. Pro sokolské děti byly připraveny soutěže. Zapojili jsme 
se i do výzvy ČOS a splnili a nafotili to, co obnášela výzva pro rok 
2021 – vytvořit lidskou pyramidu.
Během prázdnin se konal výlet pro děti a seniorky. Byl to turistický 
zájezd na Šumavu v rámci Šlápoty.
V září se celý Sokol zapojil do akce vyhlášené Českou obcí sokol-
skou s názvem Sokol spolu v pohybu. Letos jsme se poprvé přihlásili 
i do akce BeActiveNight. Obě akce se konaly ve stejný den. Nejpr-
ve byl pro veřejnost (a hlavně děti) připraven v sokolovně sportovní 
program. Byla také otevřena sportoviště. Odpoledne ve spolupráci 

s Doupětem se konala stopovačka pro děti i dospělé se sportovní 
tématikou. Akce byla velmi úspěšná a hojně navštívená veřejností.
Opět se naši členové také zapojili do akce, při které si připomínáme 
oběti z řad Sokolů, kteří zahynuli během 2. světové války. Den 8. 10. 
byl vyhlášen Památným dnem Sokolstva. V tento den se konal v so-
kolovně u pomníku M. Tyrše vzpomínkový akt a poté se účastníci 
odebrali k potoku do Cecimy, kde pouštěli symbolické lodičky.
K uctění památky Dne veteránů 11. listopadu se naši vlajkonoši 
v krojích zúčastnili pietní akce u památníku na Hradišti pod záštitou 
Muzea jižního Plzeňska.
V prosinci byla opět uspořádána Mikulášská nadílka, během které 
členové Sokola navštěvují děti a nadělují jim sladkosti. Mikulášská 
nadílka proběhla 5. 12. 2021 nejen v Blovicích, ale také ve Štítově 
a Vlčicích.
Od října také začalo pravidelné cvičení žactva a rodičů s dětmi. Bude 
probíhat až do konce března 2022, kdy bude jako tradičně ukončeno, 
protože se díky zlepšujícímu se počasí začnou děti věnovat jiným 
pohybovým aktivitám venku.
V rámci všestrannosti také funguje oddíl nohejbalu, dvě volejbalová 
družstva (jedno se pravidelně zúčastňuje turnajových soutěží) a od-
díl lehké atletiky. Ten navštěvují děti ve věku od 5 do 14 let. Přes zimu 
trénují vždy v pondělí v tělocvičně základní školy jinak venku. Oddíl 
navštěvuje zhruba 15–18 dětí. Dále se pravidelně schází ženy na 
svoje cvičení, zumba a oddíl rychlochůze.
Za rok 2021 má všestrannost 161 členů ve všech věkových katego-
riích.

Za odbor všestrannosti 
Valerie Cuplová

zprávA o činnosti jAchetního oddílu 
sokolA Blovice zA rok 2021
Činnost oddílu probíhala v zaběhnutých kolejích. Před sezonou proběh-
la prohlídka plavidel, při které byly odstraněné šrámy z minulé sezóny, 
kontroly motorů, pevných i pohyblivých částí, oplachtění a případná mo-
dernizace plavidel. Předsezónní činnost na orlické základně v Chrástu 
pak sestávala z přípravy kempu, vybójkování kotviště, opravy plata a slo-
ďovací komunikace.  
Přestože v loňském roce probíhaly stavební úpravy na obtoku a lodním 
výtahu na hrázi, nedocházelo oproti předchozím letům k výrazným po-
klesům hladiny. Poměrně pěkné počasí, často v kombinaci s větrem, 
umožňovalo širokou škálu sportovního vyžití v jachtingu, vodním motori-
zmu a díky poměrně čisté vodě též v hloubkovém potápění.
Část členů se zúčastnila závodů kajutových plachetnic pořádaných jiný-
mi jachetními oddíly.
Uskutečnili jsme oddílový závod v okruhovém jachtingu. 
Charterové plavby po Jadranu a potápěčské expedice na Elbě byly vli-
vem koronaviru omezené.
Rozšířili jsme členskou základnu o mládež z vlastních zdrojů, takže oddíl 
má 22 členů, rodinné příslušníky nepočítaje.

Příliv dalších plavidel po splavné Vltavě vyžadoval důsledné dodržování 
bezpečnostních pravidel.  
Jachtařský rok 2021, zakončený zazimováním plavidel koncem října po-
važuji za vydařený.

plán činnosti na rok 2022
Na letošním únorovém jednání s Povodím Vltavy a SPS Praha o dalším 
využívání lyžařské dráhy, jsme vyjednali prodloužení kombinovaného 
způsobu využívání lyžoviště pro Jachetní oddíl Blovice, Jacht ski Ba-
rrandov a veřejnost, na dalších 5 let, tj. do konce roku 2027.
Při jednání jsme byli seznámeni s plánem Povodí Vltavy na citelné sní-
žení orlické hladiny, bohužel již k 1. září letošního roku, na kótu 339,00, 
což je asi o 8 m oproti dnešnímu stavu. Tímto opatřením, souvisejícím 
s realizací obtoku a výtahu na hrázi, dojde k omezení plavby v horní části 
přehrady kvůli nedostatečné plavební hloubce, ale zejména ke zkrácení 
jachtařské sezony kvůli značným komplikacím při manipulaci s plavidly 
k zazimování.
S pozdravem „Dobrý vítr do plachet“, Vám děkuji za pozornost.  

Jaroslav KRPEJŠ, 
předseda oddílu

zprávA oddílu nh zA rok 2021
V oddílu NH bylo v roce 2021 registrováno celkem 100 členů, z toho 
je 25 mužů, 33 žen a 42 dětí a mládeže. Ve výboru Sokola pracují 
3 členové. Máme také zastoupení ve vv zo snh, dr snh a jednoho 
ligového rozhodčího.
Tento rok jsme měli v jarní části soutěží 6 družstev a to 3 družstva 
dospělých a 3 mládežnická:
ženy „A“ – účastnice 1. ligy žen skupiny B
ženy „B“ – hrají oblastní přebor
muži – hrají taktéž oblastní přebor
V mládežnických kategoriích bohužel obsazujeme nadále pouze 
oblastní soutěže děvčat, protože náš oddíl reprezentují jen mladší 
a starší žačky + nově dorostenky.
Na začátku roku 2021 jsme se jako každý rok chtěli zúčastnit mládež-

nických zimních halových pohárů, již 47. ročníku čp a několika 
turnajů dětí i dospělých. v důsledku nástupu průběhu pandemie 
covid-19 byla znemožněna většina plánovaných aktivit a vede-
ním snh zrušen i 47. ročník čp.
Za rok 2021 nebyl, díky krizové situaci, která neumožnila uspořádat 
Ples sportovců, za náš oddíl vybrán k vyhodnocení nejlepších žád-
ný hráč ani hráčka.
výbor oddílu pracoval v tomto složení: jednatelka ing. zlatuše čer-
ná, pokladní ing. eliška karlíková, předseda ing. pavel jíra, mís-
topředseda václav šmíd a člen výboru ondřej Beneš.
vzhledem k trvání situace ohledně pandemie covid-19 byla jar-
ní část stávajícího ročníku rozhodnutím vedení snh ukončena 
(stejně jako většina soutěží v ostatních sportech v čr) s tím, že 
v platnosti zůstává umístění po odehrané podzimní části toho-
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to soutěžního ročníku. pouze u mládežnických družstev byly na 
konci prázdnin sehrány mčr a pčr.
V sezoně 2020–2021 skončily ženy „A“ na 2. místě 1 liga skupina 
„B“ (postup do play off) a udržely se v první lize. Trenérem byl marek 
nachtman.
ženy „B“, které trénoval Václav Šmíd, se v oblastním přeboru umístily 
na 10. místě (12 družstev). Pozitivní je, že v družstvu pravidelně na-
stupují mladší hráčky a získávají cenné zkušenosti v krajské soutěži.
muži, pod vedením Ladislava Lásky, obsadili v oblastním přeboru 
5. místo (10 družstev).
dorostenky, které vedli Zlatka Černá a Václav Šmíd, se umístily na 
4. místě (6 družstev).
starší žačky trénovala Vlasta Šůsová spolu se Zdeňkem Zdráhalem 
a skončily na 7. místě (8 družstev).
mladší žačky pod vedením Lucky Sýkorové skončily na 7. místě 
(7 družstev). 
pčr starších žáků v Tymákově a pčr dorostenců v Chropyni se 
zúčastnil jako rozhodčí ing. pavel jíra.
V průběhu prázdnin jsme znovu dostatečně zapískovali hřiště a před 
začátkem podzimní sezóny jsme upravili jeho okolí. Proběhly také leh-
ké renovace tribuny a přístupu k ní. 
Do další sezony 2021–22 se nám nepodařilo udržet počet družstev 
v soutěžích. Po dlouhé době jsme z důvodu malého počtu hráček ne-
přihlásili do soutěží „B“ družstvo žen.
V trenérské činnosti u prvního družstva žen stále pokračuje marek na-
chtman s výpomocí karla vylety. Družstvo dorostenek vedou zlatka 
černá, václav šmíd.
Starší žačky dále trénuje vlasta šůsová, které pomáhá zdeněk 
zdráhal. Mladší žačky (jde většinou o nové hráčky) vede lucie sý-
korová spolu s veronikou Ballínovou. U mužů vedoucím družstva 
zůstává václav šmíd. 
Bohužel se nám opět nepodařilo sestavit žádné žákovské družstvo 
v kategorii chlapců, protože nemáme dostatek trenérů, kteří by se 

družstva ujali. Naopak nově utvořené družstvo dorostenek si vede 
v kvalitně obsazené soutěži velmi dobře a navíc jsme tyto hráčky pev-
ně zapojili do „B“ družsta žen. Je jen na nich, zda se svým přístupem 
k tréninkům a zápasům dostanou i do ligového kádru.
Po podzimní části nového soutěžního ročníku 2021/22 se naše druž-
stva umístila takto:
ženy „A“ – 2. místo 1 liga skupina „B“, a to se ztrátou 6 bodů na 
první místo ve skupině. Tímto naše ženy postoupily do nadstavbové 
části (Finálová skupina) soutěže o titul mistryň ČR. Tato nadstavbová 
část byla ještě na podzim rozehrána, ale většina bude samozřejmě 
odehrána v jarní části soutěží.
muži  –  5. místo  (10 družstev)
dorostenky  –  4. místo  ( 6 družstev)
starší žačky  –  7. místo  (10 družstev)
mladší žačky  –  8. místo  ( 9 družstev)
Strategie na jaro je stále stejná – co nejlepší umístění všech našich 
družstev. Dále je určitě třeba zlepšit morálku hráčů a hráček v přístupu 
k tréninkům (docházka) a také jejich přístup k zápasům. Stále bychom 
chtěli znovu obnovit žákovskou kategorii chlapců, což ale obnáší se-
hnat k družstvům kvalitní trenéry, které pošleme na školení. Pokud 
bude nadále trvat zájem nových hráček (mladší ročníky) zkusili by-
chom vytvořit družstvo přípravek a odehrát s ním mimo soutěž jarní 
část ročníku. Děvčata by tak hrála zápasy s rovnocennými soupeřka-
mi. Chceme udržet družstvo dorostenek a při dobré výkonnosti zapojit 
mladé hráčky i do ligového družstva. V neposlední řadě je naším cílem 
udržet 1. ligu žen v Blovicích i do dalších let. 
Bohužel mám velmi velké obavy, aby prozatím skončená krizová situ-
ace (COVID) neodradila naše hráče a hráčky od nadšení hrát náš ve 
světě jedinečný sport.

Blovice 20. 3. 2022
předseda oddílu NH ing. Pavel Jíra

Datum
2.4.
so 14,00 5.k 820
3.4.
ne 13,30 12.k 47 10,00 3.k 812

10.4.
ne 16,00 13.k 54 14,00 4.k 814

23.4.
so 14,30 14.k 55 11,00 6.k 824

24.4.
ne 15,00 15.k 62 10,30 7.k 828 so-ne hlásí 8.k M69 so-ne hlásí 8.k M328 so-ne hlásí 8.k M529

30.4.
so
1.5.
ne 16,00 8.k 829 so-ne hlásí 9.k M72 so-ne hlásí 9.k M332 so-ne hlásí 9.k M532

14.5.
so

15.5.
ne 16.k 9,30 9.k 834 so-ne hlásí 10.k M76 so-ne hlásí 10.k M336 so-ne hlásí 10.k M536

21.5.
so 15,00 17.k 70 16,00 12.k 848

22.5.
ne 16,00 18.k 72 14,30 10.k 840 so-ne hlásí 11.k M80 so-ne hlásí 11.k M340 so-ne hlásí 11.k M540

28.5.
so hlásí 12.k M85 hlásí 12.k M344 hlásí 12.k M545

29.5.
ne 9,30 19.k 77 16,00 11.k 842 hlásí 13.k M90 hlásí 13.k M348 hlásí 13.k M550
4.6.
so 16,00 20.k 81
5.6.
ne 11,00 21.k 84 so-ne hlásí 14.k M95 so-ne hlásí 14.k M352 so-ne hlásí 14.k M555

11.6.
so 16,00 13.k 852

12.6.
ne 22.k 9,30 14.k 856

Dobruška - Blovice

volno Krčín - Blovice

Blovice- Rožmitál

Vřeskovice - Blovice Blovice - Nýřany Blovice - Kyšice"A" Blovice - Příchovice

Blovice - Kyšice Blovice - Nezvěstice"A" Blovice-Plzeň-Újezd

Přeštice"B"- Blovice Blovice - Bakov Nezvěstice - Blovice Tymákov - Blovice Přeštice - Blovice

Záluží - Blovice Blovice - Stará Ves

Blovice - Chudenice Blovice - Hlinsko Dobřív - Blovice Nezvěstice"B"- Blovice Nezvěstice - Blovice

volno Přeštice - Blovice Tymákov"B"- Blovice Blovice-Plzeň-Újezd Tymákov"B"- Blovice

Blovice - Tymákov Blovice - Tymákov"A" Kyšice"B"- Blovice Blovice - Tymákov"A"

Nýřany"B"- Blovice Blovice - Dobruška

Osek - Blovice Blovice - Krčín Přeštice - Blovice Blovice - Přeštice Rožmitál - Blovice

Kyšice"B" - Blovice Hlinsko - Blovice

Blovice-Plzeň-Újezd Bakov - Blovice

JARO 2022  TJ Sokol Blovice                    Rozpis utkání                       oddíl národní házené   sezóna 2021-2022
muži - OP ženy A - I.liga dorostenky  - OP starší žačky - OP mladší žačky  - OP

Stará Ves - Blovice
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Datum Muži A 1.B třída Muži B Ill. třída Dorost  KSD B OP starší žáci OP mladší žáci Stará garda OP starší přípravka OP mladší přípravka

Út 12.4.
Losiná - Blovice               
17:00

St 13.4.
Pohár hejtmana               
17:00

Pá 15.4.
Blovice - Žákavá            
16:30

So 16.4.
Blovice - Bolešiny       
14:00

Kasejovice - Blovice          
10:00

Ne 17.4.
Starý Smolivec - 
Blovice 17:00

Žákavá - Blovice               
10:15

St. 20.4.
Štěnovice - Blovice       
16:30

Čt 21.4.
Spálené Poříčí - 
Blovice 16:30

Pá 22.4.
Stod - Blovice                     
18:00

Blovice - Nepomuk       
16:30

So 23.4.
Chotěšov - Blovice      
15:00

Blovice - Merklín            
13.30

Ne 24.4.
Blovice - Nezbavětice   
17:00

Blovice - Štěnovice       
10:15

Po 25.4:
Spálené Poříčí - 
Blovice   16:30

Čt 28.4.
Blovice - Štěnovice           
17:00

Pá 29.4.
Blovice - Štěnovice            
18:00

Blovice - Nepomuk          
16:30

So 30.4.
Blovice - Štěnovice         
17:00

Turnaj starších 
přípravek 10:00

Ne 1.5.
Letiny - Blovice                
17:00

Dvorec - Blovice               
14:30

St 4.5.
Vstiš - Blovice                  
16:30

Čt 5.5.
Blovice - Štěnovice        
16:30

Pá 6.5.
Blovice - Chlumčany          
18:00

So 7.5.
Blovice - Horažďovice   
17:30

Blovice - Vstiš                    
13:30

Ne 8.5.
Blovice - Žinkovy                 
17:00

Kolinec - Blovice              
10:00

Čt 12.5.
Blovice - Klášter              
17.00

Pá 13.5.
Blovice - Zdemyslice    
18:00

Blovice - Spálené 
Poříčí 16:30

Losiná - Blovice       
17:00

So 14.5.
Blovice - Kasejovice          
17:30

Turnaj starších 
přípravek  10:00

Ne 15.5.
Dvorec - Blovice                 
14:00

Blovice - Sušice               
10:15

Radkovice - Blovice          
10:00

Čt 19.5.
Blovice - Kasejovice             
16:30

Pá 20.5.
Blovice - Radkovice           
18:00

Blovice - Žákavá             
16:30

So 21.5.
Hradešice - Blovice          
10:00

Blovice - Kasejovice         
13:30

Ne 22.5.
Chanovice - Blovice        
14:00

Chlum - Blovice                   
17:00

St 25.5.
Žákavá - Blovice               
17.00

Čt 26.5.
Kasejovice - Blovice     
16:30

Pá 27.5.
Přeštice - Blovice               
18:00

Klášter - Blovice           
16:30

So 28.5.
Blovice - Dobřany            
18.00

Merklín - Blovice               
10:00

Ne 29.5.
Blovice - Záhoří                   
17.00

Blovice - Spálené 
Poříčí       10:15

Čt 2.6.
Blovice - Chlumčany      
17:00

Pá 3.6. ,
Blovice - Lhota                   
18:00

Blovice - Losiná            
16:30

Žákavá - Blovice                     
17:00

So 4.6.
Letná - Blovice                 
10:00

Blovice - Dvorec                
13:30

Ne 5.6.
Vrhaveč - Blovice            
18:00

Neurazy - Blovice               
16:00

St 8.6.
Radkovice - Blovice         
16:30

So 11.6.
Blovice - Chlumčany 
18.00

Ne 12.6.
Blovice - Střížovice            
13.15

Blovice - Klášter               
10:15

Vstiš - Blovice                      
10:00

So 18.6.
Radkovice - Blovice       
10:30

Blovice -Radkovice         
13:30

Ne 19.6.
Přeštice B - Blovice         
10:15

Rozpis zápasů TJ Sokol Blovice - jaro 2022
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odhodlAní měli celorepuBlikový nácvik v prAze
V sobotu 3. dubna 2022 se konal druhý celorepublikový nácvičný sraz 
skladby Odhodlaní. Tato skladba je s dalšími napsána na Sokolgym 
2022. Jako první se cvičenci představí v květnu v Plzni v rámci akce 
Sokolská Plzeň, poté v červnu v Brně a Pardubicích. 
Nácvik byl opět celodenní. Protože počasí nyní ukazuje spíš zimní tvář, 
měli jsme z šesti plánovaných hodin na venkovním hřišti trochu obavy. 
Nakonec se počasí v neděli docela umoudřilo, přestalo sněžit a občas 
se na nás usmálo i sluníčko. Stejně byl určitě velice zajímavý pohled 
na plochu plnou cvičenců zachumlaných do zimních bund s čepicemi 
na hlavách a rukavicemi. Ale perný nácvik, kdy se hlavně dolaďovaly 
drobné prvky choreografie, se rozhodně vyplatil a teď už si můžeme sku-
tečně říct, že se nemůžeme dočkat společných vystoupení před diváky.
A protože to první je už v sobotu 14. května právě v Plzni na stadionu 
Lokomotivy na Slovanech, dovolujeme si tam pozvat všechny, kdo chtě-
jí vidět hromadná vystoupení ve všech věkových kategoriích. Všechny 
skladby určené pro Sokolgym jsou opravdu velmi pěkné a divácky atrak-
tivní. Večerní vystoupení začíná v 18.00 a vstupné je dobrovolné. Takže 
se budeme těšit na podporu všech našich blovických příznivců. Vystu-
povat budeme se skladbami pro starší žactvo Když nemůžeš, přidej…, 
v koedukované skladbě Odhodlaní a v závěrečné společné krokovce. 
Stejně tak s sebou povezeme všechny tři naše slavnostní prapory, které 
při slavnostním nástupu ponesou naši vlajkonoši.

za TJ Sokol Blovice 
V. Cuplová

plAvecké závody sokolské všestrAnnosti
V sobotu 2. dubna 2022 se za poměrně slušné účasti konaly druhé 
župní plavecké závody v rámci sokolské všestrannosti. Naši jedno-
tu tentokrát reprezentovali pouze tři chlapci. Všichni byli úspěšní 
a brali medaile. V kategorii mladších žáků obsadil druhé místo Jakub 
Krosnař, třetí skončil Karel Krosnař. V kategorii starších žáků zvítězil 
Pavel Hrubý. Všem třem patří veliká gratulace.

turistická skupinA „rychlochůze Blovice“ 2020 A 2021
Turistická skupina pod názvem „Rychlochůze Blovice“ v letech 2020 
a 2021 i přes náročné období opět prožila a nachodila mnoho krásných 
kilometrů pod vedením Blanky Šlemendové. Tato skupina čítá celkem 
25 členů a jednotlivých pochodů se v průměru účastní 15 členů. V roce 
2020 bylo 19 pochodů v celkové délce 251 km a v roce 2021 bylo 18 po-
chodů v celkové délce 213 km.
V letních měsících se pořádají pochody každých 14 dní ve čtvrtek od-
poledne do okolí Blovic nebo s možností využití vlakových, či autobuso-
vých spojů. Průměrná délka těchto tras je cca 12 km, ale nebojíme se 
vydat i na delší trasu. 
V zimní sezóně organizujeme většinou celodenní výlety o víkendu. Prošli 
jsme okolí Mariánských Lázní, naučnou stezku Kladská, Mariinu vyhlíd-
ku, Loupensko a také jsme opět podpořili účastí Zimní Bludníček a další 
možné pochody do Blovického okolí.
Díky všem, kteří se pochodů účastní a neváhají nabídnout pomoc v po-
době dopravy nebo něčeho jiného, co zpříjemní každý další pochod, je 
každá trasa něčím jedinečná. Na závěr každého roku vydáváme katalog 
všech projitých tras s fotodokumentací.

Za Rychlochůzi Blovice
                      Blanka Šlemendová

zumBA
ZUMBA Blovice v roce 2020 a 2021 nadále pokračovala ve své činnosti 
s lektorem Alešem Mandausem z Kralovic každé pondělí od 19.00 ho-
din. Cvičení se těšilo stálé přízni cvičenek. Scházíme se v zimních mě-
sících v tělocvičně ZŠ a jakmile to počasí dovolí na venkovním hřišti 
házené v Sokolovně v Blovicích.
S ohledem na omezení v době pandemie se nám výrazně zkomplikoval 
rok 2020. V tomto roce jsme se z jara a na podzim nemohli scházet, tak-
že jsme si zatančili pouze v létě. V roce 2021 jsme se začali scházet po 
uvolnění covidových opatření až v květnu. Od té doby již opět fungujeme 
normálně. Účast je v průměru 15–20 lidí. 
I přes nepřízeň pandemie se nám podařilo hodiny Zumby finančně udr-
žet z vybraných peněz v jednotlivých hodinách. Jedna hodina vychází 
na 1000 Kč (850,- lektor včetně dopravy a 150,- nájem za cvičební plo-
chu). K tomu je zapotřebí 17 platících účastnic. Naštěstí je zájem o Zum-
bu stále dobrý, takže se ušetřilo postupně za dobu trvání na vysněnou 
novou Reprobednu (6 800 Kč) a nová trička (4 500 Kč) s logem ZUMBY 
pro vystoupení na prezentaci Blovického Sokola. Ty jsme s úspěchem 
použili například při vystoupení na Blovických slavnostech 11. 9. 2021. 
Nyní se snažíme z případných finančních přebytků doplnit naše prezen-
tační dresy o jednotnou Zumba sukénku. 

Za Blovickou ZUMBU Blanka Šlemendová
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zprávA o činnosti tenisového 
kluBu sokol Blovice zA rok 2021
Tenisový klub SOKOL Blovice má v součas-
nosti 36 členů.
Celý loňský rok byl, tak jako předchozí, ovliv-
něn covidovou pandemií.
Loni nás v soutěžích organizovaných ČTS re-
prezentovalo družstvo dorostu, které obsadilo 
v krajské soutěži páté místo ve skupině. Ode-
hráli jsme ale jen dvě utkání s bilancí jedné vý-
hry a jedné prohry. Tým nastupoval ve složení 
– Vojtěch Šefl, Jan Tolar, Zdeněk Boček, Jan 
Beránek, Filip Matyáš, David Tolar, Jan Berá-
nek, Zdeněk Boček, Eliška Týmlová a Jana 
Týmlová. 
Okresní soutěž neregistrovaných – Davis cup 
se nehrála vůbec.
Z tradičních turnajů, které každoročně pořádá-
me, jsme odehráli dva turnaje čtyřher – O po-
hár starosty města vyhrála dvojice Ladislav 
Kares a Karel Červenka. Blovice OPEN vyhráli 
Vojtěch Šefl a Milan Kůs.
Člen našeho oddílu, Otakar Šefl, je záro-
veň předsedou Okresního tenisového svazu  
Plzně-jihu.
V klubu máme dva tenisové rozhodčí – Jiřího 
Vokurku a Pavla Kříže a dva trenéry – Lukáše 
Kříže a Jaroslava Tolara.
Výbor oddílu pracuje v tomto složení – Otakar 
Šefl, Jiří Vokurka, Pavel Tolar, Pavel Kříž, Pavel 
Hajžman, Milan Kůs a Jaroslav Tolar.

šlápotA vyrAzilA i v duBnu
V sobotu 2. dubna 2022 se konalo další se-
tkání blovických turistů. Tentokrát jim počasí 
opravdu nepřálo a místo jarní procházky to 
byla téměř zimní výprava. Také tomu uzpů-
sobili cestu a zvolili tak jen kratší trasu přes 
Hradiště na Vlčice a kolem sádek přes Ce-
cimu zpět do Blovic. Také účast byla přímo 
úměrná špatnému počasí – sešli se pouze tři 
„nezmaři“. 
Další Šlápota, která se bude konat první květ-
novou sobotu – tedy 7. 5. 2022, už snad bude 
za příznivějších podmínek a sejde se tedy 
turistů víc. Trasa je naplánovaná přes Ka-
mensko kolem rybníků. Protože tou dobou už 
má být otevřena Polanka, budou mít účastníci 
i příjemnou zastávku na občerstvení.

Za TJ Sokol Blovice V. Cuplová

TJ Sokol Blovice odbor všestrannosti
                           pořádá

REJ ČARODĚJNIC

              v sobotu 30. dubna 2022
sraz čarodějnic všech věkových kategorií 
bude v 16:00 na sokolovně

poté bude následovat průvod městem

poděkování
Dovolte nám, abychom touto cestou vyjádřili poděkování firmě Prominent a panu Bočanovi za 
sponzorský dar na vybavení ubytovny, kterou provozuje TJ Sokol Blovice. Děkujeme, váš dar po-
sloužil dobré věci a každodenně zpříjemňuje život lidem bydlícím na ubytovně.

 TJ Sokol Blovice
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Historie blovického kostela a události s ním spjaté
Vážení čtenáři,
chtěl bych vám pravidelně na stránkách těchto novin přinášet informace 
o historii našeho barokního skvostu, kostela sv. Jana Evangelisty, který 
patří nám všem. Ke každému článku připojím pokaždé také odpovídající 
dobovou fotografii a zmíním se rovněž o dění v blovické farnosti, ať v mi-
nulosti či v přítomnosti. 
Podklady ke svým textům o historii kostela, jež zde budou publiková-
ny, jsem získal ze Zemských a gruntovních desek uložených v Praze 
(zápis r. 1874), z Knihovních vložek na Katastrálním úřadu v Plzni (zá-
pis r. 1878), z brožury „Blovice – církevní a židovské památky“, vydané 
blovickým muzeem, ze zápisů v archivu v Blovicích a také ze zápisů 
pocházejících ze soukromých sbírek blovické fary a chrámového sboru.
Z těchto pramenů se dozvídáme, že Blovice měly už ve 2. pol. 14. sto-
letí svůj kostel, který stál na stejném místě jako dosavadní. V letech  
1760–1767 by postaven nynější barokní chrám. Z interiéru původního 
kostela se dochovala cínová křtitelnice, kterou lze nyní vidět v prostoru 
vlevo u kazatelny. Nejdůležitějším sponzorem chrámové stavby byl Pro-
kop Kolovrat Krakovský. 
V té době k blovické farnosti ještě patřil kostel sv. Václava ve Žďáru 
a kostel sv. Mikuláše ve Zdemyslicích. 
Za třicetileté války, v 1. pol. 17. stol., se změnilo církevní zřízení a rozděle-
ní správy. K jednomu farnímu obvodu patřily Blovice, Hradiště Bohušov, 
Hradišťský Újezd, Chocenice, Chocenická Lhota, Komorno, Kotousov, 
Štítov, Vlčice, Zdemyslice, Chlumánky, Vlčtejn, Žďár, Hradišťská Lhotka, 
Louňová, Myť, Smederov, Stará Huť, Struhaře a Ždírec. Blovický farář byl 
povinen zaznamenávat údaje v matrikách a vést farní kroniky.
Na závěr tohoto úvodního textu o historii našeho kostela mi dovolte, 
abych obrátil vaši pozornost k současné době. V blovickém kostele je 
slavena každou neděli v 8.15 mše svatá, na niž jsou všichni srdečně 
vítáni. Stejně tak jste všichni vítáni na velikonoční bohoslužby, jejichž po-
řad je zveřejněn na kostelní vývěsce a také zde v Blovických novinách.
Přeji Vám v předvelikonoční době hodně zdraví a klidu.

P. Piotr Marek, blovický farář

10. 4. 2022  květná neděle
Blovice    8.15 Mše svatá
Letiny  10.00 Mše svatá
Žďár   11.45 Mše svatá

12. 4. 2022    úterý svatého týdne  
Blovice  17.15 Příležitost ke sv. zpovědi
   18.15 Mše svatá

13. 4. 2022    středa svatého týdne  
Letiny  15.00 Křížová cesta
Blovice  17.30 Příležitost ke sv. zpovědi
   18.15 Mše svatá

14. 4. 2022    zelený čtvrtek   
Plzeň – Katedrála sv. Bartoloměje    
     9.30 Mše svatá s obnovou 
   kněžských slibů a svěcením olejů 
Blovice  18.00 Mše svatá na památku  
    Večeře Páně 
(po ní krátká modlitba v „Getsemanské zahradě“)

15. 4. 2022  velký pátek   
Blovice  10.00 Křížová cesta
   16.00 Příležitost ke sv. zpovědi
   17.00 Velkopáteční obřady

16. 4. 2022  Bílá sobota  
Blovice    9.00–18.45    
    Adorace u „Božího hrobu“
   18.00 Příležitost ke sv. zpovědi
   19.30 Velikonoční vigilie –   
   oslava Zmrtvýchvstání Páně

17. 4. 2022  neděle  –  slavnost zmrtvýchvstání páně   
Letiny    8.15 Mše svatá
Blovice  10.00 Mše svatá 
Seč   11.45 Mše svatá
Skašov  15.00 Mše svatá

18. 4. 2022  pondělí velikonoční  
Blovice    8.15 Mše svatá
Řenče   10.00 Mše svatá
Žďár   11.45 Mše svatá

BohoslužBy o velikonocích 2022
ve fArnosti Blovice

Blovice – kostel
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4. ročník revivAl rAllye úslAvA 
U příležitosti 30. výročí 4. Rallye Úslava Blovice, která se jela 
v dubnu 1992 uspořádal blovický AK Úslava na svém facebooku 
znalostní soutěž o soutěžích rallye Úslava. O místech kudy rallye 
projížděla a o posádkách, které se této soutěže Blovickem účastni-
ly. Do soutěže se zapojilo přes 60 odpovídajících. Nejlepší byla Zu-
zana Lašťovková ze Seče přes Lukášem Hozmanem ze Zdemyslic, 
Radkem Zajícem ze Strakonic a Lukášem Zmeškalem z Blovic. 
První jarní sobotu roku 2022 pak AK uspořádal 4. ročník Revival 
Rallye Úslava, opět vzpomínkovou akci ve formě revivalu. Opět 
jako v roce 1992 soutěžící posádky zamířily na tratě původních 
rychlostních zkoušek Blovice – Přešín, Nepomuk – Kozlovice, Prá-
dlo – Prádlo, Chocenice – Chocenická Lhota. Tentokrát však jako 
účastníci rallye pravidelnosti.
Rallye pravidelnosti je vlastně soutěž, v přesném dodržování da-
ného rychlostního průměru v daném úseku mezi dvěma přesně 
danými místy na trati soutěže. Rychlostní průměr nepřekračuje 
50 km/ hod, aby se dal stihnout i s historickým autem. Takových 
kontrolovaných úseků je většinou 10 na 150 km tratě. Vítězem ta-
kovéto rallye je posádka, která co nejpřesněji dodrží čas na proje-
tí všech měřených úseků a neobdrží žádnou časovou penalizaci 
za nedodržení pravidel silničního provozu. Čas se měří na setiny 
sekundy, a proto se těmto závodům říká i „setinová rallye“. Tratě 
soutěže jsou voleny tak, aby se soutěžící dostali na silnice a mís-
ta kudy před 30 lety jezdily posádky po rychlostních zkouškách 
původní rychlostní rallye. Na tratích Revivalů se objevují i posád-
ky, které startovaly v Blovicích na klasických rallye. Revival byl, 
je a bude i setkání původních soutěžících, pořadatelů a činovníků, 
kteří se v Blovicích na rallye objevili, a to dává i možnost zavzpo-
mínat na roky minulé, na kamarády kolem soutěží i na ty, kteří již 
nejsou mezi námi.
Na trati 4. Revivalu se objevila i posádka s autem, která na počátku 
roku 2022 absolvovala s vozem Suzuki Samuraj v Saudské Arábii 
klasický Dakar. Do soutěže do Blovic se přihlásilo 44 automobilů 
ve čtyřech kategoriích. V sobotu 26. 3. pak z pod rampy odstarto-
valo první vozidlo, VW Brouk 1,2 na dopolední část soutěže, přes 
Louňovou, Ždírec, Srby, Klášter, Nepomuk, Mileč do Oselec, kde 
končila tato část v areálu Střední školy a Základní školy v Ocelcích. 
Zde byla polední přestávka s obědem a možnost si prohlédnout 
části areálu školy. Po přestávce se soutěžící vydali přes Kvášňovi-
ce, Milčice, Myslív, Maňovice, Nepomuk zpátky na náměstí v Blo-
vicích.
Po dojetí posledních posádek na náměstí a po sečtení výsledků 
v jednotlivých zkouškách pravidelnosti se na náměstí vyhlašovaly 
výsledky soutěže. Společně s výsledky znalostní soutěže na face-
booku.
V kategorii automobilů vyrobených do roku 1970 se na prvním mís-
tě umístila posádka Zajíc – Čermín (T 601) ze Strakonic s počtem 
bodů 55,5. V další kategorii vozidel do roku výroby 1985 byla na 
prvním místě blovická posádka Mlnařík – Mlnařík s vozem Ško-
da 110 R, která byla zároveň nejlepší i v absolutní klasifikaci, se 

Ostatní
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součtem 49,4. Vozidla do roku výroby 2000 vyhrála domažlická 
posádka Levý – Gruberová s vozem Ford Escort, počet trestných 
bodů 66,0. Kategorii nejnovější vozidla po roce výroby 2000 byla 
nejlepší blovická posádka Kopáček st. – Soukupová na voze VW 
Polo s výsledkem 79,1 bodů. Pro příklad součet 60 trestných bodů 
znamená, že posádka se na 10 měřených úsecích odklonila od 
předepsaného času o celkově 6 vteřin a to je velmi dobrý výsledek.
Věříme, že AK Úslava Blovice to dotáhne v pořádání soutěží ales-
poň na 11 Revivalů k původním 11 ročníkům Rallye Úslava.
Pořadatelé soutěže tímto děkují všem sponzorům včetně města 
Blovice.

Miloslav Šipla,
ředitel soutěže

zemřel kArel sykA, muzikAnt, 
výtvArník A doBrý člověk
Před několika týdny nečekaně ve věku 
72 let zemřel Karel Syka, významná 
osobnost plzeňského a veřejného života. 
Známý rockový hudebník Karel Syka pů-
sobil po roce 1989 jako dlouholetý ředitel 
základní umělecké školy. Jako výtvarný 
pedagog vychoval řadu dnes již renomo-
vaných umělců, architektů a pedagogů.

Jeho otec, JUDr. Karel Syka, známý práv-
ník, byl nacisty pro svůj židovský původ 
vězněn v Osvětimi, kde byla vyvražděna 
téměř celá jeho rodina. Za své demokra-

tické přesvědčení byl pronásledován i ko-
munisty a  10 let vězněn. Rodina Syko-
vých musela opustit Plzeň. Do roku 1965 
bydlela pak u nás v Blovicích.
Karel Syka v šedesátých letech propadl 
rockové muzice a stál u zrodu prvních 
beatových kapel v Plzni. V Blovicích si 
ho pamatujeme jako výraznou postavu 
beatové skupiny SEJF, vysoký štíhlý kluk 
s kytarou a nezbytnými brýlemi lennonka-
mi na očích.
Mnoho zdědil z krve svého táty o svobo-
dě, demokracii a spravedlnosti. Od roku 
1973 byl opakovaně vyslýchán příslušníky 
STB a byl nucen čelit jejich nátlaku a per-
zekuci. Po roce 1989 se plně vrhl do umě-
leckého a pedagogického života. Dosáhl 
vynikajících úspěchů, za které byl oceněn 
ministerstvem školství, městem Plzeň, Pl-
zeňským krajem a dalšími.
Nebyl nikdy členem žádné politické strany. 
Přesto od roku 1990 až do posledních dnů 
života byl vždy členem zastupitelských 
sborů města Plzeň jako nezávislý.
S manželkou MUDr. Ludmilou Sykovou 
vychoval dva syny.
Na Karla Syku mám i mnoho osobních 
vzpomínek. V Blovicích jsme spolu chodili 
do jedné třídy blovické devítiletky. Spolu 
s dalším kamarádem Romanem Pilzem 
jsme odpolední volna trávili na bohušov-
ské stráni, kde jsme jako děti kuli různé 
pikle. V posledních letech Kája pravidelně 
jezdil do Blovic na setkání naší třídy 9. B. 
Přestože všichni spolužáci jsme už poně-
kud v letech, Karel byl pořád stejný, jako 

ve škole, na vystoupení SEJFu, nebo ve 
svém pestrém a úspěšném životě v Plz-
ni – usměvavý, skromný, velice pozitivní 
a dobrý člověk.

Věnujme Karlu Sykovi tichou vzpomínku!

Jan Poduška

vzpomínkA
 

Dne 16. dubna 2021 uplyne třetí rok 
od úmrtí našeho manžela,
tatínka, dědečka, 
pana Josefa Sedláčka.
Děkujeme všem, 
kteří s námi vzpomenou.

 
manželka Růžena Sedláčková

a dcera Ivana Matuchová s rodinou



45

jArní pochod Bludníček oslAví 
dne 23. 4. 2022 již 10. nArozeniny

S nápadem udělat celostátní pochody na 
Blovicku přišli naši bolevečtí kolegové. Je-
likož má KČT, odbor Bolevec Plzeň v Blovi-
cích a okolí silné zastoupení členů, začalo 
se před 10 lety o tomto podnětu uvažovat.
A tak v květnu 2012 proběhl 1. ročník pocho-
du. Neměli jsme žádné zkušenosti a hlavně 
jsme věděli, že větší šanci na účast mají za-
vedené pochody. S napětím jsme čekali na 
účastníky… Vše dobře dopadlo. Bludníček 
se stal brzy velmi populárním pochodem, 
a tak jsme se rozhodli ještě pořádat akci 
„Zimní Bludníček“ (letos v únoru proběhl 
7. ročník). 
Turisty z celé republiky přitahuje město Blo-
vice nejen svými památkami, ale i krásným 
blízkým i vzdálenějším okolím. Na našich 

pochodech se vydávají na různé strany – 
Žinkovsko, Nepomucko, Spálenopoříčsko, 
Kozelsko… Trasy vedly např. přes přírodní 
park Chejlava (Dubeč – památník americ-
kých letců, Buková hora, vyhlídka Kámen), 
přes Jezevčí skálu na Bzí, přes Brdy kolem 
Třemšína, přes rozhledny – Šťastná věž, 
Kožich a Na Skále, přes pivovar v Leti-
nech, přes skalní masiv Čertovo Břemeno 
a rybníky Na Hluboké, přes zříceninu hradu 
Vlčtejn a zámek ve Spáleném Poříčí, přes 
buddhistickou stúpu v Těnovicích, kolem 
Bradavy na Hvížďalku… Úzce spolupracu-
jeme s Muzeem jižního Plzeňska v Blovi-
cích (zámek a infocentrum navštíví většina 
účastníků), s Městem Blovice, se starosty 
okolních obcí, s Infocentrem ve Spáleném 
Poříčí, s Muzeem myslivosti v Chocenickém 
Újezdě, s provozovateli pohostinství a další-
mi. Trasy máme pěšky i na kole od 3 km do 

50 km, obměňujeme a vymýšlíme stále nové.
Letošní novinkou bude i start ze Šťáhlav (viz. 
propozice), trasy přes zámek Kozel, zříceni-
nu hradu Lopata, Mariinu vyhlídku, občerst-
vení Na Hádkách, prohlídka kostela a mlýna 
v Mešně. Kdo zvolí kratší trasu do Kamen-
ska, bude mít možnost zakoupení buřtů na 
ohýnek v pohostinství Na Polance (otevřeno 
od ranních hodin). Cíl bude opět v hotelu  
Panský dům, kde máme vždy dobré záze-
mí a kde bude hrát kapela Lazarband, která 
nechyběla na žádném ročníku. Účastníci 
dostanou diplom a samolepku pochodu, ke 
koupi budou nové vizitky a suvenýry a nebu-
dou chybět ani dárky pro děti. 
Co dodat na závěr? Zapište si, milí čtenáři 
BN, datum 23. 4. 2022 do svých kalendářů 
a PŘIJĎTE!  

Miluše Plechatá, za KČT, 
odbor Bolevec Plzeň

KČT, odbor Bolevec Plzeň
ve spolupráci s městem Blovice a Muzeem jižního Plzeňska

pořádá v sobotu 23. dubna 2022

10. ročník pěší a cyklistické akce (horská kola)

na trasách: 5, 7, 12, 15, 19, 20, 30 a 50 km

Start Blovice – nádraží ČD – 7:30 - 10:00 hodin, pokračování startu v rámci cíle do 16 hodin
Start a cíl Blovice, náměstí hotel Panský dům – do 21 hodin

Trasa: 5 - BLOUDĚNÍ BLÍZKÝM OKOLÍM – Blovice, Vlčice, Blovice

Trasa: 7 – DO KAMENSKA NA PIVO - Blovice, Kamensko, Blovice

Trasa: 12 – CESTOU OTEVŘENOU - Blovice, Karlov, Štítov, Kamensko, Blovice

Trasa: 19 (22) – DO ZLATÉHO ÚDOLÍ
Blovice, Žákava, Zlaté údolí, Spálené Poříčí, Cesta otevřená, Blovice

Trasa: 19 – NA ROZHLEDNU ŠŤASTNÁ VĚŽ
Blovice, Kamensko, Spálené Poříčí, Cesta otevřená, Blovice

Trasa: 50 – PŘES KOZELSKO A SPÁLENOPOŘÍČSKO DO BLOVIC
Blovice, Kozel, Hádky, Spálené Poříčí, Mítov, Nechánice, Blovice

Start ve Šťáhlavech – nádraží ČD – 7:30 – 9:45

Trasa: 15 – PŘES KOZEL A NEZVĚSTICE DO BLOVIC
Šťáhlavy, Kozel, Nezvěstice, Žákava, Blovice

Trasa: 20 – PŘES KOZEL, LOPATU A MARIINU VYHLÍDKU
(při návštěvě Kozlu, Lopaty se o něco navýší) Šťáhlavy, zámek Kozel, zřícenina Lopata, Mariina vyhlídka, 
Milínov, Žákava, Blovice

Trasa: 30 (15 – ZKRÁCENÍ TRASY VLAKEM Z NEZVĚSTIC DO MEŠNA) 
– ZA MLYNÁŘEM DO MEŠNA
Šťáhlavy, zámek Kozel, Hádky, Kornatice, Lipnice, Mešno, Spálené Poříčí, Kamensko, Blovice

Startovné: členové KČT, mládež do 15 let
a držitelé karet ISIC, ITIC a ALIVE  20 Kč
nečlenové 25 Kč

Odměna: pamětní list, samolepka, razítko IVV
možnost zakoupení výroční pochodové vizitky a vizitek odboru Bolevec 
odměny pro děti, od 15 hodin hraje v cíli kapela LAZARBAND     

Informace:  startovní lístek lze vyplnit až v cíli, na požádání bude na e-mail zaslán popis. Prohlídky 
mlýna v Mešně od 6 osob, případně ke koupi pohlednice a propisky. K získání je razítko mlýna. V Mešně
lze též navštívit kostel s vyhlídkou z věže. Infocentrum ve Spáleném Poříčí bude otevřeno od 9:30 hod 
do 14 hod, nabízí nové vizitky – nová varianta zámku a města, Podbrdský labyrint a další suvenýry.

Ubytování nezajišťujeme ! Lze si ho individuálně zajistit v Plzni na kolejích ZČU u pí Menclové 
(hmenclov@skm.zcu.cz) nebo v Blovicích v hotelu Panský dům – (pansky.dum@ema  il.cz), tel. 222 539 539)

Kontakt: Miluše Plechatá, mob. 737 340 739 plechata.kctbolevec@seznam.cz
Hana Menclová, mob. 732 361 170 hmenclov@seznam.cz

www.kctbolevec.cz

www.facebook.com/kctbolevec

V roce 2022, v rámci 40. výročí svého založení, vydal odbor 
Bolevec záznamník ČTYŘICÁTNÍK, který se plní účastmi na 
akcích pořádaných odborem v roce 2022. Stojí symbolických 
40 Kč, odměnou je kovový odznak. Podrobnosti na 
webových stránkách odboru.



46

ldblovice

ldblovice

www.lidovydumblovice.cz

Sledujte nás!

Poskytujeme pronájem pojízdného pódia 6x6m, ozvučení, 
osvětlení a streamování pro Vaši sportovní/ kulturní/ společen-

skou akci. Dále nabízíme natáčení video záznamů 
(např. absolventských koncertů, plesů, svateb, přednášek). 

tel.: 602 680 390    matous.pilny@gmail.com    www.matysound.cz

BLANKA HRDINOVÁ
• výkup a likvidace kovového odpadu, 

odpadu kategorie O
• ekologická likvidace autovraků včetně potvrzení

• pneuservis, prodej pneu

Provozovna:
SEČ u BLOVIC (seník)

Provozní doba:
 Po–Čt   8.30–12.00 hodin
  13.00–16.30 hodin
 Pá–So  8.30–12.00 hodin

Při větším množství (min. 2000 kg) možný odvoz

371 520 39 • 602 1 219

www.kovoodpad.cz • www.pneusec.cz

                        Střední škola a Základní škola, Oselce
Č.p. 1, 335 46 Oselce, tel. 371595168, e-mail: info@stredniskolaoselce.cz

IČ: 00077691, č. účtu 6737361/0100

V Oselcích, 11. 3. 2022

Žádám o uveřejnění nabídky zaměstnání. 

Text:

Střední škola a Základní škola, Oselce, č. p. 1, 335 46 Oselce, pracoviště Blovice, 
Setecká 235, 336 01 Blovice

Přijme

KUCHAŘE/KU
Dvousměnný provoz – ranní a odpolední směny
Úvazek: 1,000, tj. 40 hodin týdně
Nástup: od 1. 9. 2022
Požadavky: vyučen v oboru
Plat: dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných 
službách a správě, ve znění pozdějších předpisů, platová třída 5, po zkušební době osobní 
příplatek + příspěvky z FKSP – penzijní, stravování.

Bližší informace podá paní Matoušková, hospodářka školy, tel. +420 773 071 715
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20:00-23:00

OD 14 HOD.
K

V A L I T U

dle ser veru rychlost.c
z  GARANTUJEME

VOUCHER na 3 měsíce internetu 
zdarma pro Blovice a okolí

Kvalitní a rychlé připojení
HD WiFi router ZDARMA

Instalace ZDARMA

INTERNET
Až 145 TV kanálů, HD kvalita
Zpětné přehrání 7 dnů
Pro TV, PC, tablety a mobily

TELEVIZE+

250 Kč
90 Kč

www.u-n.cz 373 705 705
United Networks SE, Nepomucká 1232/215, 32600 Plzeň



48

Vydává Město Blovice.
Redakce: Lidový dům Blovice, tel.: 371 522 236, e-mail: info@ldblovice.cz

Redakční rada: Bc. Václav Podroužek, V. Kranátová
Názory pisatelů nevyjadřují stanovisko redakce a za každý článek odpovídá jeho autor.

DTP a Tisk: Typografik centr, Jiráskovo nám. 2, 326 00 Plzeň
Povoleno: MK ČR E 12370

 Náklad: 1 500 ks  Zdarma

Blovické noviny

Naše inzerce

Autodoprava Jiří Honz s.r.o. přijme řidiče pro 
nákladní dopravu. Telefon 602 476 387.
koupím obytnou Avii karevan s TP. Tel.:  
+420 774 879 859.
prodám byt 2+1 (po kompletní rekonstrukci 
v roce 2007 přestavěn na 3+kk), 59 m2, cihlový. 
Tel.: 723 818 566.
prodám: Po manželově smrti mi zůstalo 
téměř nepoužité nářadí. Prodala bych ho za 
rozumnou cenu. Bruska na dřevo – suchý zip 
BOSCH – 240 A , Bruska – Narex p.c. 3 490 Kč, 
s příklepem, bruska BLACK – Decker 135 W – 
CD 400 bruska – rohová – BOSCH – 240 E, 
řezáky na dlaždice – 2 ks, chodská kerami-
ka – bílá, krásná ozdoba do chalupy. Prosím 
v případě zájmu, zavolejte na tel. 732 183 749, 
Blovice.
pronAjmu byt – garzonku s terasou v Blovi-
cích na náměstí. Tel.: 606 172 986.
prodám 2 ks zimní pneu s plechovými dis-
ky (čtyřděrové) na Ford Focus – 185/65 R14, 
hloubka dezénu 7–8 mm. Typ – výrobce „vra-
ník“ cena celkem 600 Kč. Tel.: 605 332 599.
prodám použitou, vestavnou elektrickou, 
horkovzdušnou troubu, značky FAGOR. Cena 
dohodou. Tel.: 606 904 294.
prodám přístroj na perličkovou masážní 
koupel do vany, jako nový, PC 15.000 Kč, NC 
2.000 Kč. Tel.: 734 759 176.
prodám holuby, cena dohodou. Tel.: 
371 594 518.
koupím lištovou sekačku nebo bubnovou 
mf70 i s obracečkou nebo jinou víceúčelovou 
frézu s nářadím a hoblovku nejlépe s prota-
hem, dále řetězovou dlabačku na trámy a hob-
lík na trámy na 380 V. Tel.: 723 184 336.
koupím elektrickou troubu bez sporáku. Tel.: 
603 828 752.
prodám foliovník půlkruhového tvaru rozmě-
ry 5,5 × 2,5 m, plechové dveře a pevná ocelová 
konstrukce. Dále použitá kamna Club a Petra, 
kotoučovou pilu Hanibal průměr 60 cm. Zn: 
Levně. Tel.: 737 375 270.
hledám podnájem v Blovicích – dlouhodobě. 
Tel.: 732 346 643.
prodám 1 ks demižon opletený 10 l – 500 Kč, 
1 ks helmu na motorku 200 Kč, 1 ks dvoukolo-
vá kára bantam 500 Kč, 1 ks káru za auto bez 
papírů 2.500 Kč, 1 kolnu k rozebrání 2.500 Kč. 
Tel.: 728 782 274.
pronAjmu byt 3+1 v Blovicích, dlouhodobě. 
Tel.: 606 690 084.

BezplAtná 
řádková inzertní ruBrikA

Zde můžete inzerovat prodej, koupi, 
darování, výměnu a další. týká se in-
zerátů do velikosti 5 × 2 cm. Vaše 
nabídky můžete zaslat mailem: info@
ldblovice.cz, telefonem: 371 522 236, 
737 70 17 nebo je přijít zadat osobně. 
řádkovou inzerci naleznete také on-
-line na našich webových stránkách 
www.lidovydumblovice.cz – vpravo 
dole na úvodní straně nebo v sekci 
Blovické noviny.

                                  
                                         

Charitní pečovatelská služba Blovice, Spálené Poříčí 

Hledáme pečovatelky/le do našeho týmu 
Požadujeme: 

• Čistý RT 
• Řidičský průkaz sk. B 
• Schopnost práce v týmu  
• Vhodné pro aktivní důchodce a ČID 

Náplň práce:  
• Rozvoz obědů a péče o seniory  

Nabízíme: 
• Smysluplnou práci v příjemném kolektivu 
• Dobré finanční ohodnocení 
• Možnost dohody a plánování směn   
• Pracovní poměr na DPP 

 

NÁSTUP MOŽNÝ IHNED 
UVÍTÁME MOŽNOST DLOUHODOBÉ SPOLUPRÁCE 

Kontaktní osoba: 
Zdenka Palacká  
Vedoucí pečovatelské služby Blovice, Spálené Poříčí 
Pracovní dny: 7–15 hod. 
Mobil: 731 433 025 
www.dchp.cz 


